
Opozīcijai atkal 
neļauj piedalīties 
budžeta izstrādē

Olimpietis melo 
par Svarcelšanas 
centra slēgšanu

Kaimiņš KPV LV  
no oligarhiem  
vairs neizglābs

Siltās ziemas 
Ventspilī nav  
retums3. lpp. 4. lpp.

Nr.  4 (144)  2020.  gada 31.  janvār is

 turpinājums 6. lpp.
 turpinājums 3. lpp.

 turpinājums 2. lpp.

4. lpp.

Dzīvē un darbā 
noietie soļi
Atskatoties uz saviem 
dzīvē jau aizvadīta-
jiem gadiem, kas pāri 
malām un nepār-
traukti  bijuši pilni ar 
darbu, Einārs Vēbergs 
to ritējumā saska-
ta kādu likumsakarī-
bu: vienmēr ir strā-
dāts tā, lai savai un 
ģimenes iztikai varē-
tu nopelnīt tepat 
Latvijā. Neskaitot stun-
das, divos un pat trijos darbos vienlaicī-
gi, bet – neprātojot doties lielas naudas un 
svešu kungu kalpībā uz ārzemēm, kur viņu 
droši vien sagaidītu atplestām rokām. 

7. lpp.

Kravu apmēra samazinājuma tendenci Latvijā iespē
jams mazināt, steidzami pārskatot un būtiski samazi
not VAS “Latvijas dzelzceļš” (LDz) monopola pakal
pojumu cenas, kas ir iespējams, ievērojami uzlabojot 
LDz darbības izmaksu efektivitāti, norāda AS “Baltijas 
Ekspresis” valdes priekšsēdētājs Māris Bremze.

"Baltijas Ekspresis": Situāciju 
tranzītā uzlabos tirgus 
atvēršana brīvai konkurencei 
un LDz politikas maiņa

V  
iņš uzsver: 
«Latvija nevar 
cerēt, ka tranzī-
ta nozares prob-
lēmas atrisi-

nāsies pašas no sevis un 
kravu pieaugums radīsies, 
piemēram, aukstas zie-
mas, ietekmē.»

Uzņēmuma vadītājs 
atgādina, ka saskaņā ar 
Satiksmes ministrijas apko-
potajiem datiem, dzelzceļa 
tranzīta kravu apmērs caur 
ostām 2019.gadā bija par 
19,8% mazāks nekā gadu 
iepriekš. Kā informējis pats 
LDz, pa dzelzceļu pārva-
dāto kravu apjoms bijis 
mazākais pēdējo 17 gadu 
laikā, turklāt kompānija jau 
paziņojusi par 1 500 darbi-
nieku atlaišanu.

Māris Bremze norāda, ka 
lielā mērā pie tā vainoja-
ma iepriekšējās LDz vadī-
bas nepārdomātā izmaksu 
bāzes palielināšana.

«Attiecīgi dzelzce-
ļa pakalpojumu tarifu 
paaugstināšana un nevē-
lēšanās nodrošināt vienā-
dus konkurences apstāk-
ļus visiem kravu pārvadā-
tājiem, tā vietā koncen-
trējoties vienīgi uz sava 
meitas uzņēmuma "LDz 
Cargo" un AS “Baltijas 

Tranzīta serviss” (BTS) inte-
rešu lobēšanu.»

Jāatzīmē, ka biedrī-
ba “Baltijas asociāci-
ja – Transports un loģisti-
ka” (BATL) jau vairākkārt 
uzsvērusi, ka steidzami 
jādomā par valsts dzelzceļa 
infrastruktūras izmantoša-
nas maksas samazināšanu 
visā tīklā, kā arī par inves-
tīcijām sliežu ceļu izmanto-
šanas efektivizācijā, neat-
tiecināmo izmaksu samazi-
nājumu un valsts līdzfinan-
sējumu tīklu uzturēšanā.

«Neraugoties uz ostu 
atrašanās attālumiem, 
Latvijas tranzīta korido-
ru izmaksām, rēķinot uz 
vienu tonnu, jābūt vien-
līdzīgām. Tikai tā būs 
iespējams sasniegt satik-
smes ministra Tāļa Linkaita 
definēto mērķi pielāgo-
ties tranzīta un transpor-
ta ķēdē, lai Latvijas tranzī-
ta koridors joprojām būtu 
pievilcīgs kravu nosūtītā-
jiem un saņēmējiem. Taču 
šis mērķis ir sasniedzams 
vien tad, ja gan Satiksmes 
ministrija, gan visi tranzī-
ta tirgus dalībnieki strādās 
kopā pēc būtības, turklāt 
nevienam netiks mākslīgi 

P  
ēc izglītības Einārs 
ir augstas rau-
dzes automehā-
niķis, darbam ar 
smago tehniku 

skolojis arī citus, bet pēdē-
jos vienpadsmit gadus viņš 
ir  Ventspilī lielākās skārd-
nieku darbnīcas, kas atro-
das Kuldīgas ielā, vadī-
tājs. Pirms tam skārdnieka 
amatu apguvis nevis spe-
ciālā skolā,jo  tādu Latvijā 
nemaz nav,  bet praktiskā 
darbā un no nulles. Eināra 
secinājums ir viennozīmīgs: 
cītīgi un ar jēgu strādājot, 
arī savā zemītē var sasniegt 
to pašu, ko ārzemēs; turklāt 
nezaudējot pilsonisko un 
amatnieka pašcieņu, ar ko 
svešatnē ir sastapušies, bet 
pēc atgriešanās dzimtenē 
izvairās  runāt pat  šķieta-

mi veiksmīgie ekonomiskie 
emigranti no Latvijas.

VĒRTĒJOT PAŠA UN 
CITU GĀJUMU

“Saskaitiet dzīvē noietos 
soļus/ Klusi pie sevis – gan 
garus, gan īsus./” Einārs 
saka, ka nekad nav rakstī-
jis dzeju, šīs pārdomu rindas 
pie viņa atnākušas nezin 
kad un nevēsts no kurie-
nes. Bet palikušas prātā un 
kā refrēns “klusi pie sevis” 
tiekot atkārtotas brīžos, kad 
darbs dzen darbu, kad soļus 
taupīt un skaitīt nemaz nav 
laika. Bet kustībā uz kādu 
brīdi apstājoties, savā un 
citu mūžos viņš vienmēr 
centies saskatīt cilvēka esī-
bas dziļāko jēgu un būtību. 

Gada labākie sportisti Ventspilī –  
Koha un Lasmanis
Par aizvadītā gada labākajiem Ventspils sportistiem atzīti svarcēlāja Rebeka Koha un 3×3 basket-
bolists Kārlis Pauls Lasmanis, noskaidrojās notikušajā “Gada atzinības sportā 2019” pasniegšanas 
ceremonijā. 

 turpinājums 5. lpp.

K  ārtējo reizi gada sportistes balvu ieguvusī R. Koha 
ir pagājušā gada Eiropas pieaugušo un Eiropas U-23 
čempionāta svarcelšanā uzvarētāja, bet pasaules 
čempionātā svarcelšanā pieaugušo konkurencē iz-
cīnīja pieticīgo astoto vietu, lai gan startēja neilgi 

pēc savainojuma un nebija vēl pilnvērtīgi gatava. Pasaules 
reitingā mūsu ventspilniece ir sestajā vietā.

Savukārt K.P.Lasmanis Latvijas 3×3 basketbola izlases 
sastāvā Pasaules kausā izcīnīja sudraba medaļu, izcīnīja trīs 
uzvaras sacensību seriāla “World Tour” posmos Dohā, Prāgā 
un Džidā. Īpaši nozīmīgs ir fakts, ka sezonas laikā viņš pat bija 

šāds “informācijas” pasniegšanas veids pilsētas vadībai ir jop-
rojām pieņemams.

Lai sekmētu Rīgas ostā un Ventspils brīvostā caurspī
dīgu lēmumu pieņemšanu un informācijas pieejamību 
atbilstoši OECD principiem, valdība otrdien pieņēma un 
atbalstīja Satiksmes ministrijas sagatavotos grozīju
mus abu lielāko Latvijas ostu pārvalžu nolikumos. Tie 
paredz, ka turpmāk gan Rīgas ostas, gan Ventspils brīv
ostas valdes locekļu pilnvaru termiņš būs pieci gadi, 
liecina grozījumi nolikumos.

Ventspils brīvostas 
valdē nevarēs būt  
ilgāk kā 5 gadus

L  
īdz šim gan Rīgas 
Brīvostas pārval-
des nolikums, gan 
Ventspils brīvostas 
nolikums nenotei-

ca valdes locekļiem termiņu 
ierobežojumus amatu ieņem-
šanai. Piemēram, Ventspils 
ostā, līdz ASV noteiktajām 
sankcijām par korupciju 
Aivaram Lembergam, viņš 
brīvostas valdes priekšsēdē-
tāja amatā bija 25 gadus, 
tikai dažus gadus mazāk viņa 
partijas biedri un un vietnie-
ki – Jānis Vītoliņš un Guntis 
Blumbergs, vēl nedaudz 
mazāk – Didzis Ošenieks, 
tā nodrošinot sev ievēroja-
mus finanšu ienākumus, kas 
teju četrkārtīgi pārsniedza 
pamatdarbā – Ventspils pil-
sētas domē – nopelnīto. Līdz 
ar noteiktajām sankcijām 
visas četras personas ama-
tus atstāja.

Turpmāk paredzēts noteikt 
skaidras prasības attiecībā 
uz zemes nomas maksas 
noteikšanas principiem un 
kārtību, attiecībā uz finan-
šu un nefinanšu mērķiem, 
sūdzību izskatīšanu, kā arī 
noteikt terminētu valdes 
locekļu pilnvaru termiņu – 
pieci gadi. Tādējādi tiks vei-

cināts stabils un ilgtspējīgs 
valdes darbs, tas būs neatka-
rīgs no politiskās ietekmes, 
uzsver ministrija.

Līdzīgi kā kapitālsabied-
rībās, arī ostu pārvaldēs 
nepieciešams pilnveidot iek-
šējās kontroles procedūras 
un izveidot iekšējā audita 
struktūrvienības funkcionālā 
valdes pakļautībā. Paredzēts, 
ka ostu valdes apstiprina 
vidēja termiņa iekšējā audi-
ta stratēģisko plānu un gada 
audita plānu.

Tāpat noteikumu projekts 
paredz, ka valde apstiprina 
korupcijas novēršanas politi-
ku un uzrauga tās īstenoša-
nu praksē, savukārt Brīvostas 
pārvalde korupcijas novērša-
nas nolikumu un ikgadējo pār-
skatu publicē savā mājaslapā.

Ministrija arī norāda: ievie-
šot labas pārvaldības princi-
pus, ostu pārvaldēs nodar-
binātajiem būs pienākums 
ziņot par prettiesisku darbību 
vai bezdarbību brīvostas pār-
valdniekam vai valdei. Šādi 
tiks panākta sekošana iekšē-
jiem procesiem un palieliāta 
iespēja savlaicīgi novērst 
iespējamas pretlikumības.

sasniedzis pirmo vietu FIBA 3×3 individuālajā ranga tabulā!
Arī labākā trenera balvu jau tradicionāli ieguva mūsu sporta 

lepnuma – svarcēlāju – treneris Eduards Andruškevičs, kā arī 
viņa palīgs un bijušais audzēknis Viktors Ščerbatihs, kurš gan 
īsi pirms ceremonijas iekūlās skaļā skandālā – apzināti izpla-
tītā dezinformācijā un smagos noziegumos apsūdzētā Aivara 
Lemberga propagandā, kas izraisīja sašutumu visā Latvijā. 
Viņš apgalvoja, ka Lembergam piespriesto sankciju dēļ valsts 
atņēmusi finansējumu, un līdz ar to tiek slēgts svarcelšanas 
centrs Ventspilī... Godīgi cilvēki ar sirdsapziņu no apbalvoju-
ma atteiktos un publiski paustu atvainošanos, bet acīmredzot 

Pie skārdnieku darbnīcas 
tās ilggadējais vadītājs 
Einārs Vēbergs.
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Skolniecei – atzinība
2. vidusskolas 7. klases skolniece Aļona 

Kļošova latviešu valodas valsts olimpiādē 
(mazākumtautību izglītības programmām) 
izpelnījusies atzinību. 

Balvas mūziķiem
Divi Mūzikas vidusskolas pedagogi izvirzī-

ti "Lielajai mūzikas balvai-2019". Tie ir dzie-
dātājs Rinalds Kandalincevs un komponists 
Andris Dzenītis. Balvas pasniegs Nacionālajā 
operā 25. februārī. 

Būvēs tīklus
Pašvaldības SIA “Ūdeka” šogad ieplānoju-

si būvēt vai rekonstruēt ūdensapgādes tīk-
lus 1089 m un kanalizācijas tīklus 471 m 
garumā. 

Jauna insulta vienība
Ziemeļkurzemes reģionālās slimnīcas 

Neiroloģijas nodaļā atklāta atjaunotā insulta 
vienības intensīvās aprūpes palāta. Tā aprīko-
ta ar modernu monitoringa sistēmu un jau-
nām iekārtām. Palātā vienlaikus var ārstēties 
seši pacienti. 

Sadeg ratiņi
Kādā daudzdzīvokļu namā Siguldas ielā 

deguši kāpņu telpā atstāti bērnu ratiņi. No 
mājas evakuēti seši cilvēki un suns. 

Apzog saimnieku
Kāds dzīvokļu remonta speciālists, remon-

tējot dzīvokli, iznesis no tā saimniekam pie-
derošas mantas 1410 eiro vērtībā. Zaglis aiz-
turēts, viņam piespriests 320 stundu piespie-
du darbs. 

Nozog brieža ragu
Pabeigta kriminālizmeklēšana par brieža 

raga zādzību no fotostūrīša. Vainīgajai per-
sonai draud brīvības atņemšana uz laiku līdz 
vienam gadam, īslaicīga brīvības atņemšana, 
piespiedu darbs vai naudas sods. 

Izsniegs pabalstus
Ģimenes un personas, kurām ir mazno-

drošinātā vai trūcīgā statuss, vientuļi pensio-
nāri un personas, kurām nav apgādnieku, ja 
viņu ienākumi uz vienu personu pēdējo trīs 
mēnešu laikā nepārsniedz 323 eiro mēnesī, 
var pretendēt uz pašvaldības atbalstu kuri-
nāmā iegādes vai siltumenerģijas patēriņa 
daļējai kompensēšanai. 

Momentuzņēmumu izstāde
Teātra nama “Jūras vārti” mazajā zālē 

apskatāma gleznotājas Kristīnes Guršpones 
izstāde “Priedes”. Tajā aplūkojami gadu 
gaitā sakrājušies autores piedzīvojumu 
momentuzņēmumi. Izstāde atvērta līdz 8. 
martam. 

Būvē jaunu centru
Kuldīgas ielā 4 sākušies celtniecības darbi. 

Šeit top atbalsta centra ģimenēm un bērniem 
ar īpašām vajadzībām “Cimdiņš” jaunās tel-
pas. Paredzams, ka darbi aizņems apmēram 
gadu. 

Itāļu valodas kursi
Jauniešu mājā līdz 26. martam katru 

ceturtdienu notiks itāļu valodas ātrais kurss. 
Tā ietvaros tiks apgūti itāļu valodas pamati. 

Konkurss mūziķiem
Notiks atlases konkurss mūzikas skolu 

audzēkņiem, kuri vēlas spēlēt Latvijas 
Simtgades jauniešu simfoniskajā orķestrī. 
Piedalīsies stīgu instrumentu, pūšamins-
trumentu un sitaminstrumentu nodaļu 
audzēkņi.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Viltus ziņas, panikas cēlāji un Ķīnas vīruss
Kāds portāls, kura nosaukumu un interneta adresi šeit 
saprotamu iemeslu dēļ neminēsim, pirms divām dienām 
bija publicējis satriecošu ziņu ar virsrakstu “Ventspilī kon
statēti pirmie saslimšanas gadījumi ar bīstamo Ķīnas koro
navīrusu”. Pats publikācijas fakts nekādu izbrīnu neizraisa, 
jo Latvijā jau gadiem netiekam galā ar dažādiem “super
portāliem” un “jaunumiem”, kas ziņo par Rīgas lielveikala 
“Alfa” spridzināšanu, par traģisku autobusa avāriju Līvānos 
ar neskaitāmiem bojāgājušajiem, par iebrukušo tiltu pār 
Lielupi Kalnciemā. Vai vēl citiem tamlīdzīgiem savārstīju
miem, kas ir vienkārši tapuši kāda slimā galvā vai, atsauco
ties uz pirms desmit gadiem publicētām ziņām, sameistarots 
kāds “šodienas notikums”, veikli manipulējot ar nenobrie
dušu un, teiksim diplomātiski, lētticīgu ļautiņu prātiņiem.

T  aču izbrīnu izraisa kas cits. Proti, minētā ziņa šajā vārdā 
neminētajā portālā izpelnījusies pamatīgu interesi no visai 
plaša sociālo tīklu “Facebook” lietotāju loka. Un naba-
ga Ventspils “slimnieki” tiek reklamēti, itin braši daloties 
ar sensacionālo jaunumu, par kuru, protams, angažētie 

“parastie mediji” vienkārši klusē... Laikam jau būtu muļķīgi ape-
lēt pie konkrēto ļautiņu prātiem, jo nekritiskā domāšana, nespēja 
izfiltrēt pat visabsurdākās publikācijas ir tipiska, tāpat būtu tikpat 
muļķīgi vēl un vēlreiz skaidrot, kā atšķirt viltus ziņas no normālām, 
informēt par iemesliem, kāpēc vispār šādas ziņas top un tiek ražo-
tas... Tā teikt, tāpat nesapratīs. Un meklēs visur sazvērestības teo-
rijas, lai vai no kādas nozares tās arī nebūtu – 5G tīklu ietekme uz 
simtiem tikko dzimušiem neveseliem Gulbenes bērniņiem, skābā 
lietus līšanu Skrīveros, kas iznīcinājis visus šī un nākamo piecu gadu 
ziemāju sējumus, masonu (eirobirokrātu, amerikāņu vai krievu spec-
dienestu, rūpnieku vai ārzemju investoru biznesmeņu, itāļu mafijas, 
globālo korporāciju – vajadzīgo pasvītrot) sazvērestību pret jāņogu 
audzētājiem...

Daudz bīstamāks šajā situācijā ir vairākas citas nianses. Pirmkārt, ļoti 
konkrēta lieta. Ja, nedod Dievs, tiešām notiek kas slikts un dramatisks, 
vispārējā viltus ziņu plūsmā var pazust arī īsta un noderīga informācija. 

 turpinājums no 1. lpp.

(Labā ziņa gan šeit ir tā, ka vismaz “normālie mediji” parasti ar panikas 
celšanu nenodarbojas un savu publicējamo informāciju pārbauda.) Un, 
otrkārt, cilvēku kategorijas, kas “pavelkas” uz šādu informāciju, ir pie-
tiekami daudzskaitlīgas, kas savukārt nozīmē, ka baumu, viltus ziņu un 
dezinformācijas autoriem (lai vai kādu motīvu vadīti viņi šīs ziņas tiražētu) 
ir visai liela iespēja ietekmēt procesus. Gan mazā, gan lielā, gan, būsim 
godīgi, arī valsts vai, kā šajā gadījumā, visas pilsētas līmenī. Un tad jau 
varam nonākt līdz visai nopietnām sekām. Kā ironiski pierakstījis kāds 
komentētājs pie “nošērotās” viltus ziņas – “iedomājieties, visiem tiem 
tukšpauriem, kas dalās ar šādām ziņām, taču ir arī vēlēšanu tiesības”... 
Un – turpinot šo domu – tātad ir ievērojama iespēja nekritiskajai masai 
“iesmērēt” jebko.

Nav noslēpums, ka šādu baumu un viltus ziņu izplatīšana Latvijā 
jau ir ar zināmu “bagāžu”. Daugavpils iedzīvotāju panika pēc baumām 
par to, ka jau rīt tiks slēgta “Swedbank”, un cilvēku mešanās pie ban-
komātiem, lai paspētu “vēl izraut” pēdējo naudiņu... Bijušā “Statoil” 
indīgais benzīns, kas pie uzpildes stacijām saindējis veselu cilvēku 
baru Vidzemes pusē, izraisot vietējo cilvēku izvairīšanos no konkrēta-
jām degvielas uzpildes stacijām... Olaines pusē klaiņojošais maniaks, 
kas slepkavojot vietējās sievietes un kuru policija vairākus mēnešus 
nespējot nekādīgi noķert, radot bailes Olaines un Jelgavas apkārtnes 
ļaudīm. Tie jau tikai daži un turklāt tikai zināmākie visas valsts mēroga 
viltus ziņu piemēri ar vairāk vai mazāk nopietnām sekām. Par mazā-
ka mēroga panikas, baiļu un viltus draudu izplatīšanu lokālā mērogā 
pat nerunāsim.

Kas vēl ir tikpat interesanti, un arīdzan bīstami – šīs viltus ziņas 
sakarā (pavērtējot pašu viltus ziņu “dalītāju” skaidrošanos, kāpēc viņi 
to darījuši): “mēs taču dalījāmies, lai pievērstu uzmanību, ka vīruss ir 
bīstams”. Respektīvi, apbrīnojama nespēja atšķirt argumentus, cēlo-
ņus un sekas. Ja reiz gribam pievērst uzmanību faktam, ka arī Latvija 
un Ventspils tai skaitā globālajā laikmetā nav simtprocentīgi pasargāta 
no kāda ceļotāja atvesta vīrusa (kas tieši tā arī ir), tad jādalās būtu ar 
ziņām par to, kā pasargāt sevi no vīrusa, nevis ar ziņu (turklāt nepa-
tiesu), ka Ventspilī jau izplatījusies teju epidēmija, bet cilvēkiem jau 
rīt draud miršana kā mušām vēsākā rudenī. Varam par šo lētticību 
pasmaidīt, bet patiesībā tas patiešām nemaz nav smieklīgi. 

Patiesi jūsu “Ventspilnieks.lv”

radīti īpaši labvēlīgi apstākļi, kā tas pašlaik 
notiek attiecībā uz "LDz Cargo" un BTS,» uzver 
BATL valdes loceklis Ivars Landmanis.

Tikmēr Māris Bremze norāda, ka lielākā 
problēma dzelzceļa kravu pārvadājumu seg-
mentā ir joprojām neatvērtais tirgus brīvai 
konkurencei. «Eiropas Savienībā kravu pārva-
dājumu tirgus ir atvērts jau kopš 2007.gada, 
tātad arī Latvijai kā ES dalībvalstij šīs konku-
rences iespējas bija jānodrošina jau pirms 12 
gadiem. Taču realitātē mēs tarifu, pakalpo-
jumu izmaksu un to pieejamības jautājumos 
esam pilnīgi atkarīgi no LDz un tā meitasuz-
ņēmuma "LDz Cargo". Visi pierobežas posmi 
līdz kravu nodošanas stacijām joprojām ir pil-
nībā monopolizēti, pārvadājumus no ostām 
uz sauszemi veic tikai "LDz Cargo" un ar cenu 
instrumentāriju rīkojas tikai un vienīgi "LDz 
Cargo", attiecīgi liela daļa atbildības par pie-
saistīto kravu apjomu daudzumu jāuzņe-
mas "LDz Cargo" valdei.»

Māris Bremze atzīmē: «LDz visus šos gadus 
veģetējis uz no Padomju Savienības man-

"Baltijas Ekspresis": Situāciju tranzītā uzlabos tirgus 
atvēršana brīvai konkurencei un LDz politikas maiņa

Ņemot vērā tranzītkravu plūsmas samazinājumu uz Latviju, pērn AS “Baltijas Ekspresis” kopējais kravu pārvadāju
mu apgrozījums bija par 1,2 miljoniem tonnu mazāks nekā gadu iepriekš, liecina uzņēmuma publiskotie dati.

totā biznesa modeļa, vedot kravas no aus-
trumiem uz mūsu ostām, taču tagad, kad 
šī kravu plūsma beigusies, izrādās, ka līdz-
šinējā dzelzceļa sistēma nav dzīvotspējī-
ga. Maksa par dzelzceļa pakalpojumiem jau 
tagad ir nesamērīga, un zināms, ka no šā 
gada februāra infrastruktūras maksa atkal 
celsies. Savulaik tika aprēķināts, ka maksa 
par kravu pārvadājumiem pa dzelzceļu no 
Latvijas robežas līdz kuģa bortam veido 80% 
un pat vairāk no visām izmaksām.»

«Kamēr teju visā Eiropā maksa par vilciena 
kilometru ir 3 eiro, Polijā – 5 eiro, Vācijā, patei-
coties valsts atbalsta programmai, infrastruktū-
ras maksa samazināta līdz 1,5 eiro par vilciena 
kilometru, tikmēr mums šī maksa ir 11 eiro!»

Pēc Māra Bremzes teiktā, situācija uzla-
botos, ja Latvija beidzot paveiktu savu «ilgi 
nepadarīto mājasdarbu» – atvērtu dzelzceļa 
kravu pārvadājumu tirgu brīvai konkurencei, 
kā arī izveidotu klientiem pievilcīgu, saprātī-
gu monopola pakalpojumu cenu pamatpie-
dāvājumu. Tāpat nepieciešams izrādīt poli-
tisko gribu un nodalīt atsevišķā valsts uzņē-
mumā LDz meitasuzņēmumus, LDz atstājot 

vienīgi infrastruktūras pārvaldītāja funkcijas.
«Tādā gadījumā infrastruktūras pārvaldī-

tājam nebūs «ģimeniskās vēlmes» visiem 
spēkiem balstīt savu meitasuzņēmumu, un 
tas varēs koncentrēties uz izmaksu efektīvu 
dzelzceļa infrastruktūras uzturēšanu, vilcienu 
kustības vadību un uz vienādu spēles notei-
kumu nodrošināšanu visiem pārvadātājiem,» 
uzsver Māris Bremze.

Savukārt BATL norāda, nav pieļaujama 
situācija, kurā LDz iepriekšējās vadības dar-
bības stila dēļ, tāpat arī dēļ nevēlēšanās 
ieklausīties pārējos nozares dalībniekos, 
pēdējos gados strauji augušās izmaksas tiek 
segtas uz nozarē strādājošo privāto uzņēmē-
ju un klientu rēķina, nevis uz paša koncerna 
rēķina. Rezultātā Latvija starptautiskajā kon-
kurencē tranzīta jomā ir zaudētāja.

«Tranzīta nozarē strādājošie uzņēmēji cer 
uz aktīvu Satiksmes ministrijas rīcību, jo tran-
zīta joma, kura kopumā veido 2,5% no iekš-
zemes kopprodukta, ir viena no nozīmīgāka-
jām tautsaimniecības nozarēm valstī, un ir 
ļoti svarīgi nezaudēt tās potenciālu arī šodie-
nas grūtajos apstākļos,» norāda BATL.  

Tranzītkravu samazinājums ietekmē arī “Baltijas 
Ekspresi”; sāk naftas produktu pārvadājumus

B  
iedrībā “Baltijas Asociācija – 
Tranzīts un loģistika” ietilpstošais 
uzņēmums pagājušo gadu sāka 
daudzsološi un ar lielām cerībām 
uz jaunu apgrozījuma rekordu. 

Pirmajā pusgadā dzelzceļa kravu pārvadāju-
ma apjoms Ventspils ostas virzienā sasnie-
dza 4,5 miljonus tonnu, kas salīdzinājumā ar 
2018.gada pirmo pusgadu bija pieaudzis par 
45% jeb 1,4 miljoniem tonnu. 

Tomēr, sākot ar 2019. gada septembri, 

dzelzceļa kravu pārvadājumu apjomi ievēro-
jami nokritās, un otrajā pusgadā kravu pār-
vadājumu apjoms bija vairs tikai 2,4 miljoni 
tonnu, kas, salīdzinājumā ar pirmo pusgadu, 
bija par 2,1 miljoniem tonnu mazāk. 

Šo kravu apgrozījuma straujo dzelzceļa 
kravu pārvadājumu apjoma sarukumu tieši 
ietekmēja Krievijas ostu straujā attīstība, kas 
palielina ostu savstarpējo konkurenci par 
kravu piesaisti. 

Uzņēmums nekavējoties reaģēja, un, 

ņemot vērā tranzītkravu plūsmas samazi-
nājumu uz Latviju, “Baltijas Ekspresis” vēl 
rūpīgāk strādāja pie citu kravu pārvadājumu 
piesaistes. Tas rezultējās ar sākotnēji vēl salī-
dzinoši nelielu, taču ļoti būtisku virzienu un 
apjomu – pagājuša gada novembrī “Baltijas 
Ekspresis” uzsāka naftas produktu pārvadā-
jumus no Lietuvas uz Igauniju. Gada divos 
pēdējos mēnešos uz Igauniju tika nogādā-
ti 22 vilcieni ar kopējo apjomu 70 653 ton-
nas. 
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VENTSPILS NOVADĀ

Jūrkalne balso PRET
Novada vadības organizētajā iedzīvotā-
ju sapulcē Jūrkalnes iedzīvotāji katego-
riski atteicās atbalstīt Jūrkalnes pievie-
nošanu Kuldīgas novadam un vēlējās 
palikt Ventspils novadā. Šādam lēmu-
mam ir ļoti daudz iemeslu: nav normā-
las autobusu satiksmes starp Jūrkalni 
un Kuldīgu, pagasta inventārs lielāko-
ties pieder Ventspils novadam, kurš des-
mit gadu laikā Jūrkalnē ieguldījis gandrīz 
divus miljonus eiro... Sēdes noslēgumā 
notikušajā balsošanā par Jūrkalnes pie-
vienošanu Kuldīgas novadam nebalsoja 
neviens vietējais iedzīvotājs. 

Tikās ar ministri 
Novada vadības un izglītības jomas 
pārstāvji tikās ar izglītības ministri Ilgu 
Šuplinsku. Tika runāts par gaidāmo skolu 
reformu. Īpaša vērība tika pievērsta 
Ugāles vidusskolai – ir svarīgi tajā sagla-
bāt vidusskolas klases. Novada domes 
priekšsēdētāja pirmais vietnieks tikšanos 
vērtēja pozitīvi. 

Jūrtaka jau darbojas
Pateicoties siltajiem laika apstākļiem, jau 
tagad iespējams doties pārgājienā pa 
Jūrtaku – pārgājienu maršrutu, kas sākas 
Nidas ciemā un beidzas pie Tallinas 
ostas. Maršruts veicams abos virzienos, 
tas sadalīts pa dienām un grūtības pakā-
pēm, ļaujot ikvienam izvēlēties sev pie-
mērotāko distanci. 

Izveidots apdrukas salons
Ugālē atvērts apdrukas salons “Pērle”. 
Tajā izgatavo papīra darbiņus – ielūgu-
mus, apsveikuma kartītes, galda kartes, 
diplomus, pateicības rakstus un daudz 
ko citu. Dizains tiek veidots individuāli, 
atbilstoši klienta vēlmēm. 

Novada uzņēmēju 
ražojumi Vācijā 
Ikgadējā pasaules lielākajā pārtikas izstā-
dē “Internationale Gruene Woche 2019” 
Berlīnē apmeklētāji varēja novērtēt arī 
Ventspils novadā izaudzētos un ražo-
tos produktus: biškopes Dagnijas Griezes 
medu un bišu maizi, z/s “Kalnarāji” 
daudzveidīgās sulas, mājražotājas Ivetas 
Ķēniņas konservējumus, sukādes un 
kaltētos ābolus, Sanda Gerkes sieru, 
“Grodu” mājas vīnu no Ugāles un ābolus 
no Puzes z/s “Būdnieki”. 

Labs paraugs
Ventspils novada domes deputāts Aigars 
Matisons pamanīts un novērtēts kā labs 
paraugs sportā.

Volejbola mačs vīriešiem
8. februārī plkst. 10 Popes spor-
ta centrā sāksies Popes kauss volej-
bolā. Komandām jāpiesakās līdz 6. 
februārim. 

Jāgatavojas skrējienam
Vasara vairs nav aiz kalniem! Jāsāk gata-
voties Latvijas čempionātam 10 000 
m skrējienā. Šogad tas notiks 4. jūlijā 
Piltenes stadionā. 

Izstāde vidusskolā
Ugāles vidusskolas 2. stāva gaitenī 
apskatāma skolas absolventes Lindas 
Smilgas-Šimpermanes gleznu izstāde.

Vieglatlētu panākumi
17. janvārī Talsu sporta hallē notika 
Talsu novada Sporta skolas vieglatlētikas 
sacensības U14 vecuma grupai. Ventspils 
novada BJSS vieglatlētiem izdevās izcī-
nīt 6 godalgotas vietas un medaļas. 
Ventspils novada BJSS audzēkņi veiksmī-
gi startējuši arī šī gada pirmajās liela-
jās sacensībās – Sportland kausa pirma-
jā posmā, kas notika Liepājā. Mājās tika 
atvestas 2 medaļas.

Ventspils brīvostas 
valdē nevarēs būt 
ilgāk kā 5 gadus

Paredzēts, ka ostu mājaslapās četras reizes 
gadā būs jāpublicē galvenos finanšu rādītā-
jus un informatīvos ziņojumus – līdzīgi, kā to 
jau dara kapitālsabiedrības. Tas viesīs lielāku 
pārredzamību ostu pārvaldes darbībā. Tāpat 
paredzēts visu trīs ostu mājaslapās publicēt 
pārskatu par nefinanšu mērķu sasniegšanu, 
informāciju par mārketinga stratēģiju, reklā-

mas un sadarbības līgumiem.
Iecerēts, ka valdes sēdēs būs jāizskata 

ostu valdei adresētos komersantu iesnie-
gumus par to darbību brīvostās. Tas palī-
dzēs paziņot valdei par problēmsituācijām 
un ļaus pēc iespējas ātrāk tās atrisināt. 
Tādejādi arī uzņēmējiem tiks dota iespēja 
sniegt savu viedokli jautājumos, kas tieši 
saistīti ar to saimniecisko darbību, teikts 
dokumentā. 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju l īnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī 
kopumā samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils 

pašvaldībai – 119 904,15 eiro. 2018. gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.

«KPV LV nevaru izglābt no Aināra Šlesera, Aivara Lemberga un Zaļo un zemnieku savienības (ZZS) ietekmes. 
Iespējams, šīs partijas ministru lēmumus tagad iespaido oligarhu vēlmes, un es šādu «māju» necēlu,» tā par savu 
dibināto partiju intervijā BNN stāsta aizmuguriski no frakcijas izslēgtais KPV LV dibinātājs Artuss Kaimiņš.

Kaimiņš: Neizglābšu KPV LV no 
Šlesera, Lemberga, ZZS ietekmes

K  
aimiņa ieskatā, KPV LV kā partija 
ir jālikvidē. «Tas nepieciešams, lai 
Latvijas nodokļu maksātāju nauda 
nenonāktu «ārējo spēku intere-
sēs». Cilvēki, kas pašlaik ir partijas 

vadībā, ir kardināli mainījušies, vēlētāji nav 
balsojuši par idejām, ko [pašreizējie] parti-
jas līderi vēlas īstenot. [Piemēram], neticu, 
ka KPV LV atbalstītāji varētu nobalsot pret 
Rīgas domes atlaišanu, kā to izdarīja esošā 
partijas sastāva deputāti.»

«Domāju, ka Lembergs un Šlesers ir iekšā 
KPV LV. Mans uzdevums ir izdarīt tā, lai 
viņi neizmanto esošos partijas naudas resur-
sus. Pašreizējais KPV LV deputātu sastāvs, 
kuru, visticamāk, ietekmē [iepriekšminētie] 
ekspolitiķi, nav pelnījis Latvijas nodokļu mak-
sātāju naudu», uzskata Kaimiņš.

Jāatgādina, ka pēc nesen pieņemtajām 
izmaiņām «Politisko organizāciju (partiju) 
finansēšanas likumā» KPV LV pienākas valsts 
finansējumus 643 369 eiro apmērā.

Politiķis uzsver, ka sabiedrībai jābūt vērī-
gai. Ja politiskais spēks maina partijas nosau-
kumu, tas nenozīmē, ka finansējums netiks 
piešķirts, jo bankas konti paliks tie paši.

Deputātiem jādibina sava partija – tas būtu 
tikai godīgi pret KPV LV vēlētājiem, norā-
da Kaimiņš. «Tāpēc ir jāatver acis un 8.feb-
ruārī, kad notiks partijas kongress, jābalso 
par partijas pašlikvidāciju – paši cēlām, paši 
nojaucam.»

Kaimiņa ieskatā, arī pirms Saeimas vēlē-
šanām bija jūtama Šlesera ietekme uz par-
tiju: «Man ir nepatīkami atzīt, ka biju auns, 
toreiz nepamanot to.»

Deputāts neizslēdz iespēju, ka bija rīks, 
iespējams, kārtīgi pārdomātai Šlesera kam-
paņai, jo atbalstītāju pulks Kaimiņam bija 
gana plašs.

«"Dienas Biznesa" epopeja tam ir pierā-
dījums. Domāju, ka [Aldis] Gobzems jopro-
jām melo, ja apgalvo, ka tur nav bijis Šlesera 
pirksta.»

Kaimiņš uzskata, ka esošā KPV LV nākot-
nē varētu sadarboties ar ZZS vai «Saskaņu». 
«Jūtams, ka partija vēlas atcelt esošo 
Saeimas sasaukumu, gāzt koalīciju, lai ZZS 
būtu valdībā.»

«SANDIS, RALFS, RAMONA 
JEB VARA, NAUDA, SPOGULIS»

Viena no problēmām ir KPV LV ministru 
oficiālie un neoficiālie padomnieki, uzskata 
Kaimiņš. «Tur ir cilvēki, kas staigā ar pulkste-
ņiem 20–30 tūkstošu eiro vērtībā. Piemēram, 
Ralfa Nemiro gadījumā, manuprāt, viņš strā-
dā sava padomnieka Pāvela Rebenoka labā, 
nevis otrādi. Rebenoks, cik zināms, varētu 
būt labs draugs Šleseram.»

Jāpiemin, ka 2009.gadā Rebenoks kandi-

Deputāts neizslēdz 
iespēju, ka bija rīks, 
iespējams, kārtīgi 
pārdomātai Šlesera 
kampaņai, jo atbalstītāju 
pulks Kaimiņam bija 
gana plašs.

dēja Rīgas domes vēlēšanās no Šlesera parti-
jas LPP/LC saraksta.

«Tāpat Rebenoka bīdīšana 
uz “Latvenergo” valdi parāda, ka [ekonomi-
kas] ministram nav nekādu morālo rāmju.»

Sandis, Ramona, Ralfs – tie bija vienīgie trīs 
ministri no valdības koalīcijas partiju minis-
triem, kuri brauca Lembergam spiest roku, 
atzīmē Kaimiņš.

Tāpat, KPV LV dibinātāja ieskatā, iekšlie-
tu ministra Sanda Ģirģena publiskie paus-
tie izteikumi atgādina bijušā partijas bied-
ra Gobzema retoriku. «Principā notiek "copy 
paste". Arī viņa paziņojums par prasību mīk-
stināšanu Valsts policijas priekšnieka kandi-
dātam ir absurds no viņa puses.»

«Tāpat nav pieņemami, ka Ģirģens, izman-
tojot iekšlietu ministra posteni, visticamāk, 
bīda sevi uz Latvijas Futbola federācijas 
priekšsēdētāja amatu.»

Savukārt runājot par Petraviču, Kaimiņš 
uzskata, ka viņa plūks augļus nevis no pašas 
paveiktajiem darbiem, bet gan no iepriek-
šējā labklājības ministra Jāņa Reira paveiktā.

Situācijas absurdumu, Kaimiņa ieska-
tā, rada arī tas, ka pretenzijas KPV LV izrāda 
tikai pret «Jauno konservatīvo partiju» (JKP). 
«Neviena slikta vārda nedz par iepriekšē-

jām, nedz tagadējām ZZS darbībām, neviena 
[nopēluma] 'Saskaņai", neviena slikta vārda 
par četriem no KPV LV atskaitītājiem deputā-
tiem. Tiek «sista» tikai viena partija.»

«Manuprāt, Lemberga, Šlesera kontrolē-
tie mediji – "Neatkarīgā Rīta Avīze", "Dienas 
Bizness" – arī veido glaimojošus rakstus savos 
izdevumos.»

«Manuprāt, ka ekonomikas minis-
tram ir tieksme pēc naudas. Iekšlietu ministrs 
cenšas nostiprināt varas pozīcijas; viens no 
piemēriem – visticamāk, izmisīgā tiekša-
nās pēc Futbola federācijas priekšsēdētā-
ja amata. Savukārt labklājības ministrei ļoti 
patīk savs attēls spogulī,» uzskata Kaimiņš.

«AR VIENAS PARTIJAS 
DIBINĀŠANU PIETIKA»

«Partija vairs nav glābjama. Tur viss ir 
sabojājies. Sāksies lielā staigāšana. Pieļauju 
domu, ka partijā varētu atgriezties Gobzems, 
kas, manuprāt, strādā "Saskaņas" un ZZS 
labā. Arī [Didzis] Šmits, kas izskatās pēc liela 
ZZS fana, varētu atgriezties,» vērtē Saeimas 
deputāts.

«Man vairs nepukst sirds par šo. Man 
pēc tās ugunsnelaimes, kad sadega rokas, 
visa tā mīlestība uz cilvēkiem, kas pret 
mani [izrīkojās] aizmuguriski, sadega. Daļa 
no viņiem man joprojām nevar acīs paska-
tīties,» par to, vai cīnīsies par savu dibināto 
partiju, komentē Kaimiņš.

Runājot par tālāko politisko karjeru, 
Kaimiņš atzīmē, ka dibināt jaunu partiju 
netaisās. «Pietika nodibināt vienu.» Deputāts 
turpinās darboties Cilvēktiesību komisijā un 
pārstāvēt esošās Saeimas koalīciju. Savukārt 
par to, vai iestāsies kādā esošajā politiskajā 
partijā, viņš norāda, ka «laiks rādīs». 

Simona Šjadīte, BNN

2018.gada 12.septembris. Artuss Kaimiņš Cilvēktiesību un sabiedrisko lietu komisijas sēdē.
Foto: Ieva Ābele, Saeima
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Kariņa valdībai – gads
23. janvārī premjera amatā tika apstip-
rināts pašreizējais Ministru prezidents 
Krišjānis Kariņš un viņa veidotā valdī-
ba. Kā atzīst politikas vērotāji un politiķi, 
K.Kariņš ir labākais premjers kopš neat-
karības atgūšanas, tāpat arī viņa veiku-
mu izceļ Eiropas Komisijas un parlamenta 
pārstāvji. Sabiedrībā viņa novērtējums ir 
nedaudz krities (-36 punkti; SKDS Latvijas 
barometrs), taču arī tas ir viens no aug-
stākajiem vēsturē.

“Moneyval” uzlabo 
Latvijas novērtējumu
Eiropas Padomes noziedzīgi iegū-
tu līdzekļu legalizācijas un terorisma 
finansēšanas pasākumu novērtēšanas 
ekspertu komiteja “Moneyval” uzlabo-
jusi Latvijas novērtējumu 11 rekomendā-
ciju izpildē. Tomēr Latvijai ir priekšā vēl 
liels darbs, lai tai nedraudētu nonākšana 
“pelēkajā sarakstā”.

Turpinās slēgt pasta 
nodaļas reģionos 
“Latvijas Pasts” turpinās samazināt dar-
binieku skaitu un slēgs daudzas pasta 
nodaļas reģionos. Pensionāriem un 
citiem iedzīvotājiem nav pamata satrau-
kumam, jo arvien saglabāsies pensiju un 
pabalstu piegāde mājās arī laukos.

Tikai 1/3 iedzīvotāju karotu 
pret iebrucējiem
Tikai 31% iedzīvotāju militāra iebru-
kuma gadījumā būtu gatavi aizstāvēt 
Latviju ar ieročiem rokās, liecina Latvijas 
Nacionālās aizsardzības akadēmijas pētī-
jums. Galvenokārt cilvēki nevēlas kādu 
nogalināt, nevis ir vienaldzība attiek-
smē pret valsti. 55% respondentu ir 
gatavi aizstāvēt Latviju nemilitārā veidā, 
sniedzot atbalstu bruņotajiem spēkiem. 
Gatavi palīdzēt cietušiem cilvēkiem būtu 
69% iedzīvotāju, bet 30% kara gadījumā 
emigrētu.

Latvijā pieaug korupcijas 
riski
Pasaules korupcijas uztveres indeksā 
2019. gadā Latvijas reitings pasliktinājies 
par 2 punktiem un ar 56 punktiem 100 
punktu skalā Latvija ierindota 41. vietā. 
Latvijas lejupslīde šajā indeksā signali-
zē par nopietniem politiskās korupcijas 
riskiem, uzsver “Sabiedrība par atklātī-
bu “Delna””. 

KNAB ražīgs 2019. gads
KNAB pērn sākto kriminālprocesu skaits 
ir palielinājies par 24%, sasniedzot 47 
kriminālprocesus. To vidū bija vairāki 
apjomīgi un sarežģīti kriminālprocesi, 
kuros iesaistītas augstas amatpersonas. 
Arestēti 19 nekustamie īpašumi, 5 zelta 
stieņi 100 000 eiro vērtībā, automašī-
nas, nauda un vērtspapīri 4,4 mlj. eiro 
apmērā. 

Mudina izmaiņas nodokļu 
sistēmā
Autoratlīdzību saņēmējiem ir nesame-
rīga sociālās apdrošināšanas obligā-
to iemaksu proporcija – 80% no tām 
tiek novirzīti ienākuma nodoklī un tikai 
20% sociālajām garantijām. Tikmēr 
vispārējā nodokļu režīmā strādājoša-
jiem sociālajām garantijām novirza 
aptuveni divas trešdaļas no nodokļiem. 
Latvijas Darba devēju konfederācija 
kā vienu variantu rosina nodalīt ātrās 
un ilgā termiņa autoratlīdzības, pir-
majā gadījumā nosakot lielāku sociālo 
iemaksu īpatsvaru, bet otrajā – nosakot 
nelielu apmēru.

"Ventspilnieks.lv" aicina 
darbā žurnālistu

Piedāvājam:
atbildīgu un interesantu darbu;
konkurētspējīgu atalgojumu.

Prasības kandidātiem:
Teicamas latviešu valodas zināšanas; 

Labas prasmes darbā ar datoru, 
iniciatīva, apķērība un labas spējas 

patstāvīgi organizēt savu darbu.
Pieredze žurnālistikā, portāla satura 

veidošanā, fotografēšanā, iemaņas 
sociālo tīklu komunikācijā, labas angļu, 

krievu un vācu valodas zināšanas 
tiks uzskatītas par priekšrocību.

CV un motivācijas vēstuli  
gaidīsim e-pastā -  

redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Ventspils pilsētas dome apstiprinājusi pilsētas pašvaldības budžetu šim gadam, lai gan tas tapis tieši smago sankciju skartā 
Lemberga vadībā jeb, kā to norāda domes opozīcijas deputāts Aivis Landmanis, šis budžets “tapis sankcionētās personas Aivara 
Lemberga absolūtā ietekmē”.

Olimpisko spēļu medaļnieks un tagad treneris Viktors Ščerbatihs, kurš ar smagos noziegumos apsūdzētā Aivara Lemberga lab
vēlību dzīvoja Ventspilī vēl laikā, kad pats bija sportists, pirms nedēļas apzināti izplatīja melus, ka Lembergam noteikto sankciju 
dēļ tiks slēgts Ventspils svarcelšanas centrs, jo valsts atņēma finansējumu un aizliedza to uzturēt arī pašvaldībai. Patiesībā, 
atbilstoši procedūrām, finansējums Ventspils augstas klases sportistu atbalstam tiks pārskatīts februārī. 

Neņemot vērā sankcijas, dome apstiprina 
Lemberga vadībā tapušo pilsētas budžetu

I 
nteresanti, ka vēl trīs dienas pēc domes 
sēdes, vēl pirmdienas rītā pilsētas ofi-
ciālajā portālā nebija publicēts ne vārda 
par to, ka dome pieņēmusi pilsētas šī 
gada budžetu. Vien pāris dienas pirms 

sēdes tika publicēts īss teksts par to, ka šāds 
jautājums tiks izskatīts. 

Ļoti iespējams, ka šāds «klusums» sais-
tāms arī ar bailēm. No vienas puses, pašval-
dība formāli ir izpildījusi kārtību – informācija 
ir atrodama pašvaldības tīmekļa vietnē, lai arī 
diezgan jāpiepūlas ar tās atrašanu. No otras 
puses, šāda budžeta pieņemšana sankcionē-

tas un ierobežotas personas vadībā nākotnē 
var likt pārskatīt budžeta tēriņus un ienāku-
mus, ko savukārt ļoti nevēlas pašreizējā vadī-
ba ar A.Lembergu priekšgalā. Pats smagos 
noziegumos apsūdzētais A.Lembergs balsoju-
mā nepiedalījās. Vēlāk gan pašvaldība tomēr 
sniedza detalizētāku informāciju par budže-
ta iecerēm. Protams, ka jebkuras pašvaldī-
bas budžeta ieņēmumu galvenais avots ir 
nodokļu ieņēmumi. Tos šogad Ventspils pil-
sētas budžetā plānots saņemt 32,9 mlj. eiro 
apmērā jeb 49% no pašvaldības kopbudže-
ta ieņēmumiem. Pārējos ieņēmumus vei-
dos valsts budžeta un ārvalstu finansējums, 
pašvaldības iestāžu ieņēmumi, ziedojumi un 
dāvinājumi. Nodokļu ieņēmumos lielāko daļu 
veido iedzīvotāju ienākuma nodokļa ieņēmu-
mi, kurus dome cer iekasēt vismaz 28,2 mlj. 
eiro apmērā. Tam seko nekustamā īpašuma 
nodokļa ieņēmumi vismaz 4,5 mlj. eiro apjo-
mā, no tiem lielāko īpatsvaru veido nodoklis 
par ēkām un būvēm (51%), nodoklis par zemi 
(42%) un mājokļa nodokļa ieņēmumi (7%). 
Pašvaldība šogad nav mainījusi nekustamā 
īpašuma nodokļu likmes, tāpat arī saglabāsies 
īpašumu kadastrālo vērtību bāzes vērtības. 
Līdzšinējā apmērā tiek saglabāti arī visi nekus-
tamā īpašuma nodokļa atvieglojumi, tajā skai-
tā – trūcīgām un maznodrošinātām personām 
atvieglojumi attiecīgi 90% un 70% apmērā, 
bet nodokļa maksātājiem ar trīs un vairāk bēr-
niem – 50% apmērā par dzīvošanai izmanto-

tajām ēkām un zemi.
Oficiāli pieejamā informācija liecina, ka 

Ventspils pilsētas pašvaldības 2020. gada 
budžeta ieņēmumi plānoti 67 468 226 eiro 
apmērā, bet izdevumi  – par 9,29 miljoniem 
eiro lielāki jeb 76 753 087 eiro. Pašlaik naudas 
līdzekļu atlikums uz šī gada sākumu ir 17 762 
590 eiro, teikts dokumentā.

A.Landmanis jau iepriekš uzsvēra, ka 
domes opozīcija lūdza arī Ģirtu Valdi Kristovski, 
Daci Kornu, Ivaru un Aivi Landmaņus iesaistīt 
budžeta izstrādes procesā, kā arī nodrošināt 
ar budžeta izstrādei nepieciešamo informā-
ciju, tāpat arī iesniedza savus priekšlikumus. 
“Izpildot sankcionētā A.Lemberga gribu, arī 
šoreiz, sankcionētās personas absolūtā ietek-
mē esošie pozīcijas deputāti, visus opozīcijas 
lūgumus un izteiktos priekšlikumus ignorēja,” 
tā norāda A.Landmanis.

Opozīcijas deputāts intervijā portālam BNN 
pauž bažas un uzdod jautājumu, no kādiem 
avotiem un cik daudz sabiedrības līdzek-
ļu prettiesiski nonāks A.Lemberga interešu 
nodrošināšanai, nav zināms, “to rūpīgi slēpj”.

“Visi atjaunotās Latvijas laikā tapušie 
Ventspils pilsētas domes, tās iestāžu, kapitāl-
sabiedrību un biedrību budžeti ir tikuši izstrā-
dāti Aivara Lemberga virsvadībā, to izstrādes 
procesos liedzot dalību opozīcijas deputātiem 
– visas diskusijas, informācija no opozīcijas, 
klaji ignorējot Satversmes un likuma normas, 
ir tikusi slēpta,” tā A.Landmanis. 

Ščerbatihs apzināti izplata melus 
par svarcelšanas centra slēgšanu

O 
limpisko spēļu sudraba un bron-
zas medaļnieks Ščerbatihs 21. 
janvārī izdevumā “Kas Jauns” 
plaši stāsta, ka jau drīzumā pār-
stās darboties viena no vadoša-

jām svarcelšanas skolām Eiropā, jo pēc ASV 
Aivaram Lembergam par korupciju piemē-
rotajām sankcijām atņemts finansējums arī 
Ventspils sporta namam “Centrs”, kur tre-
nējas visi labākie mūsu svarcēlāji. Jāatzīmē, 
ka “Centrs” ir Olimpiskā centra “Ventspils” 
paspārnē, nevis valsts vai tiešā pašvaldības 
pārvaldībā, lai gan ķēdes ceļā tas nonāk līdz 
domes virsvadībai.

ŠČERBATIHA PUBLISKIE MELI
Lūk, kādus melus izplatīja V.Ščerbatihs: “Kad 

sākās visas tās problēmas ar sankcijām, valsts 
“pie dziesmas” paņēma arī Ventspils pašvaldī-
bu – pārskatīja visus tās finansiālos izdevumus 
un pateica, ka sporta attīstībai tādu naudu 
dot nedrīkst! Atņēma finansējumu 300 000 
eiro, teica, ka varbūt kaut ko iedos vietā. Kad 
tas būs, cik daudz iedos – nav zināms. Pašlaik 
internāts vairs neeksistē, bet kas būs rīt, to 
nezinām. Māja mums ir atņemta – internā-
tā saglabātas divas istabiņas no astoņām, un 
pagaidām jauno svarcēlāju dzīvošanu finansēt 
uzņēmusies Svarcelšanas federācija.”

Patiesībā internāts nav slēgts, to arī uzsver 
Ventspils pilsētas pašvaldība, norādot uz V. 
Ščerbatiha apzinātu melošanu: “Viktors 
Ščerbatihs kļūdās, finansējuma kavējumu no 
Izglītības un zinātnes ministijas puses sporta 
internātam saistot ar ASV sankcijām. Turklāt un 
vēl jo vairāk – saistību ar sankcijām apgāž arī 
fakts, ka šis nav pirmais gads, kad tiek kavēts 

IZM finansējums. Varam apliecināt, ka Augstas 
klases sportistu sagatavošanas centrs šobrīd 
turpina darboties ierastā režīmā un sportisti 
trenējas vai atrodas mācību treniņu nometnēs 
atbilstoši plānotam grafikam. Internātā – dien-
nakts naktsmītnē šajā gadā ir rezervētas un 
nodrošinātas astoņas vietas svarcēlājiem un 
trīs vieglatlētiem. Nepieciešamības gadījumā 
vietu skaits tiks palielināts, ja centram pievie-
nosies sportists, kuram būs radusies nepiecie-
šamība naktsmītnēm.”

NEPAMANĪJA MĀCĪBU-TRENIŅU 
NOMETNES

Līdz šim visi svarcēlāji strādāja treniņnomet-
nē ārvalstīs, līdz ar to V. Ščerbatihs “pievelk 
aiz matiem” un cenšas padarīt par patiesību 
faktu, ka atņemtā finansējuma dēļ neviena 
vairs sporta bāzē nav, un visi jau aizbraukuši 
kur nu kurais. “Internātā dzīvoja jaunie svar-
cēlāji no visas Latvijas, un to finansēja pašval-
dība. Ja neatradīsies cits finansējums, ar svar-
celšanu Ventspilī, visticamāk, būs cauri. Uz to 
pusi pagaidām iet,” tā turpināja V. Ščerbatihs. 
“Jā, mēs nevaram vairs pilnvērtīgi sagatavo-
ties olimpiskajām spēlēm!”

Internāts nav bijis slēgts un nebūs, tā 
uzsver svarcēlāju galvenais treneris Eduards 
Andruškēvičs, un norāda – Viktora Ščerbatiha 

izteikumi ir, maigi izsakoties, pārpratums. Viņš 
norāda: sporta skola “Spars” ir informēta, ka 
2020. gada janvārī svarcēlāji atradīsies mācību 
– treniņu nometnēs ārpus Ventspils, līdz ar to 
un ņemot vērā, ka IZM finansējums janvārim 
vēl nebija piešķirts, panākta vienošanās, ka 
internātā administratoru klātbūtne nav nepie-
ciešama. Sportisti no nometnēm ir atgriezu-
šies, un E. Andruškēvičs apliecina, ka mācību – 
treniņu process norisinās pilnvērtīgi un sportis-
ti gatavojas vasaras Olimpiskajām spēlēm, kā 
arī sadzīves apstākļi un ēdināšana nodrošināti 
no sporta skolas “Spars” līdzekļiem.

IZM: FINANSĒJUMS NOTEIKTI BŪS
Sporta internāta gada izmaksas ir aptuveni 

270 000 eiro, un vienošanās paredz, ka pusi 
no izmaksām sedz valsts – konkrētā gadījumā 
tā ir IZM 135 000 eiro apmērā, bet otru pusi ar 
tādu pašu summu Ventspils pašvaldība.

Ventspils dome gan pauda bažas par finan-
sējuma kavēšanos, taču IZM ir apliecinājusi, ka 
finansējums noteikti būs. Tas ir iezīmēts, taču 
atbilstošo veicamo procedūru dēļ to nebija 
iespējams pārskaitīt jau janvārī.

Tiesa, finansējums šogad ir nedaudz sama-
zināts – iepriekš domes plānoto 135 000 eiro 
vietā pašvaldība dotācijā no valsts saņems 
par 27 000 eiro mazāk jeb 108 000 eiro, 
norādīja IZM Sporta departamenta direktors 
Edgars Severs. Galīgais lēmums par finansēju-
mu tika izlemts 23. janvārī notikušajā Latvijas 
Nacionālās sporta padomes sēdē.

Gan IZM pārstāvis, gan pašvaldība norā-
da, ka finansējuma pārskaitīšana arī iepriekš 

Eduards Andruškēvičs: 
Viktora Ščerbatiha 
izteikumi ir, maigi 
izsakoties, pārpratums.
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Krūzbergs soli no A fināla
Ventspilnieks Roberts Krūzbergs izcīnīja 
8. vietu 1000 m distancē Eiropas čem-
pionātā šorttrekā pieaugušajiem, pirms 
tam pusfinālā tikai par nieka tiesu atpa-
liekot no iekļūšanas A finālā. Gan 500 
m, gan 1500 m distancēs ventspilnieks 
ieņēma 16. vietu. Absolūtajā kopvērtē-
jumā viņam 12. vieta. Roberts kopā ar 
Kārli Krūzbergu un diviem citiem latvie-
šiem 5000 m stafetē tika diskvalificēti. 
16 gadus jaunā Anna Jansone absolūtajā 
kopvērtējumā ierindojās 37. vietā.

+37 sagrāvē pār LU 
studentiem
Pārliecinošu uzvaru Latvijas – Igaunijas 
basketbola līgas kārtējā spēlē sestdien 
svinēja BK “Ventspils”, kas savā laukumā 
ar 37 punktu pārsvaru sagrāva Latvijas 
Universitātes studentus – 98:61. Šī bija 
BK “Ventspils” 14. uzvara līdzšinējās 19 
spēlēs, kas klubu ierindo stabilā 4. vietā.

Jansone otrajā desmitā
Ventspils jaunā ātrslidotāja Anna Jansone 
Šveicē notikušajās Jaunatnes Ziemas 
olimpiskajās spēlēs šorttrekā startēja 
divās distancēs: 1000 m viņai 12. vieta, 
bet 500 m sprintā - 18. vieta. 

Sešas uzvaras 
"Kurzemes bultā"
Ventspils loka šaušanas kluba “Odisejs” 
pārstāvji izcīnīja 6 uzvaras mājās noti-
kušajās sacensībās “Kurzemes Bulta I”. 
Savās klasēs un vecuma grupās uzva-
ras svinēja Dāvis Blāze, Egita Spurgjaša, 
Sanita Lasmane, Sergejs Mihailovs, Juris 
Siders un Artūrs Pūķis. 

Ventspils veterāni 
uzvar pašu mājās
Pārventā notikušajā turnīrā telpu futbolā 
senioriem uzvarēja sacensību saimnieki 
FK “Ventspils” veterāni. Piecu komandu 
konkurencē ventspilnieki uzvarēja trijās 
no četrām spēlēm. Ventspils sastāvā spē-
lēja Germans Rostovs, Andrejs Marčenko, 
Igors Sondars, Renāts Gabdurahmanovs, 
Jevgēņijs Vulkanovs, Antons Smurovs, 
Vladimirs Stepanovs, Dmitrijs Kosarevs, 
Andrejs Supe un Vadims Ribakovs.

Kikbokseriem 5 sudrabi 
un 2 bronzas
Ventspils jaunie kikbokseri Liepājas atklā-
tajā čempionātā šoreiz palika bez uzva-
rām, taču izcīnīja 5 sudraba un 2 bronzas 
medaļas. Tagad sportistiem notiek gata-
vošanās Starptautiskajam čempionātam 
kikboksā “WAKO Latvia Open 2020”, kas 
7. un 8. martā notiks Ventspilī.

Var pieteikties Popes 
kausam volejbolā
Popes kausa izcīņā volejbolā ikviens inte-
resents var pieteikties līdz 6. februārim 
pa tālruni 27405136. Turnīrs notiks 8.feb-
ruārī un spēles sāksies no plkst. 10. 
Komandas sastāvā jābūt deviņiem spēlē-
tājiem – vīriešiem.

SPORTA ĪSZIŅAS
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Par gada labāko komandu atzīts basket-
bola klubs “Ventspils”, kas pērn triumfē-
ja Latvijas – Igaunijas basketbola līgā, bet 
Latvijas čempionātu noslēdza ar sudraba 
godalgām, finālsērijā gan bez ierunām pie-
kāpjoties “VEF Rīga”.

Apbalvojumu kā paraugs sportā saņēma 
ventspilniekiem labi zināmais garo distan-
ču skrējējs Aigars Matisons. Viņš ne vien 
atbalsta un trenē daudzus pieredzējušus 
skrējējus un arī skriešanas kā hobija entu-
ziastus, bet arī strādā ar jaunākās paaudzes 
vieglatlētiem. 

Ventspils sporta gada cerības balva tika 
svarcēlājai Danielai Ivanovai. E.Andruškeviča 
audzēkne pērn Eiropas U-17 čempionātā ar 
jaunu personisko rekordu izcīnīja zelta meda-
ļu, bet Eiropas junioru čempionātā bija asto-
tā labākā. Viņai arī čempiones tituls Latvijas 

Jaunatnes olimpiādē.
Gada seniors – vieglatlēts Valdis Cela, kurš 

šo balvu saņēmis vairākkārt. Savukārt balvu 
par mūža ieguldījumu sportā saņēma Mārīte 
Strūģe – ilggadēja sporta skolas “Spars” 
direktora vietniece mācību darbā, šobrīd 
sporta metodiķe, kura vienmēr strādājusi 
sportam un mācījusi to darīt citiem.

Visbeidzot nominācijā par ventspilnieku 
simpātiju sportā, kurās balvas ieguvēju notei-
ca paši ventspilnieki, uzvarēja Andris Valerts – 
Ventspils Maratona kluba vadītājs. Viņš aktīvi 
piedalās daudzpusīgu sporta pasākumu orga-
nizēšanā Ventspils pilsētā, arī pats ir aktīvs 
skriešanas entuziasts. Tiesa gan, arī šajā gadī-
jumā apbalvošanas ceremonija notika vēl 
kāda skandāla ēnā. Kad notika publiskais bal-
sojums, pārliecinošs līderis bija motokrosa 
kluba “Rodeo” izveidotājs un vadītājs Arvis 
Sanders. Vēlāk atklājās, ka kāds viņa fans bija 
atradis “caurumu”, kā apiet balsošanas iero-

bežojumus (varēja balsot no vienas IP adre-
ses reizi diennaktī) un sabalsot par A.Sanderu 
daudz vairāk nekā ļauts. Kad pēc iedzīvotāju 
paustajām aizdomām to ņēma vērā arī pašval-
dība, nelikumīgi iegūtās balsis tika dzēstas un 
beigās uzvaras laurus plūca A.Valerts. Šī turklāt 
nav pirmā reize, jo arī iepriekš dažos publiskos 
balsojumos rezultāti bijuši aizdomīgi. 

Gada balvu pasniegšanas pasākumā 
Latvijas Olimpiskās komitejas ģenerālsek-
retārs Žoržs Tikmers pasniedza pateicības 
trīs cilvēkiem: Ventspils Kērlinga kluba vadī-
tājai Ingai Apmanei, kura Ventspilī regu-
lāri organizē starptautiskas sacensības un 
pievērš Ventspils jauniešus kērlinga spēlei, 
Ērikam Fogelim, kurš visās Latvijas moto-
trasēs komentējis sacensības jau kopš 1987. 
gada, un sporta ārstam Egīlam Dzērvem, kura 
aprūpē ir ne tikai sporta skolas “Spars” un 
Olimpiskā centra “Ventspils” sportisti, bet arī 
ikviena ventspilnieka veselība. 

Gada labākie sportisti Ventspilī –  
Koha un Lasmanis

Ščerbatihs apzināti izplata melus 
par svarcelšanas centra slēgšanu
notikusi vēlāk nekā reāli paredz vienošanās – 
proti, nevis janvāra sākumā, bet mēnesi vēlāk. 
Piemēram, pērn līgums starp IZM un Ventspils 
pilsētas pašvaldību par valsts līdzfinansējuma 
piešķiršanu Augstas klases sportistu sagatavo-
šanas centra darbībai tika noslēgts 8. februārī. 
Šogad būs līdzīgi, jo tikai pēc līguma parakstī-
šanas nauda tiek pārskaitīta Ventspils domei.

No Ventspils pašvaldībai piešķirtajiem 108 
000 eiro, svarcēlāju komandai tiks 48 000 
eiro. Tas nozīmē, ka šogad valsts atvēlē-
tā summa vienam audzēknim ir 6000 eiro, 
kopā 18 sportistiem – astoņiem svarcēlā-
jiem, sešiem vieglatlētiem un trīs šorttrekis-
tiem. To, kāpēc finansējums ir par 27 000 eiro 
mazāks jeb uz vienu sportistu paredzēto 7500 

eiro vietā ir 6000 eiro, IZM pārstāvis E. Severs 
skaidro tā: pašlaik notiek gatavošanās vasaras 
Olimpiskajām spēlēm un nepieciešams lielāks 
atbalsts Latvijas Olimpiskajai vienībai sportistu 
un treneru apmaksai, tādēļ 2020. gadā valsts 
budžeta finansējums vienam augstas klases 
sportistu sagatavošanas centru audzēknim ir 
noteikts 6000 eiro.

Vēlāk V. Ščerbatihs portālam “Re:Baltica” īsi 
atbildējis tā: “Labi, ka par to sāku runāt, šodien 
viss ir kārtībā.” Nekādu skaidrāku taisnošanos 
viņš nepauž, taču rodas iespaids, ka tieši viņš 
ir paša izdomātās problēmas un skandāla atri-
sinātājs. Pagaidām nav zināms, vai un kādas 
sankcijas sagaida viņu pašu no pašvaldības 
un sporta skolas puses, taču šāda bezatbildība 
melīgu ziņu un A. Lemberga stila propagandas 
izplatīšana nevar palikt nepamanīta... 

Svarīgu uzvaru Junioru Attīstības hokeja līgas (JAHL) čempionāta spēlē aizvadītajā 
svētdienā svinēja Ventspils hokeja klubs “VENTA 2002”, kas savās mājās ar 5:2 sakā
va līderus “DLSS” no Daugavpils, tā vienlaikus arī pārtraucot trīs zaudējumu sēriju un 
izcīnot pirmo panākumu šogad. Kādā situācijā šobrīd ir galvenais klubs un kā jauno 
gadu sagaidījuši arī pārējo vecuma grupu komandas?

“Venta 2002” atgriežas uz uzvaru ceļa

PAMATI UZVARAI JAU 
SPĒLES SĀKUMĀ

JAHL spēlē “VENTA 2002” pamatus uzvarai 
ielika jau spēles pirmajā trešdaļā, kurā guva 
četrus vārtus un panāca vadību ar 4:1. Pēc 
tam cīņa kļuva līdzīgāka un vārtus gūt izde-
vās vien spēles pēdējā periodā. Vispirms viesi 
vienus vārtus atguva un samazināja rezultāta 
starpību līdz 2:4, tomēr nepilnas desmit minū-
tes pirms mača beigām mājinieki pielika pun-
ktu uzvarai – 5:2. Pa reizei vārtus guva aizsargs 
Renārs Kamergrauzis, kā arī uzbrucēji Kristers 
Bergmanis, Kristers Krišs Petraškevičs, Valērijs 

Puškarevs un Elviss Kaimiņš.
Pēc šīs uzvaras ventspilnieki ar 38 punk-

tiem 20 spēlēs pakāpās uz trešo pozīciju, bet 
līdzšinējie līderi “DLSS” ar 41 punktu 21 spēlē 
atkrita uz otro vietu. Par jaunajiem līderiem ar 
43 punktiem 20 spēlēs kļuvuši “AKO/Mārupe” 
hokejisti. Aiz “VENTA 2002” ar 35 punktiem 20 
spēlēs seko “Zemgale/Juniors”.

LĪDERI STATISTIKĀ
Statistikas dati rāda, ka “VENTA 2002” šose-

zon ir pagaidām otrā labākā vārtu guvēja, jo 
kopumā ripa ieraidīta pretinieku vārtos jau 95 

reizes. Trīs ripas vairāk iespējuši 
“DLSS”, kuriem gan par vienu spēli 
vairāk. Labākie skaitliskā vairāku-
ma realizētāji ir “AKO/Mārupe”, 
kuri tā guvuši 31 no 83 vārtiem 
jeb vairāk nekā vienu trešdaļu no 
visām ripām. “VENTA 2002” šis 
rādītājs gan pagaidām ir ļoti pieti-
cīgs – tikai astoņi vārti, turklāt pie-
cas reizes vairākumā zaudēti vārti, 
kas gan nav glaimojošs rādītājs.

Ventspilnieki ir otrā discipli-
nētākā komanda visā līgā, kas 
līdz šim sakrājusi 225 soda minū-

tes. Mazāk ir tikai “Zemgale/Juniors” (210 
minūtes), kamēr rupjākā ir “IHS/Prizma”, kas 
pamanījusies sakrāt jau 532 soda minūtes.

Rezultatīvāko spēlētāju vērtējumā līderis 
ir “VENTA 2002” uzbrucējs Edgars Cgojevs, 
kurš aizvadītajās 18 spēlēs guvis 12 vārtus un 
izdarījis 26 piespēles, kopā sakrājot 38 punk-
tus. Elvis Kaimiņš ar 28 (13+15) punktiem ir 
ceturtajā vietā, bet Renārs Kamergrauzis ar 
22 (14+8) punktiem ir noslēdz pirmo desmit-
nieku. Toties viņš ir rezultatīvākais aizsargs 
visā līgā.

JAUNĀ PAAUDZE 
AR MAINĪGĀM SEKMĒM

Vecākajā jauniešu grupā “VENTA 2002” šī 
sezona nav ne tuvu no tām veiksmīgāka-
jām, kas skaidrojama ar vairākiem faktoriem. 
Pašlaik komanda ir tikai priekšpēdējā, 13. 
vietā, taču uzvaras attālumā ir pirmais desmit-
nieks. Līdz šim 13 spēlēs svinētas trīs uzvaras, 
divreiz zaudēts pagarinājumā vai pēcspēles 
metienu sērijā, piedzīvoti astoņi zaudējumi 
pamatlaikā. Jāatzīmē, ka vārtu attiecības star-
pība ir salīdzinoši neliela - 46 pret 60. Pēdējās 
divās spēlēs ventspilnieki vispirms pēcspēles 
metienos ar 5:4 pieveica JLSS hokejistus, bet 
nedēļas nogalē ar 4:6 zaudēja HS “Ozolnieki/
Tukums”.

U-15 B vecuma grupā “VENTA 2002” ar 35 
punktiem ir otrajā vietā, par septiņiem punk-
tiem atpaliekot no līderiem JLSS. Pēdējā mačā 
ar 8:4 viesos apspēlēti “Orizma/Pārdaugava 

06”. Iļja Suhorukovs ir līgas piektais rezultatī-
vākais spēlētājs - 23 (11+12) punkti. 

Savukārt U-13 vecuma grupā savā divīzijā 
ventspilnieki ar 14 punktiem 16 spēlēs pagai-
dām ieņem 13. pozīciju. Regulārā čempionāta 
priekšpēdējā mačā gan zaudēts ar 1:5 Kauņas 
“Baltu Ainiai”. Līdz šim izdevies izcīnīt piecas 
uzvaras. 

Krietni labākas sekmes ir U-11 vecuma 
grupas komandai, kas regulāro čempionātu 
noslēgusi ar 29 punktiem 14 mačos un ieņem 
ceturto pozīciju. No pirmā trijnieka ventspil-
niekus šķīra seši punkti. Savukārt jaunākā U-9 
vecuma komanda ar trīs punktiem astoņās 
spēlēs pašlaik ir 12. vietā. 

AS “Ventspils Tirdzniecības osta” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā iedzīvotāju ienākumu 
nodoklī samaksājusi 56 016,75 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 158 146,18 eiro.
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Par sevi viņš skaidrībā it kā ir nonācis – katrs “noietais solis” 
līdz šim viņam nozīmējis nepārtrauktu prāta asināšanu amat-
nieka misijas pildīšanai un piepūli tās fiziskā veikšanā; procesu, 
kas dod gandarījumu pašam un citiem. Tālākajā vārsmojumā 
(un dzīvē) atzīstot, ka ir centies saprast, novērtēt un cienīt arī 
tos “soļus /../ kurus cits tavā vietā ir gājis”, to pirmām kārtām 
attiecinot uz saviem tuviniekiem.  

OMES PADOMS CEĻAM UZ MĒRĶI 
“Dzīve pašos pirmsākumos manā  ģimenē saveidojās tā, ka 

no divu gadu vecuma līdz skolas laikam lielāko tiesu dzīvoju 
pie omes Alvīnes Pēdiņas viņas mājā Pīpiķos. Šī apdzīvotā vieta  
tagad vairāk pazīstama kā vasarnīcu rajons Ventspils ziemeļos, 
bet toreiz vēl līdzinājās laukiem. Ome turēja govi, teliņu, aitas, 
ruksi, arī sīkākas pīļu un vistu radībiņas. Un, protams, kopa 
nelielu zemes gabaliņu, kur bija ne vien augļu koki un ogulāji, 
bet izauga arī kartupeļi un saknes visas ģimenes vajadzībām, 
vēl pāri palika pārdošanai,” Einārs atceras zemniecisko  idilli, ko 
redzējis un izdzīvojis Pīpiķu vasarās. 

“Padomju laika pārtikas un naudas  deficīta apstākļos turē-
šanās pie piemājas saimniecības bija no liela svara, bet prasīja 
milzīgu darbu. Visu mūžu biju un esmu pateicīgs omei, ka viņa 
man lika strādāt gan kūtī, gan augļu dārzā un zemeņu vagās, 
vienlaicīgi iepotējot atziņu, ka tikai darbs ar mērķi gūt rezultātu 
dod dzīvei jēgu un arī pārticību. 

STRĀDĀ, RAKAR, TAD TEV BŪS!
“Viņa savu nostāju, protams, izteica vienkāršāk – zaptes bur-

ciņās, siera rituļos un mājās kūpināta škiņķa škēlēs, kas vasarā 
iekrājās ziemas galdam. Mērīja  padarīto par zemenēm ietirgo-
tajos rubļos un latos, no kuriem man “nobira” kabatas naudiņa 
un pietika arī kādam tābrīža modes pirkumam. Filozofija omei 
bija zemnieciski tieša un vienkārša: ja tu nekā nedarīsi, tad tev 
nekā arī nebūs. No šīs pasaules viņa aizgāja deviņdesmit viena 
gada vecumā,  šogad omei apritētu simts. Par paaudžu piere-
dzē balstīto  padomu draudzēties ar darbu esmu viņai  patei-
cīgs joprojām, jo par tā mūžīgo patiesīgumu nācies pārliecinā-
ties neskaitāmas reizes,”Einārs atzīst, ka ar omes atziņas pie-
lietošanu  jaunības spēka pārpilnībā reizēm pārcenties, kaitējot 
savai veselībai un nebeidzamajā aizņemtībā pārāk maz laika 
veltījot tuviniekiem. 

“Jau būdams ģimenes cilvēks un algotā darbā, Pīpiķos sezo-
nas laikā pēc maiņas gatavoju preci tirgum, naktī vedu uz 
Ventspili. Bez miega sagaidīju, kamēr mamma vai sievasmā-
te no rīta varēs stāties aiz letes, bet pats braucu strādāt,”atce-
ras Einārs 

LABPRĀTĪGI VĀVERES RITENĪ
“Tā turpinājās gadiem, atrodot aizvien jaunus darbiņus gan 

omes piemājas saimniecībā, gan dzīvojamās ēkas remon-
tā Pīpiķos un otras pārbūvē Ventspilī, kur mitinājāmies gada 
aukstajā laikā. Nevarēju atteikt tiem, kas lūdza palīdzēt auto-
mašīnu vai citas tehnikas labošanā, darbu cenšoties paveikt 
tieši apsolītajā laikā: precizitāte man raksturā no mātes, bet 
tāda akurātība  “haltūru” skaitu vairoja līdz pilnīgam spēku 
izsīkumam. Tā ārpusstundu  darbi virknējās nebeidzamā rindā, 
kaut gan objektīvi spiedīgas vajadzības pēc papildus ienāku-
miem sen vairs nebija,”Einārs gan nedomā, ka omes ieaudzi-
nātā pienākuma apziņa viņā ar gadiem pāraugusi darbaholis-
mā, kuram līdzi turēt kolēģi un dažkārt arī visnotaļ sportiskie 
un čaklie paša dēli Ēriks un Emīls nav centušies. 

VAINAGOJUMS SAVAM UN CITU DARBAM
“Piekrītu, ka mērķis un ekvivalents darbam nedrīkstētu būt 

tikai nauda. Bet tad ir jautājums  – kas gan cits?” Einārs atzīst, 
ka to daudzkārt vaicājis sev  un uzskata, ka ir atradis atbildi. 

“Manā gadījumā tas ir amat-
nieka gods un klientam dotais 

Dzīvē un darbā noietie soļi

vārds, kas stāv pāri visam – izpildīt pasūtījumu apsolītajā kvali-
tātē un noteiktajā laikā,” Einārs uzskata, ka priekš viņa šo  prin-
cipu ievērošana ir mēraukla, kas tiek lietota mūža garumā, vei-
cot jebkuru  pienākumu. Bet piederība skārdnieku un jumiķu 
amata cunftei atbildības sajūtu ir īpaši saasinājusi. 

“Ar godīgi un labi paveiktu darbu ir tiesības lepoties ikvie-
nam, bet skāddnieka darbs parasti vainago arī citu amata mei-
saru padarīto, turklāt gandrīz vienmēr ir saskatāms pirmām 
kārtām,” kā piemēru Einārs nosauc Ventspils ev. lut.baznīcas 
patlaban remontējamo zvanu torni, uz kura būs ieraugāms 
SIA “E Skārdnieks” amatnieka Agra Krauča veidotais kupols. 
Atmiņā pārcilājot daudzos skārdniecībā pavadītos gadus, kas ar 
mācekļa pienākumiem aizsākušies nelielā darbnīciņā “Pulss”, 
Einārs savu un kolēģu veikumu saskata teju katras piektās 
Ventspils ēkas ārskatā: jumtu, tornīšu un dzegu segumos, lāse-
nēs, vējmalās, karnīzēs, teknēs un notekcaurulēs, skursteņu 
cepurēs, jumta logu apdarēs un citos pārklājumos, kas visur ir 
atšķirīgi, jo piemēroti dažādos laikos un no dažādiem būvma-
teriāliem celtām ēkām. Einārs uzskata, ka nestandarta risināju-
mu meklēšana viņu darbā ir grūtākā, bet arī interesantākā daļa 
un viņš nebūt nav sajūsmā par tipveida angāriem, kuros tiek 
iebūvēti rūpnīcās ražoti skārda izstrādājumi. 

VAR SACENSTIES AR DATORU
“Kāds droši vien iebildīs, ka mūsdienu datorprogrammas var 

izskaitļot un vizuāli attēlot, kādas konfigurācijas detaļa konkrē-
tā vietā būs vajadzīga. Taisnība, bet dators nevar paredzēt, ka 
celtnieki ir pieļāvuši brāķi, kas jānosedz ar skārdu; ka dzega 
vai palodze tikai no izskata ir laba, bet segumu piestiprinot, 
sa drups gabalos; ka bēniņi “neelpos”, jo ventilācijas lūkas 
izprojektētas aplam. Tādu šķietamu sīkumu ir simtiem, un tos 
var pamanīt tikai pieredze. Neuzskatiet par pašslavināšanos, 
bet katram nestandarta  gadījumam vislabāko praktisko risinā-
jumu es varu atrast ātrāk un labāk, nekā dators, kolēģi par to ir 

pārliecinājušies. Manos darba pienākumos tagad 
ietilpst tāmēšana un darbu izpildes kontrole objek-
tos, kuru vienlaicīgi var būt pat desmit. Taču notes 
reizēs nemēģinu tēlot priekšnieku, bet  joprojām 
esmu gatavs , tāpat kā SIA “E Skārdnieks”valdes 
priekšsēdētājs Agris Kraučs, pieslēgties praktis-
kam darbam jebkurā tā stadijā,” Einārs ir drošs, 
ka darbā gadiem krātās amata iemaņas kantora 
papīru gūzmā nebūt nav zudušas.  

GAN SMACIŅA, GAN AROMĀTS
“Atskatā pieļauju, ka manam, ja tā var teikt, 

radošumam un nestandarta domāšanai aizsākums 
meklējams Pīpiķos: omes kūtiņā un dārzā darba 
un dabas apstākļi mainījās katru dienu, kā viņa 
mēdza teikt, bija “gan sūdu smaka, gan medus 
aromāts” un bērna prāts to tūdaļ pamanīja un 
pārslēdzās attiecīgai rīcībai un uzvedībai,”Einārs 
pasmaida, ka pagājušā gadsimta deviņdesmita-

jos gados tāda spēja 
reaģēt uz mainīgu 
situāciju lieliski node-
rējusi,  strādājot par 
komercdirektoru pār-
tikas vairumtirdzniecī-
bas bāzē, kur tā laika 
visaptverošā deficīta 
apstākļos nācies pielie-
tot prātam neaptvera-
mus marketinga trikus, 
lai sagādātu tirgošanai 
nepieciešamās preces. 

“Kad valsts un tautsaimniecība sakārtojās, mūsu bizness 
dabīgi iznīka,” Einārs piecus šai darbā pavadītos gadus tomēr 
atceras ar patiku, jo toreiz gūtā saimnieciskā darba un komuni-
kaciju pieredze ir nezūdoša vērtība.  

“Viens no lielākajiem izaicinājumiem ir atrast amata meis-
tarus, jo skārdnieka darbu pilnībā nekad nevar iemācīties, bet 
vienmēr to var paveikt, liekot lietā izdomu, amatnieka atbildī-
bu un godaprātu,” to Einārs izsecinājis no savas pieredzes un ir 
priecīgs saskatīt kolēģos. Bet ar nožēlu viņš secina, ka aizvien 
grūtāk ir skārdniecībai piesaistīt jaunus cilvēkus, jo vairākums 
no viņiem nav raduši būt atbildīgi  un smagi strādāt fiziski, pat 
ja atalgojums ir konkurēt spējīgs.   

Einārs gandarīts, ka skārdnieku rindas darbnīcā nesen papil-
dinājis viņa vecākais dēls, kas ieguvis pavisam cita profila 
izglītību, bet pagaidām vēl ir radošos sava ceļa meklējumos. 
“Pāragri spriest, vai viņš šeit iedzīvosies, bet pie  mums gūtās 
iemaņas viņam var noderēt arī jebkurā citā darbā,”pārlieci-
nāts Einārs, ar to domājot atbildību par darba kvalitāti, kam “E 
Skārdniekā” tiek pievērsta īpaša uzmanība. 

PAMĀCĪTIES – VIENMĒR GATAVS!
Darbnīcas vadītājs atzīst, ka pēc daudzajiem tik ļoti saspring-

tā darba gadiem būtu pelnījis sevi vairāk realizēt ģimenes 
lokā; arī sēņošanas, makšķerēšanas un monētu krāšanas hobi-
jos, kuriem līdz šim veltītas vien brīvā laika kripatas. Pa jokam 
prātā ir turpināt dalību Suprbingo loterijā, kurā viņš – pirmo un 
vienīgo reizi mūžā un bez darba! – ieguvis 600 eiro. Iecerēs ir 
kopā ar dzīvesbiedri Ēriku, pilsētā pazīstamu grāmatvedības 
speciālisti, ik pa laikam atļauties aizbraukt uz tālākām ārze-
mēm, jo līdz šim Eināram iznācis pabūt vien tepat igauņos, 
leišos, krievos un vāciešos.  

“Protams, pie reizes esmu uzmetis aci turienes skārdnie-
ku veikumam un neredzēju nekā tāda, ko es kopā ar saviem 
vīriem arī nevarētu dabūt gatavu,”profesijā Einārs negatavojas 
klanīties cittautu  meistariem, bet šo to no viņiem pamācīties 
vienmēr gatavs.  

“Kas zina, kādi tik ekskluzīvi pasūtījumi mums vēl nāks, 
kad ļaudis Kurzemē kļūs patiešām turīgi un tādus varēs atļau-
ties,”amata meistars sarunu grib noslēgt var optimistisku pie-
sitienu skārdniecības tēmai. 

Pie pašu darbnīcā izgatavotā “bleķa vīra” Arnis Kraučs un Einārs Vēbergs.

Ērika un Einārs kāzu dienā ar  
mīļo un gudro omi Alvīni.

Eināra dēli Ēriks (no kreisās) un Emīls 
ar vecmāmiņām Teklu un Dzidru. 

Einārs ar sievu Ēriku un dēliem Ēriku 
un Emīlu.
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Grūti teikt, vai tā ir sakritība vai nejau
šība, bet šajā nedēļas nogalē Ventspils 
pilsētā vienmēr tik bagātīgā kultūras 
afiša ir praktiski tukša. Tikai pāris no
tikumi, no kuriem liela daļa ir pašiem 
mazākajiem ventspilniekiem domāti 
pasākumi. Tas, protams, ir ļoti svarīgi, 
ka mūsu jaunajai paaudzei Ventspilī, 
kas sevi sludina kā “pilsētu ar rītdienu”, 
būtu vienmēr pieejama izklaidējoša 
programma arī pašiem mazākajiem.

P 
ieaugušajiem šajās brīvdienās 
tā paknapāk. Vienu gan šajās 
brīvdienās iesakām nepalaist 
garām. Savu debiju piedzīvos 
Ventspils muzeja amatierteāt-

ris (tagad mazajā Ventspils pilsētā būs jau 
divi amatierteātri!), kas Livonijas ordeņa 
pilī rādīs iestudējumu “Pasākumu aģentū-
ra”. Izrādes stāsts ir par pasākuma aģentū-
ras “Brīvdienas” darbinieku radošo ikdie-
nu pasākumu organizēšanā gadu mijas 
laikā. Kā jau darba kolektīvā neizpalikt 
bez savstarpējām intrigām, katra perso-
nisko dzīves stāstu un mīlestību. Jāatzīmē, 
ka Ventspils muzeja amatierteātris ir dibi-
nāts vien pagājušā gada septembrī, taču 
īsā laikā jau ir paspējis iestudēt pirmo 
izrādi. Starp citu, Ventspils muzejs ir pir-
mais muzejs, kurš nodibinājis savu teāt-
ri. Teātri vada Inguna Heinrihsone (agrāk 
vadīja teātra nama “Jūras vārti”, atcerie-
ties?), pildot gan režisora darbu, gan rak-
stot scenārijus izrādēm.

Savukārt nākamnedēļ, 6. februārī, vakars 
koncertzālē “Latvija” paies marša ritmos, 
jo ar koncertu Ventspilī viesosies Nacionālo 
bruņoto spēku orķestris! Pagaidām netiek 
atklāts, kas būs dzirdams šajā koncertā, 
taču šādu orķestru uzstāšanās vienmēr 
sagādā pozitīvu pacēlumu pat visprasī-
gākajiem mūzikas baudītājiem. Iesakām! 
Turklāt ieeja ir bez maksas.

Katru dienu “Jūras vārtos” joprojām var 
aplūkot divas izstādes: Jura Andersona 
gleznu izstādi “Gadalaiki” un gleznotājas 
Kristīnes Guršpones izstāde “Priedēs”. 

Nepalaist 
garām 
pirmizrādi 
un maršus

Šī ziema, kas nu galīgi nemaz neizskatās 
pēc ziemas, izraisījusi daudz pārrunu, 
visbiežāk ar negatīvu nokrāsu, – sak, 
klimats iet galīgā “dēlī”! Pasaules 
industriāli attīstītāko valstu intensīvā 
rūpniecība un cilvēces saražotie atkritu
mu “himalaji” noveduši pie nu jau sen kā 
bubulis piesauktās globālās sasilšanas, 
kas savukārt novedīs… nu, protams, pie 
pasaules gala! Šajā sakarā tiek uzskaitīti 
gan vasaras ugunsgrēki Sibīrijā, gan paš
reizējie Austrālijā, plūdi dažādās zemes
lodes daļās, Floridā uzkritušais sniegs un 
Latvijā ziedošie sniegpulkstenīši. Jā, un 
vēl kāds tur vulkāns esot pamodies un 
gatavojoties uz grandiozu izviršanu.

Kādas ziemas kādreiz bijušas?

Velkonis “Rota” ziemā. 20. gadsimta 20. gadi.

Šā gada janvārī kādā Ventspils dārzā...

C 
ilvēku atmiņa (gan individuālā, 
gan kolektīvā) ir jocīga padarīša-
na. Citkārt tā saglabā it kā pavi-
sam nenozīmīgas lietas, citkārt – 
burtiski atsakās atcerēties visno-

taļ svarīgu informāciju. Tāpēc šoreiz pašķir-
sim lielo gadugrāmatu atpakaļ un palūko-
simies, vai patiesi viss, kas tagad notiek, 
būtu uzskatāms par kaut ko ekstraordināru 
un draudīgu.

Pirms gadiem 60–70, kad tagadējās vec-
māmiņas un vectētiņi bija jauni bērni, tālai-
ka vecie ļaudis, pieredzot aukstas vasaras un 
siltas ziemas, izskaidrojumu atrada uzreiz un 
cits citam stāstīja: “Re nu, mīļie, kas notiek! 
To visu pastrādājis tas ātoms!” Ar “ātomu” 
domāts atoms, jo avīzēs rakstīja par atom-
enerģiju, atombumbām un atomdzinēju led-
laužiem. “Kā uzlaida gaisā to krievu raķeti 
(domāts padomju kosmosa kuģis “Vostok” 
ar Gagarinu), tā šitas viss sākās!” Nebūtu pat 
jāsmaida par šiem aizgājušo laiku vecīšiem, 
kam pietrūka gan izglītības, gan citu zināša-
nu; piemēra pēc, tolaik ārkārtīgi toksisko DDT 
pulveri jeb “dustu” uzskatīja par universāl-
līdzekli pret visādiem parazītiem. To kaisīja 
gan uz dārzeņiem pret laputīm, gan suņiem 
spalvā un pat pašu gultās – pret blusām…

Taču mūsdienās ikvienam ir pieejams inter-
nets, un tā neizsmeļamajās dzīlēs rodams 
milzīgs informācijas daudzums par tā sau-
camajām “klimata anomālijām” gadsimtu 
garumā. Tai pat laikā ir sazēlusi un sakuplo-
jusi vesela audze laikpareģu un “viedo”, kas 
zināmu izdevumu slejās ceļ paniku un uzdzen 
stresu informatīvā ziņā neizvēlīgiem ļaudīm. 
Bet vai patiesi ir tā, ka tā, kā pašreiz, nekad 
nav bijis un klimata izmaiņas ir patērētājas 
cilvēces rīcības rezultāts, kā arī pasaules gala 
vai vismaz “lielās tīrīšanas gada” vēstneses?

Interesanti, ka senākie vēstures avoti (18. 
gs. un agrāk) kā katastrofālas un ļaunu vēs-
tošas klimatiskās novirzes min tādas, kas 
saistītas ar pārlieku aukstumu. Piemēram, 
1600. gadā sniegs uzsnidzis jau augus-
ta sākumā, kam sekojis sals, kas ildzis 9 
mēnešus, pēc kā iestājies bads un mēris. 
1798. gada 10. decembrī šepat Kurzemē 
temperatūra strauji nokritusies līdz –25oC 
grādiem, tā turpinoties līdz 1799. gada aprī-
ļa sākumam, šajā periodā dažbrīd sasnie-
dzot pat –30oC. Nākamais aukstuma vilnis 
mūsu zemi sasniedza 1816. gadā, kas vēlāk 
nosaukts par gadu bez vasaras, jo gaisa 
temperatūra nepacēlās augstāk par +10oC. 
Šīs anomālijas iemesls ir zināms; tas saistīts 
ar 1815. gadā notikušo Tamboras vulkāna 
(Indonēzijā) izvirdumu, kura laikā atmos-
fērā nokļuva milzīgs daudzums pelnu, ko 
vēji izkliedēja virs Eirāzijas kontinenta un 
kas neļāva saules stariem sasniegt zemi. Arī 
1827. un 1838. gadā ziemas bijušas tik bar-
gas, ka izsaluši visi ziemāji, bojā gājuši gan 
cilvēki, gan mājlopi. Tas, ka dokumentētas 
īpaši bargās ziemas un aukstuma periodi, ir 
saprotams, jo pārliekais aukstums nodarīja 
milzīgu postu lauksaimniecībai kā visas dzī-
ves pamatam; tai pat laikā maigās un siltās 
ziemas uzskatīja par īstu Dieva dāvanu, jo 
nekas neizsala, sējumi, lopi un bites pārzie-
moja viegli, bet ļaudis nemocīja saaukstēša-
nās slimības. 20. gadsimta sākumā kā seviš-

ķi bargas ziemas minētas 1919./1920. gg. 
un 1922. gada pirmie mēneši. Par šo laiku 
kādā senā vēstulē rakstīts: «Salstam bries-
mīgi, kaut krāsns kuras visu dienu. Visiem 
kājās pa 2 pāriem vilnas zeķes, rokās cimdi, 
kam nogriezti pirksti, lai jel ko var darīt. 
Aka aizsalusi, priekš ēšanas un mazgāša-
nās kausējam sniegu, par veļas mazgāša-
nu nav ko domāt…» Vissniegotākās ziemas 
20. gadsimta I pusē bijušas 1920./1921. un 
1938./1939. gg., kad decembrī uzkritušais 
sniegs saglabājies 2–2,5 mēnešus un tā bie-
zums Ventspilī pārsniedzis 20 cm.

Bet tagad par siltajām ziemām, kas visno-
taļ atgādina tagadējo. 1909./1910. gada 
ziemā gaisa temperatūra tikai pāris rei-
zes noslīdējusi līdz 0oC atzīmei, vairu-
mā turējusies “plusos”. Tālaika avīzes – 
Ventspilī laikraksts “Ventspils Apskats” – 
vēstīja, ka pilsētā nav uzsnidzis ne kripa-
tiņas sniega, bijušas vairākkārtējas ilgsto-
šas lietavas, līdz ar to nebruģētās ielas 
pārvērtušās dubļu skrīnēs. Jau decembrī 
uzziedējuši sniegpulkstenīši, janvārī mež-
malās uzietas ziedošas meža zemenes, 
tāpat sākušas ziedēt lazdas un alkšņi. 
Izlidojuši taureņi, atlidojuši mājas straz-
di. Februāra beigās bijis tik silts, ka lauk-
saimnieki uzsākuši pavasara darbus. “Līdz 
31. martam apriņķa saimniecībās iesē-
tas auzas un āboliņš, daudzviet iestādīti 
kartupeļi…”, rakstīja “Ventspils Apskats”. 
1923. gada janvārī laiks bijis silts un lie-
tains, bet 10. janvārī vēlu vakarā vents-
pilnieki piedzīvoja īstu pērkona negaisu ar 
zibeņiem un grāvieniem. “Ventas Balss” 
rakstīja, ka šāds dabas fenomens iepriek-
šējo reizi piedzīvots 1892. gadā neilgi pēc 
Ziemassvētkiem. Arī 1923. gada ziema 
bijusi visai silta, līdz ar to zaudējumus 
cietusi Ventspils osta, jo abas konkurējo-
šās ostas (Rīga un Liepāja) bijušas pilnī-
gi brīvas no ledus. Kā pati siltākā ziema 
pagājušā gadsimta pirmajā pusē biju-

si 1924./1925. gada ziema, kad 3 mēnešu 
(decembra, janvāra, februāra) vidējā tempe-
ratūra bija +1oC, kas līdz 1989. gadam skaitī-
jās ziemas siltuma rekords. Tālaika avīzēs vai 
katrā numurā pieminēti gan ziedoši snieg-
pulkstenīši, gan vizbulītes un zemenes, gan 
ap Ziemassvētkiem novēroti lidojoši taureņi 
un citi kukaiņi. Taču gods kam gods – laikrak-
sta lasītājiem netika piedāvātas nekādas spe-
kulācijas attiecībā uz globālo sasilšanu, nedz 
arī tuvojošos pasaules galu. Vienīgā negatīvi 
tendētā ziņa – ostas, līdz ar to arī visas pilsē-
tas, ienākumu mazināšanās, jo, kā zināms, 
tolaik aukstās, sniega un ledus bagātās zie-
mas bija Ventspils barotājas.

Jaunākajos laikos siltākais janvāris bijis 
1989. gadā (vidējā gaisa temperatūra Latvijā 
– +1,8oC), un 2007. gadā (ap +2oC); ļoti 
silts bija arī 2006. gada decembris, taču 
2006./2007. gada ziema noslēdzās ar varen 
aukstu februāri. Šķiet, ka šogad būs dzimis 
jauns Latvijas ziemas siltuma rekords, ko 
prognozē uz +3oC. Ziemas sporta cienītājus 
tas, bez šaubām, apbēdina, bet siltumu mīlo-
šos iepriecina. Vai notiekošais var būt ļaunu 
vēstoša parādība? Diez vai jel kāds spēj atbil-
dēt uz šo jautājumu ar 100% ticamību. Kā 
redzējām, Latviju gadsimtu gaitā piemeklē-
jusi ne viena vien neparasta ziema un vasa-
ra, ko varētu saukt arī par anomālijām, taču 
pat paši neparastākie laikapstākļi nekad nav 
izvērsušies par katastrofām, un dzīve turpinā-
jusies savā gaitā. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.
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AUNS
Idejas birs kā no pārpilnības raga, spēj tik realizēt. Vari rīkot 
prezentācijas un meklēt domubiedrus. Īstajā brīdī satiksi 

īstos cilvēkus. Tava aizrautība liks arī citiem iedegties par kādu tēmu. 
Pozitīvā nozīmē. Būsi šarmants, un par simpātiju apliecinājumiem nebūs 
jāsūdzas. 

VĒRSIS
Pievērsies darbam un karjerai, var pavērties jaunas iespē-
jas. Jābūt gan uzmanīgam sadarbības partneru izvēlē, labāk 

paļaujies uz saviem spēkiem. Brīvos brīžus labprāt pavadīsi, dodoties 
izbraukumos, lasot, meklējot jaunu, noderīgu informāciju internetā. 
Jaunas zināšanas noderēs.

DVĪŅI
Jāgādā par emocionālo līdzsvaru, jo dvēselē valdīs pretrunī-
gas sajūtas – kādā brīdī piktosies, bet kādā kļūsi pesimistisks. 

It īpaši savaldīgam jābūt attiecībās ar mājiniekiem. Svarīga loma finan-
sēm. Vari doties iepirkšanās tūrē, pirkumi būs vērtīgi, bet pilnībā ļauties 
atlaižu vilinājumam nedrīkst.

VĒZIS
Darbā ies diezgan nemierīgi, bet tavas oriģinālās idejas tiks 
novērtētas. Sagatavojies jauniem sasniegumiem. Ir iespējas 

ne tikai parādīt sevi un gūt gandarījumu, bet arī pavairot ienākumus. 
Vilinās jauni iespaidi un tālas zemes. Kādam dzīvē simpātijas var parā-
dīties caur ārzemju tēmu.

LAUVA
Nedēļas nogalē mierīgi atpūties, nododies meditācijām vai 
izej garākā pastaigā. Dzīvē šis un tas pārdomājams. Sirdī ilgas 

pēc romantikas un mīļuma. Nevajadzētu gaidīt, ka viss notiks tāpat vien, 
bet paspert solīti pretī un izrādīt savas simpātijas, arī tad, ja esat kopā 
jau ilgāku laiku.

JAUNAVA
Noderēs dzīves gaitā uzkrātā pieredze, bet jābūt tolerantam 
pret līdzcilvēku un sadarbības partneru uzskatiem. Seko arī 

līdzi visiem ienākošajiem maksājumiem – vai savlaicīgi kontā parādās 
tas, ko esi nopelnījis. Attiecībās vēlēsies mieru un līdzsvaru. Brīvdienās 
patīkamas tikšanās ar draugiem.

SVARI
Pienācis laiks papildināt profesionālās iemaņas vai apgūt 
kaut ko jaunu. Ja spēsi piemēroties apstākļiem un atbilstoši 

sevi pasniegt, par ienākumiem nebūs jāsūdzas. Nekautrējies runāt par 
algas pielikumu un pārskatīt līgumus. Sirdslietu jomā valdīs emocijas, un 
rāmais dienu ritums var sagriezties kājām gaisā. 

SKORPIONS
Stingra griba palīdzēs sekmīgi atrisināt dažnedažādus nopiet-
nus jautājumus. Šajā periodā liela nozīme būs arī sirdslietām. 

Siltas jūtas un mīļas emocijas nesīs viļņa virsotnē. Darbā vai biznesā ļoti 
jāseko līdzi juridiskām niansēm. It īpaši, ja runa par finansēm. Sargies 
arī no nepārdomātiem tēriņiem.

STRĒLNIEKS
Gribēsi daudz izdarīt, visur paspēt un rīkoties strauji. 
Nesteidzies. Steigā darītais nedos augļus. Turklāt nedrīkst 

enerģiju izšķiest sīkumos, kur nav atdeves. Ir iespējas labi nopelnīt, un 
šobrīd lietišķās intereses būtu jāliek pirmajā vietā. Brīvdienās atpūties 
mierīgā mājas atmosfērā.

 
MEŽĀZIS
Nebīstieties no dzīves izaicinājumiem un esi gatavs spert 
platu soli uz priekšu profesionālajā jomā. Vari mērķēt augstāk 

pa karjeras kāpnēm vai pievērsties privātajam biznesam. Zināsi, ko dari 
– un panākumu atslēga ir pārliecībā. Sekmīgs laiks finanšu darījumiem 
un sakariem ar ārzemēm.

ŪDENSVĪRS
Ideju un sabiedrisko kontaktu laiks. Viegli atradīsiet kopīgu 
valodu ar līdzcilvēkiem, un dienas ritēs ļoti rosīgi – jauni plāni, 

projekti un ieceres. Nebūtu vēlams gan daudz stāstīt par to, kas ir vēl 
tikai ideju stadijā. Nepaļaujies uz citiem, bet turi grožus savās rokās. 
Brīvdienas pavadi rāmi, pārdomājot darāmo.

ZIVIS 
Darbus, kas nevirzās uz priekšu, atliec uz vēlāku laiku, un 
pievērsies tam, kur ir rezultāti. Tādējādi izdosies realizēt sen 

izlolotas ieceres. Sirdslietās paredzamas pozitīvas kaislības, kas iedves-
mo. Neturi tās sevī, bet dalies ar mīļoto cilvēku un dzīve sniegs jaukus 
brīžus.

HORO
SKO
PI   
31.01. – 6.02., 2020.

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Anekdotes
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Pirms kāzām mātes dialogs ar 
meitu: 
- Meitiņ, nu neprecies tak tu ar 
Andri! Paskaties uz viņu – līku 
muguru, klibs, ar brillēm... 
- Mammu, man skaistuli arī neva-
jag! 
- Es taču ne par to! Jau tā dzīve 
nav puisi diez ko žēlojusi...

Seksopatologs kādā seminārā stās-
ta auditorijai: 
- Pamatojoties uz veiktajām iedzī-
votāju aptaujām, varam secināt, ka 
nosliece uz ārpus laulības sakariem 
ir vairākām grupām. Pirmajā vietā 
ir mākslinieki. Otrajā vietā – aktieri, 
bet trešajā – militāristi. 
Zālē pieceļas kapteinis un saka: 
- Ar aktieriem un māksliniekiem 
viss skaidrs – bohēmiskais dzīves-
veids, ko tur piebilst! Bet kāpēc jūs 
tā izsakāties par militāristiem?! Es 
ar sievu dzīvoju kopā jau 15 gadus 
un ne reizi neesmu viņu krāpis. 
No pēdējā rindā sēdošā pulkveža 
atskan replika: 
- Tādu idiotu dēļ kā tu mēs 
arī esam tikai trešajā vietā!

Ieraksts dienasgrāmatā: "Šorīt pie-
meklējušas briesmīgas paģiras. 
Šausmīgi trīc rokas. Sāku atpogāt 
pidžamu, iztrūka pogas. Paņēmu 
portfeli, atlūza rokturis. 
Baidos iet uz tualeti..."

Frāzes, ko diez vai gribētos dzirdēt, 
guļot uz operāciju galda: 
- Tā, kāds nav redzējis manu pulk-
steni? 
- Un kas man lika vakar tā piemes-
ties... 

- Kurš kretīns izplēsis piecas lappu-
ses no rokasgrāmatas? 
- Atdod! Slikts suns! 
- Hmm, jā, nu bērni viņam, 
cerams, jau ir... 
- Māsa, padodiet to...nu, to tur...
mmm...nu, kā viņu tur... 
- Ja apendicīts ir tas, tad kas tad 
ir šis?! 
- Atkal elektrība pazuda! 
- Visi atpakaļ, man izkrita kontakt-
lēca! 
- Nu nekas, no kļū-
dām mēs mācāmies...

Divas blondīnes pēc vairākām stun-
dām iepirkšanās centrā ar daudziem 
maisiņiem atnāk uz stāvvietu un 
atjēdzas, ka lepnā kabrioleta īpaš-
niece ir atstājusi atslēgas salonā. 
Draudzenei rodas spožu ideja: 
- Paņem vienu no apģērbu pakara-
majiem un mēģini atmuķēt durvis! 
Auto saimniece sāk urķēties. 
Otra blondīne kādu laiku to vēro, 
tad paskatās us debesīm: 
- Klau, lūdzu, pasteidzies! Savelkas 
mākoņi, un tūlt sāks līt, bet mēs 
mašīnai jumtu atstājām vaļā!

Priekšnieks iemīlas savā sekre-
tārē. Kādu dienu viņu abu jūtas 
ņem virsroku un abi pusdenlaikā 
aizšmauc uz sekretāres mājām, lai 
nodotos mīlas priekiem. 
Pēc tam pārgurušais pārītis iemieg 
un pamostas tikaj astoņos vakarā. 
Vīrietis velk mugurā uzvalku un 
palūdz savai mīļākai tikmēr iziet 
dārzā un kārtīgi izvārtīt viņa kur-
pes zālājā. 
Sekretāre samulst, taču izdara, kā 
prasīts. 

Vīrs ierodas mājās, kur viņu sagai-
da dusmīga sieva: 
- Kur tik ilgi biji pazudis? 
Vīrs: 
- Teikšu tev taisnību – man ir ārlau-
lības sakari ar sekretāri. Mīlējāmies 
un abi aizmigām. 
Sieva uzmet skatienu vira kurpēm 
un saka: 
- Kā tev nav kauna melot? 
Es taču redzu, ka tu atkal esi 
notriecis laiku, spēlējot golfu!

- Kāda ir tava sapņu sieviete? 
- Ap gadiem četrdesmit, mazliet 
apaļīga, nēsā brilles un atturīgus 
kostīmus. Ne pārāk glīta, taču kopj 
sevi. 
- Hmm, dīvaini. Parasti visi vīrie-
ši sapņo par jaunām un seksīgām 
skaistulēm! 
- Vai es varu turpināt? Viņa strādā 
par notāri. Kādu dienu man piezva-
na un saka: 
«Nomiris jūsu bagātais 
onkulis, un jūs esat vienī-
gais viņa testamentā.»

- Nāc ar mani uz kafejnīcu! 
- Nē! Es esmu uz tevi apvainoju-
sies! 
- Nu, nāc! 
- Nē, ej viens! 
- Es bez tevis neva-
ru! Man nav naudas!

Tiesnesis: 
-Tātad jūs nozagāt ne tikai naudu, 
bet arī dārglietas? 
Apsūdzētais: 
- Jā, jo man jau bērnī-
bā mamma mācīja, ka ne 
jau tikai naudā ir laime.

NO VENTSPILNIEKU VĒSTULĒM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Gribēju pateikt, ka Katrīnas ielā, iepretim tiesai, kur Tirgus laukuma malā ir soliņi, katru dienu sēž bezpajumtnie-
ki. Viņi aiz sevis atstāj tukšas pudeles un izsmēķus. Arī autoostā nav iespējams normāli aiziet uz veikalu, nesa-
stopot cilvēkus, kas prasa aizdot naudu. Policijai vajadzētu pievērst lielāku uzmanību šīm vietām.

ATBILD “VENTSPILS TIRGUS”:

Paldies par komentāru! Tirgus administrācija noteikti pievērsīs pastiprinātu uzmanību, lai uzlabotu tīrību un kār-
tību norādītajā vietā!

REDAKCIJAS KOMENTĀRS:

Lai ko “Ventspils tirgus” domātu par “ierindas ventspilnieces” aprakstīto situāciju, bet atslēgas vārds tomēr, šķiet, 
šajā situācijā ir frāze “iepretim tiesai”. Kas zina, varbūt Ventspils pilsoņi, kas atstāj tukšās “baterijas” un izsmē-
ķus, nav vis nekādi bezpajumtnieki, bet gan aktīvi cīnītāji par tiesiskumu Ventspilī un valstī. Bet viņu “sēdošais 
streiks” iepretim tiesai ir sociāli politiska akcija, savukārt pudeles un izsmēķi – aktuāla mākslinieciska instalācija, 
lai pievērstu vispārēju uzmanību tiesiskuma trūkumam pilsētā. Par autoostu vispār nav, ko runāt... Naudu pra-
sošie pilsoņi noteikti ir pasažieri, kuri vienkārši pazaudējuši maku, tādēļ nevar nokļūt mājās... Vai ne? Kā saka, 
būsim iecietīgi...



ОВЕН
Идеи будут сыпаться как из рога изобилия, только успе-
вайте их реализовывать. Можете проводить презентации и 
искать единомышленников. В нужное время встретите нуж-

ных людей. Ваша увлечённость заставит людей загореться различ-
ными идеями. Вы будете обаятельны, и на недостаток поклонников 
жаловаться не придётся. 

ТЕЛЕЦ
Уделяйте внимание работе и карьере: могут появиться 
новые возможности. Вам следует быть внимательным 

в выборе делового партнёра, лучше полагайтесь на свои силы. В 
свободные дни отправьтесь в поездку, почитайте, поищите новую и 
полезную информацию в интернете. Новые знания вам пригодятся. 

БЛИЗНЕЦЫ
Заботьтесь об эмоциональном состоянии, потому что в 
вашей душе будут царить противоречивые чувства, в 

какой-то момент вас настигнут отрицательные эмоции. Особенно 
внимательными нужно быть в отношениях с домашними. Важна тема 
финансов. Можете отправиться за покупками, но не поддавайтесь 
желанию потратить больше, чем вы можете себе позволить. 

РАК
На работе не всё будет идти гладко, но ваши оригиналь-
ные идеи будут оценены. Приготовьтесь к новым дости-

жениям. Появится возможность не только показать себя, но и полу-
чить от работы удовлетворение, а также увеличить доходы. Вас будут 
манить дальние края и новые впечатления. У кого-то возможна сим-
патия, связанная с зарубежьем. 

ЛЕВ
В конце недели хорошенько отдохните, помедитируйте 
или отправьтесь на продолжительную прогулку. Подумайте 

о жизни. Сердце тоскует по романтике и любви. Не стоит ждать, что 
всё произойдёт само, нужно сделать первые шаги и продемонстриро-
вать свою симпатию, даже если вы вместе долгое время.

ДЕВА
Вам пригодится опыт, приобретённый в течение жизни, но 
нужно оставаться толерантным к убеждениям партнёров и 

окружающих. Отслеживайте все входящие платежи. Отношения тре-
буют спокойствия и равновесия. Выходные посвятите приятной встре-
че с друзьями.

ВЕСЫ
Пришло время дополнить профессиональные навыки или 
освоить что-то новое. Если сможете приспособиться к 

обстоятельствам и адекватно себя преподнести, то о доходах пере-
живать не придется. Не стесняйтесь говорить о повышении зарплаты 
и пересматривать контракты. В сердечной сфере правят эмоции, раз-
меренный ритм жизни неожиданно будет нарушен. 

СКОРПИОН
Сильная воля поможет успешно решить различные серьез-
ные вопросы. В этот период большое значение имеют сер-

дечные дела. Вас ожидают теплые чувства и приятные эмоции. На 
работе или в бизнесе тщательно следите за юридическими нюанса-
ми. Особенно, когда речь идёт о финансах. Остерегайтесь необду-
манных трат.

СТРЕЛЕЦ
Вы захотите многое сделать, везде успеть и действовать 
быстро. Не торопитесь – иначе вы не получите ожидае-

мых плодов своего труда. Также не следует тратить энергию на мело-
чи, от которых нет пользы. Есть возможность хорошо подзаработать, 
деловые вопросы должны сейчас быть на первом месте. Выходные 
проведите в спокойной домашней атмосфере.

 
КОЗЕРОГ
Не бойтесь жизненных проблем, сейчас вы готовы сде-
лать большой шаг вперёд в профессиональной сфере. 

Можете сделать шаг вверх по карьерной лестнице или создать лич-
ный бизнес. Удачное время для финансовых дел и связи с зарубеж-
ными странами.

ВОДОЛЕЙ
Время идей и новых контактов. Легко будете находить 
общий язык с окружающими, дни пройдут очень плодотвор-

но: новые планы, проекты и замыслы. Нежелательно много рассказы-
вать о своих планах. Не полагайтесь на других, а держите всё в своих 
руках. Выходные посвятите размышлениям.

РЫБЫ 
Отложите вопросы, решение которых не будет продви-
гаться вперед. Займитесь тем, что приносит результат. 

Так вы сможете реализовать давно задуманное. В этот период вас 
ожидают страстные отношения, которыми вы будете вдохновлены. Не 
держите эмоции в себе, делитесь ими с любимым человеком, и жизнь 
подарит вам радостные моменты.

№. 4 (144)  31 января 2020 года На досуге  /  8

ГО
РО
СКОП  
31.01. – 6.02.2020.

Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

Ри
су

но
к 

– 
Ze

m
gu

s

Девушка – подруге: 
- Я беременна. 
- С чего ты взяла? 
- Меня тошнит от работы и тянет к соленому морю.

Если ты считаешь, что удачно женился, то подожди год. 
Когда гарантия кончится, тогда и видно будет.

- Кто не рискует, тот не пьет шампанского. 
- Ты каждый день бухаешь. 
- Я каждый день рискую.

- Привет, подруга, как дела? 
- Как тебе сказать... Приходится каждый день общаться с 
адвокатом. 
- Что-то серьезное случилось? 
- Я вышла замуж за адвоката.

У терапевта. 
- Доктор, у меня живот сильно болит, и вообще нехоро-
шо мне. 
- А что случилось? 
- Ягодки в лесу съел. 
- Какие ягодки? 
- Да как-то не разглядел. 
- Ну, это не ко мне, это к окулисту.
 
Учительница просит придумать объединяющее слово к 
нескольким существительным. 
- Понедельник, вторник, среда? 
- Дни недели. 
- «Жигули», «Мерседес», «Запорожец»? 
- Машины. 
- Иванов, Петров, Сидоров? 
- Водка.
 
- А ведь я полюбил тебя, дорогая, за твою кулинарную 
ленту в соцсетях! Там такие изысканные блюда! 
- Дорогой..., готовь борщ молча. Эти 
рецепты были для тебя.

Попали на остров к аборигенам немец, француз и рус-
ский ну и вожак аборигенов говорит: 
- Кто назовет слово, которое мы не знаем того отпустим, 
дадим лодку еду и т. д. 
Француз называет слово «интернет», ну аборигены в 

кучку встали шу-шу, му-шу, выходит вожак и говорит: 
- Интернет – это всемирная паутина! 
Ну и убили француза. 
Немец: 
- Самолёт. 
Ну аборигены обратно в кучку, шу-шу му-шу. Через 10 
минут выходит вожак: 
- Самолёт – это железная птица! 
Убили немца. 
Пришла очередь русского, ну он думал думал и говорит: 
- Прокуратура. 
Аборигены в кучку, шу-шу му-шу, час, два, три. Выходит 
вожак и говорит: 
- Не знаем мы такого слова. 
Дали лодку, еды ну и отправили. Вдогонку русскому кри-
чат, что же такое прокуратура. Русский и кричит: 
- Да такие же как вы: шу-шу му-шу – и человека нету.

Гражданская война, дефицит продовольствия, строгие 
предписания относительно предельных цен на продук-
ты. Рабинович продает гусей по 500 рублей за штуку 
и процветает. Сосед хочет последовать его примеру и 
помещает в газете объявление, тут же являются чеки-
сты и конфискуют его гусей. 
- Яша, — спрашивает сосед, — почему ЧК не прихо-
дит к тебе? Ты ведь продаешь своих гусей за те же 500 
рублей. 
- А что ты написал в объявлении? 
- Я написал: продаю гусей по 500 рублей за штуку. 
- Ну, ты поступил очень глупо. Я всегда пишу 
так: «В воскресенье на Соборной площади поте-
рял 500 рублей. Нашедший получит в награ-
ду гуся». И на следующий день одесситы при-
носят мне потерянные 500 рублей...

Объявление в газете: 
«Молодой человек, представившийся Колей в ресторане 
«Пельмени»! 
Как сына назовём? 
Девушка, представившаяся Галей».

Пожарник держит экзамен в музыкальную школу. Его 
спрашивают: 
- Какая разница между скрипкой и контрабасом? 
Пожарник, подумав: 
- Контрабас дольше горит.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ПИСЕМ ЖИТЕЛЕЙ ВЕНТСПИЛСА НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Хотел сказать, что на улице Катринас, напротив суда, где на краю Рыночной площади стоят скамейки, каждый день 
сидят бездомные. Они оставляют за собой пустые бутылки и окурки.  На автовокзале также невозможно спокойно зайти 
в магазин, не встретив людей, которые просят занять денег.  Полиции нужно было бы обратить большее внимание на 
эти места.  

ОТВЕЧАЕТ «ВЕНТСПИЛССКИЙ РЫНОК»:
Спасибо за комментарий! Администрация рынка обязательно обратит более пристальное внимание, чтобы улучшить 
чистоту и порядок в указанном месте! 

КОММЕНТАРИЙ РЕДАКЦИИ: 
Чтобы не думал об описанной «рядовой вентспилчанкой» ситуации «Вентспилсский рынок», ключевым словом всё же, 
похоже, в этой ситуации является фраза «напротив суда». Кто знает, может быть граждане Вентспилса, которые остав-
ляют пустые «батареи» и окурки, вовсе не являются бездомными, а активными борцами за законность в Вентспилсе и в 
государстве.  И их «сидячая забастовка» напротив суда – это социально- политическая акция, в свою очередь бутылки 
и окурки – актуальная художественная инсталляция, чтобы привлечь общее внимание к отсутствию законности в горо-
де. Об автовокзале вообще и говорить не стоит… Просящие денег граждане определенно являются пассажирами, кото-
рые просто потеряли кошелёк, поэтому не могут попасть домой… Не так ли? Как говорится, давайте будем терпимее…  
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сию ремесленника и справиться с ней физически; процесс, 
который приносит чувство удовлетворения себе и другим. 
В последующих строках стихотворения, как и в жизни, он 
признает, что старался понять, оценить и уважать также те 
«шаги /.../ которые кто-то прошел вместо тебя». И в первую 
очередь он относит это высказывание к своим близким. 

СОВЕТ БАБУШКИ НА ПУТИ К ЦЕЛИ
«Жизнь в моей семье с самого начала сложилась так, что 

с двух лет до школьной поры я чаще жил у своей бабушки 
Алвине Педини в ее доме в Пипики. Эта местность сейчас 
больше известна как район дач на севере Вентспилса, а 
тогда это было больше похоже на деревню. Бабушка дер-
жала корову, теленка, овец, поросенка, уток и кур. И, конеч-
но, обрабатывала небольшой участок земли, где росли не 
только плодовые деревья и ягодные кустарники, но и кар-
тошка и прочие корнеплоды для нужд всей семьи, еще хва-
тало на продажу», – Эйнарс вспоминает о той крестьянской 
идиллии, которую он видел, когда проводил лето в Пипики.

«В условиях дефицита продуктов и денег в советское 
время свое хозяйство было очень важно, но требовало 
огромного труда. Я всю жизнь благодарен бабушке, что 
приучила меня работать в хлеву, в огороде и на клубничных 
грядках, поэтому я получил прививку – осознание того, что 
только целенаправленный труд, желание получить резуль-
тат привносят в жизнь смысл и достаток». 

РАБОТАЙ, И БУДЕШЬ СЫТ! 
«Она свои убеждения, конечно, выражала по-просто-

му – при помощи баночек с заготовками, сырных головок, 
домашних копчений, которые ждали своего часа холодной 
зимой. Измеряла сделанное в рублях и латах, вырученных 
от продажи клубники, – и мне «перепадали» карманные 
деньги, хватало и на то, чтобы приобрести что-нибудь мод-
ное. Философия у бабушки была по-крестьянски простой: 
если ты ничего не будешь делать, то у тебя ничего и не 
будет. Она ушла из жизни, когда ей был 91 год, в этом году 
ей исполнилось бы сто лет. За мудрый совет подружиться с 
трудом я до сих пор ей благодарен, потому что в его вечной 
истинности я убеждался бесчисленное множество раз», – 
Эйнарс признает, что иногда преувеличивал свои возможно-
сти, будучи молодым, вредил своему здоровью, был слиш-
ком занят, мало внимания уделял своим близким. 

«У меня уже была семья и работа, когда я в Пипики в 
сезон после смены делал товар для продажи на рынке, 
ночью вез его в Вентспилс. Не спал, дожидался, пока мама 
или теща с утра смогут встать за прилавок, а сам ехал рабо-
тать», – вспоминает Эйнарс. 

 
ДОБРОВОЛЬНО – КАК БЕЛКИ В КОЛЕСЕ 

«Так продолжалось годами, я находил все новую работу 
в приусадебном хозяйстве бабушки, делал ремонт в Пипики 
и перестраивал второе здание в Вентспилсе, где мы жили 
в холодное время года. Не мог отказать тем, кто просил 
помочь починить машину или другую технику, работу ста-
рался сделать в срок: аккуратность у меня от матери, одна-
ко таких «халтур» стало так много, что это приводило к пол-
ному упадку сил. Нескончаемый поток работы, хотя объек-
тивной необходимости в дополнительных доходах давно 
уже не было», – Эйнарс не считает, что воспитанное бабуш-
кой чувство долга в нем с годами переросло в трудоголизм, 
равняться на который коллеги и иногда его весьма спортив-
ные и трудолюбивые сыновья Эрикс и Эмилс не пытались. 

 
РЕЗУЛЬТАТ РАБОТЫ – КАК СВОЕЙ, ТАК И ДРУГИХ 

«Я согласен, что целью и эквивалентом труда не могут 
быть лишь деньги. Но тогда возникает вопрос: а что еще?» 
– Эйнарс признает, что многократно задавался этим вопро-
сом, и полагает, что нашел ответ. 

«В моем случае это честь ремесленника и слово, данное 
клиенту, которое превыше всего, – выполнить заказ, обе-
спечив обещанное качество и в 
установленный срок», – Эйнарс 
считает, что для него мерилом 

Шаги, сделанные в жизни и работе

Возле «железного человека», изготовленного в собственной мастерской,  
Арнис Краучс и Эйнарс Вебергс. 

Эйнарс с женой Эрикой и сыно-
вьями Эриком и Эмилом. 

Эрика и Эйнарс в день свадь-
бы рядом с любимой и 
мудрой бабушкой Алвине.

Сыновья Эйнарса Эрикс (слева)  
и Эмилс с бабушками Теклой  
и Дзидрой.

является соблюдение этого принципа, и так было на про-
тяжении всей жизни, когда требовалось выполнить любую 
обязанность. А принадлежность к цеху жестянщиков и кро-
вельщиков особенно обострила чувство ответственности. 

«Честно и хорошо выполненной работой имеет право 
гордиться каждый, но работа жестянщика обычно венча-
ет сделанное другими мастерами-ремесленниками, к тому 
же, она обычно видна в первую очередь», – в качестве при-
мера Эйнарс упоминает ремонтирующуюся сейчас коло-
кольню Вентспилсской евангелически-лютеранской церкви, 
на которой можно будет увидеть купол, сделанный масте-
ром Агрисом Краучсом, ООО «E Skārdnieks». Годы, прове-
денные в профессии жестянщика, начавшиеся в неболь-
шой мастерской «Пулсс», Эйнарс вспоминает, когда видит 
свою работу и работу коллег в облике почти каждого пятого 
вентспилсского здания: покрытиях крыш, башен, карнизах, 
желобах, стоках, козырьках для дымоходов, отделке слухо-
вых окон и прочих жестяных изделиях, которые везде раз-
личаются, так как приспособлены к зданиям, построенным в 
разное время и из разных материалов. Эйнарс считает, что 
поиск нестандартных решений в его работе – самое слож-
ное, но и самое интересное, и он совсем не в восторге от 
типовых ангаров, в которые встраиваются жестяные изде-
лия, произведенные на заводе. 

МОЖНО СОСТЯЗАТЬСЯ С КОМПЬЮТЕРОМ
«Кто-то, наверное, возразит, что современные компью-

терные программы могут рассчитать и изобразить, деталь 
какой конфигурации и в каком месте будет необходима. 
Правда, но компьютер не может предусмотреть, что стро-
ители допустили брак, который нужно прикрыть при помо-
щи жести; что карниз или подоконник только с виду хорош, 
а если прикрепить покрытие, то он развалится на кусочки; 
что чердак не будет «дышать», потому что вентиляцион-
ные люки спроектированы неверно. Таких кажущихся мело-
чей сотни, и заметить их можно только, будучи опытным. 
Не сочтите хвастовством, но для каждого нестандартного 

случая самое лучшее практическое решение 
я могу найти быстрее и лучше, чем компью-
тер, коллеги в этом убедились. В мои рабочие 
обязанности сейчас входит составление сметы 
и контроль работы на объектах, которых одно-
временно может быть даже десять. Однако в 
случае необходимости я могу не изображать 
начальника, я все еще готов, как и председа-
тель правления ООО «E Skārdnieks» Агрис 
Краучс, подключиться к практической работе на 
любой ее стадии», – Эйнарс уверен, что нако-
пленный за годы практический опыт не утрачен 
в ворохе конторских бумаг. 

И ЗАПАШОК, И АРОМАТ 
«Когда я оглядываюсь, мне кажется, что мое 

творческое начало, если так можно сказать, 
нужно искать в Пипики: в хлеву у бабушки 
и в огороде условия работы менялись каж-
дый день, как она любила говорить, «и запах 
навоза, и аромат меда», я, будучи ребенком, 
сразу это заметил и перестроился на соответ-

ствующие действия», 
– улыбается Эйнарс, 
ведь способность 
быстро реагировать 
на меняющуюся ситу-
ацию очень пригоди-
лась в девяностые 
годы прошлого века, 
когда он работал ком-
мерческим директо-
ром на оптовой базе, 
где в условиях всеоб-
щего дефицита тогда 
приходилось исполь-
зовать невообразимые маркетинговые трюки, чтобы раздо-
быть необходимые для торговли товары. «Когда упорядо-
чилась жизнь в стране и навели порядок в народном хозяй-
стве, наш бизнес естественным образом закончился», – 
Эйнарсу приятно вспоминать те пять лет, что он провел на 
такой работе, поскольку опыт хозяйственной деятельности 
и коммуникации сложно переоценить.

«Один из самых больших вызовов – найти мастеров 
ремесла, так как работе жестянщика нельзя научиться пол-
ностью, всегда нужно применять изобретательность, быть 
ответственным и честным», – к такому выводу Эйнарс при-
шел на собственном опыте, это же он с радостью видит и 
в коллегах. Но он с сожалением отмечает, что все труднее 
приобщить к любимому делу молодежь, так как большин-
ство из них не привыкли к ответственности и тяжелой физи-
ческой работе, даже если зарплата конкурентоспособная.

Эйнарс очень рад, что ряды жестянщиков в мастерской 
недавно пополнил его старший сын, который получил обра-
зование по совсем другому профилю, но пока находится в 
творческом поиске своего пути. «Рано судить о том, прижи-
вется ли он здесь, но навыки, полученные у нас, ему могут 
пригодиться на любой другой работе», – убежден Эйнарс, 
имея в виду качество работы, которому в «E Skārdnieks» 
уделяется особое внимание. 

ПОУЧИТЬСЯ – ВСЕГДА ГОТОВ!
Руководитель мастерской признает, что после долгих лет 

напряженной работы заслужил реализовать себя в большей 
степени в семье; а также заняться своими хобби, которым 
уделял так мало времени, – ему нравится собирать грибы, 
монеты и удить рыбу. В шутку говорит о том, что хочет про-
должить участвовать в лотерее «Superbingo», в которой он 
– в первый и последний раз в жизни и без труда! – выиграл 
600 евро. Планирует вместе с супругой Эрикой, известным в 
городе бухгалтером, время от времени позволить себе побы-
вать за рубежом, так как до сих пор он смог погостить лишь 
у эстонцев, литовцев, россиян и немцев. «Конечно, заодно 
я бросил взгляд и на работы жестянщиков там, и не видел 
ничего такого, чего мы с моими коллегами не смогли бы сде-
лать», – в профессии Эйнарс не готов преклоняться перед 
заморскими мастерами, но кое-чему научиться у них готов.

«Кто знает, какие еще эксклюзивные заказы у нас будут, 
когда люди в Курземе станут по-настоящему зажиточными и 
смогут это позволить себе», – мастер хочет завершить бесе-
ду, добавив к теме о своем ремесле нотки оптимизма. 



№. 4 (144)  31 января 2020 года Культура  /  7

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность - 158 146,18 евро.

Не пропустите 
премьеру и 
марши 

П амять человека (как индивиду-
альная, так и коллективная) – 
странное дело. Иногда она сохра-
няет вроде бы совсем незначи-
тельные вещи, а зачастую отка-

зывается вспоминать весьма важную инфор-
мацию. Поэтому в этот раз мы полистаем 
страницы исторической книги и посмотрим, 
стоит ли считать происходящее сейчас чем-то 
экстраординарным и угрожающим. 

Лет 60–70 назад, когда нынешние бабуш-
ки и дедушки были детьми, пожилые люди, 
когда лето было холодным, а зима – теплой, 
сразу находили этому объяснение и расска-
зывали друг другу: «Вот ведь, милые мои, 
что происходит! Все это сделал этот атом!» 
В газетах писали об атомной энергии, атом-
ных бомбах и ледоколах с атомным дви-
гателем. «Как запустили эту русскую раке-
ту (имеется в виду советский космический 
корабль «Восток» с Гагариным), так все это 
и началось!» Эти размышления старичков 
минувших лет, которым не хватало образо-
вания, знаний, даже не вызывают улыбку; 
тогда, например, чрезвычайно токсичный 
дустовый порошок считали универсальным 
средством от разных паразитов. Им посы-
пали овощи против тли, сыпали на соба-
чью шерсть и даже в свою постель – про-
тив блох… 

Однако в наши дни каждому доступен 
интернет, и в его неисчерпаемых недрах 
можно найти огромный объем информа-
ции о так называемых «климатических ано-
малиях» на протяжении столетий. В то же 
время множатся различные предсказате-
ли и знатоки примет, которые сеют пани-
ку среди легковерных людей. На самом 
ли деле раньше никогда такого не было и 
климатические изменения – результат дей-
ствий общества потребления и предвестник 
конца света? 

Интересно, что наиболее старинные исто-
рические источники (XVIII в. и ранее) как о 
катастрофических и предвещающих нечто 
нехорошее климатических отклонениях 
упоминают о слишком сильных холодах. 
Например, в 1600 году снег выпал уже в 
начале августа, затем последовал мороз, 
который длился 9 месяцев, потом нача-
лись голод и чума. 10 декабря 1798 года 
здесь же, в Курземе, температура стреми-
тельно упала до –25oC, иногда достигая 
даже –30oC, и так продолжалось до начала 
апреля 1799 года. Следующая волна холо-
да достигла наших краев в 1816 году, кото-
рый позднее был назван годом без лета, 
так как температура воздуха не поднима-
лась выше +10oC. Причина этой аномалии 
известна; она связана с произошедшим в 
1815 году извержением вулкана Тамбора 
(Индонезия), во время которого в атмосфе-
ру попал огромный объем пепла, который 
ветер развеял над Евразией, что не позво-
лило солнечным лучам достичь земли. В 
1827 и 1838 гг. зимы были настолько суро-
выми, что померзли все озимые, гибли люди 
и домашний скот. То, что документирова-
ли все суровые зимы и холодные перио-
ды, объяснимо, ведь это несло разорение 
сельскому хозяйству как основе жизни; в 
то же время мягкие, теплые зимы счита-
лись настоящим подарком Господа, так как 
ничего не замерзало, озимые, скот и пчелы 
переносили зиму легко, а люди не мучи-
лись от болезней, возникавших в результа-
те переохлаждения. В начале ХХ века как 

Какие зимы бывали когда-то?
Эта зима, которая совершенно не выгля-
дит как привычное нам время года, 
вызывает много комментариев, чаще 
всего с негативной окраской – говорят, 
климат совсем испортился! Интенсивная 
деятельность индустриально развитых 
стран и «гималаи» произведенных чело-
вечеством отходов привели к глобально-
му потеплению, которое уже давно всех 
пугает, а оно, в свою очередь, приве-
дет… ну, конечно, к концу света!  В этой 
связи упоминаются и пожары в Сибири, 
и пожары в Австралии, наводнения в 
различных частях земного шара, выпав-
ший во Флориде снег и цветущие в 
Латвии подснежники. Да, и еще какой-то 
там вулкан проснулся и готовится к гран-
диозному извержению. 

об особенно суровых упоминается о зиме 
1919/1920 гг. и первых месяцах 1922 г. Об 
этом времени в одном старом письме гово-
рится: «Мерзнем ужасно, хотя печь топится 
весь день. У всех надето по 2 пары носков, 
перчатки, у которых срезаны пальцы, чтобы 
можно было что-то делать. Колодец замерз, 
для еды и питья растапливаем снег, о стир-
ке белья нечего и думать…» Самыми снеж-
ными зимами в первой половине ХХ века 
были зимы 1920/1921 гг. и 1938/1939 гг., 
когда в декабре выпавший снег сохранялся 
2–2,5 месяца, а его слой в Вентспилсе пре-
вышал 20 см. 

А теперь о теплых зимах, которые весьма 
напоминают нынешнюю. Зимой 1909/1910 
гг. температура воздуха лишь пару раз опу-
скалась до отметки 0oC, держалась плю-
совая температура. Газеты того времени 
– в Вентспилсе это «Вентспилс апскатс» – 
писали, что в городе совсем нет снега, были 
многократные ливни, поэтому немощеные 
улицы превратились в грязное месиво. Уже 
в декабре зацвели подснежники, в январе 
на опушке леса была найдена цветущая 
земляника, начали цвести орешник и ольха. 
Вылетали бабочки, прилетели домашние 
скворцы. В конце февраля было так тепло, 
что крестьяне начали весенние работы. «К 
31 марта уездные хозяйства посеяли овес и 
клевер, во многих местах посадили картош-
ку…», – писала газета «Вентспилс апскатс». 
В январе 1923 года было тепло и дождли-
во, а 10 января поздно вечером вентспилча-
не пережили самую настоящую грозу с гро-
мом и молниями. «Вентас Балсс» писала, 
что этот природный феномен ранее наблю-
дался в 1892 году незадолго до Рождества. 
И зима 1923 года была весьма теплой, 
поэтому убытки понес Вентспилсский порт, 
так как оба конкури-
рующих порта (Рига и 
Лиепая) были свобод-
ны ото льда. Самой 
теплой зимой минувше-
го столетия стала зима 
1924/1925 гг., когда 
средняя температура 
за 3 месяца (декабрь, 
январь, февраль) была 
+1oC, что до 1989 г. счи-
талось зимним рекор-
дом тепла. В газетах 
того времени чуть ли не 
в каждом номере упо-
миналось о цветущих 
подснежниках, анемо-
нах и землянике, перед 
Рождеством летали 
бабочки и другие насе-
комые. Однако, к чести 
журналистов, читателям 
газеты не предлагалось 
никаких спекуляций на 
тему глобального поте-
пления или приближа-
ющегося конца света. 
Единственная новость 

с негативной окраской – порты, что было 
связано с уменьшением дохода для всего 
города, ведь, как известно, тогда холодные, 
снежные зимы кормили Вентспилс. 

В новейшей истории самый теплый январь 
был в 1989 году (средняя температура воз-
духа в Латвии – +1,8oC) и в 2007 году (около 
+2oC); очень теплым был и декабрь 2006 года, 
однако зима 2006/2007 гг. завершилась очень 
холодным февралем. Вероятно, в этом году 
в Латвии будет установлен новый зимний 
рекорд тепла, прогнозируется, что это будет 
+3oC. Любителей зимних видов спорта это, 
без сомнения, огорчает, а любителей тепла 
– радует. Может ли происходящее быть пред-
вестником несчастий? Вряд ли кто-нибудь 
может ответить на этот вопрос со стопроцент-
ной уверенностью. Как мы убедились, на про-
тяжении столетий в Латвии необычная зима и 
лето бывали неоднократно, это можно было 

Буксир «Rota» зимой. 20-е гг. ХХ века. 

В одном из садов Вентспилса 
в январе этого года. 

бы назвать аномалией, однако даже самые 
непривычные погодные условия никогда не 
превращались в катастрофы, и жизнь шла 
своим чередом. 

Трудно сказать – это совпадение или 
случайность, но в конце этой недели 
всегда настолько богатая культурная 
афиша в городе Вентспилсе практиче-
ски пустая. Только несколько событий, 
большая часть из которых предусмотре-
ны для самых маленьких вентспилчан. 
Это, конечно, очень важно, что наше-
му юному поколению в Вентспилсе, 
который себя позиционирует себя как 
«город с завтрашним днём, всегда была 
доступная развлекательная программа 
и для самых маленьких.  

Д ля взрослых в этом смысле в 
эти выходные ситуация несколь-
ко похуже. Но одно меропри-
ятие в эти выходные дни мы 
всё же советуем не пропустить. 

Свой дебют состоится у любительско-
го театра Вентспилсского музея (теперь в 
небольшом городе Вентспилсе будут уже 
два любительских театра!), который пока-
жет в замке Ливонского ордена спектакль 
«Pasākumu aģentūra» («Агентство меропри-
ятий»). Сюжет спектакля посвящен органи-
зации творческих мероприятий работника-
ми агентства мероприятий «Бривдиенас» 
в течение года.  Как и в трудовом коллекти-
ве, не обойтись без взаимных интриг, рас-
сказов о личной жизни каждого и любви.  
Следует отметить, что любительский театр 
Вентспилсского музея создан только в сен-
тябре прошлого года, однако уже за корот-
кое время сумел поставить первый спек-
такль. Между прочим, Вентспилсский музей 
– первый музей, который создал свой театр. 
Театром руководит Ингуна Хейнрихсоне 
(ранее руководила домом театра «Юрас 
варты», помните?), которая выполняет 
работу режиссёра и пишет сценарии для 
спектаклей. 

В свою очередь на следующей неде-
ле, вечер 6 февраля, в концертном зале 
«Латвия» пройдёт в ритмах марша, так 
как в Вентспилсе с концертом высту-
пит оркестр Национальных вооруженных 
сил! Пока не раскрывается. Что можно 
будет услышать на этом концерте, одна-
ко выступление таких оркестров всег-
да вызывает эмоциональный позитивный 
подъём даже у самых требовательных 
меломанов. Советуем посетить! К тому 
же вход бесплатный.  

Ежедневно в «Юрас варты» по-преж-
нему можно осмотреть две выставки: 
выставку картин Юриса Андерсонса 
«Времена года» и выставку живописца 
Кристине Гуршпоне «В соснах».  
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Правительству 
Кариньша – год 
23 января в должности премьера был 
утвержден премьер-министр Кришьянис 
Кариньш и сформированное им пра-
вительство. Как признают аналитики 
и сами политики, К. Кариньш – луч-
ший премьер с момента восстановле-
ния независимости, его вклад оцени-
ли также представители Европейской 
комиссии и парламента. В обществе его 
оценка несколько снизилась (–36 очков; 
Латвийский барометр SKDS), однако 
этот показатель все же один из самых 
высоких в истории. 

«Moneyval» улучшил 
оценку Латвии 
Комитет экспертов Совета Европы по 
оценке мер борьбы с отмыванием денег 
«Moneyval» улучшил оценку Латвии по 
выполнению 11 рекомендаций. Однако 
Латвии предстоит еще много работы, 
чтобы не оказаться в «сером списке». 

Продолжат закрывать 
почтовые отделения 
в регионах 
«Латвияс пастс» продолжит сокращать 
число сотрудников и закроет многие 
почтовые отделения в регионах. У пен-
сионеров и других жителей нет повода 
для беспокойства, так как они продол-
жат получать пенсию с доставкой на дом 
и на сельской территории. 

Всего 1/3 населения готовы 
воевать против захватчиков 
В случае нападения на государство 
лишь треть населения готовы защищать 
Латвию с оружием в руках, свидетель-
ствует исследование Латвийской наци-
ональной академии обороны. Главной 
причиной является нежелание убивать, 
а не равнодушие к стране. 55% респон-
дентов готовы защищать Латвию, не 
используя оружия, оказывая поддержку 
вооруженным силам. Помочь постра-
давшим готовы 69% жителей, а 30% в 
случае войны эмигрировали бы. 

В Латвии возрастает 
риск коррупции 
Во Всемирном индексе восприятия кор-
рупции в 2019 году рейтинг Латвии пони-
зился на 2 пункта, Латвия, набравшая 
56 пунктов из 100, занимает 41-е место. 
Понижение рейтинга в этом индек-
се сигнализирует о серьезных рисках 
политической коррупции, подчеркивает 
«Общество за открытость «Delna»». 

В БПБК 2019 год 
стал продуктивным 
Число начатых в прошлом году БПБК 
уголовных процессов увеличилось на 
24% и составило 47 уголовных процес-
сов. Среди них было несколько объем-
ных и сложных, по которым проходят 
высокие должностные лица. Арестовано 
недвижимое имущество (19), золотые 
слитки на сумму 100 000 евро (5 шт.), 
автомашины, деньги и ценные бумаги на 
сумму 4,4 млн евро. 

Побуждают внести 
изменения в налоговую 
систему 
У получателей авторского вознагражде-
ния несоразмерная пропорция обяза-
тельных социальных страховых взносов 
– 80% из них направляются на подоход-
ный налог и только 20% – на социаль-
ные гарантии. В то же время у работаю-
щих согласно общему налоговому режи-
му на социальные гарантии направля-
ется приблизительно две трети налогов. 
Латвийская конфедерация работодате-
лей предлагает разделить вознаграж-
дение, которое автор получает в крат-
кие сроки и в течение более длитель-
ного периода, в первом случае устано-
вив больший удельный вес социальных 
взносов, а во втором – небольшой их 
размер. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Ventspilnieks.lv приглашает 
на работу журналиста 

Мы предлагаем: 
ответственную и интересную работу;

конкурентоспособную зарплату. 
Требования к кандидатам: 

отличное знание латышского языка; 
хорошие навыки работы с компьютером, 
инициативность, находчивость и хорошие 
способности организовать свою работу.  

Опыт работы в журналистике, в 
создании содержания портала, в 

фотографировании, навыки коммуникации 
в социальных сетях, хорошее знание 

английского, русского и немецкого языков 
будут считаться преимуществом. 

CV и мотивационное письмо будем 
ждать по э-почте на адрес: redakcija.

ventspilnieks@gmail.com

Вентспилсская городская дума утвердила бюджет самоуправления на текущий год, несмотря на то, что 
он формировался под руководством Лембергса, в отношении которого объявлены тяжелые санкции, 
то есть, как отмечает оппозиционный депутат думы Айвис Ландманис, этот бюджет «сформирован 
при абсолютном влиянии Айвара Лембергса – лица, находящегося под санкциями». 

Несмотря на санкции, дума утверждает городской 
бюджет, сформированный под руководством Лембергса

И нтересно, что еще в течение трех 
дней после заседания думы, в 
понедельник утром на официаль-
ном городском портале не было 
опубликовано ни слова о том, что 

дума приняла городской бюджет на текущий 
год. Только за пару дней до заседания поя-
вился короткий текст о том, что этот вопрос 
будет рассматриваться. 

Весьма вероятно, что подобная «тишина» 
связана со страхом. С одной стороны, само-
управление формально выполнило правила 
– информацию можно найти на муниципаль-
ном портале, несмотря на то, что ее нужно 
хорошенько поискать. С другой – принятие 
бюджета под руководством санкционирован-

ного лица в будущем может привести к необ-
ходимости пересмотреть доходы и расходы, 
чего очень не хотелось бы нынешнему руко-
водству во главе с А. Лембергсом. 

Сам обвиняемый в тяжких преступлениях 
А. Лембергс в голосовании не участвовал. 

Позднее все же самоуправление предо-
ставило более детальную информацию о 
запланированном бюджете. Конечно, глав-
ный источник доходов бюджета самоуправ-
ления – налоговые поступления. В этом году 
планируются налоговые сборы в размере 
32,9 млн евро, или 49% от общих доходов 
бюджета самоуправления. Прочие доходы – 
финансирование из госбюджета и зарубеж-
ное финансирование, доходы учреждений 
самоуправления, пожертвования и подар-
ки. Среди налоговых сборов большую часть 
формируют доходы от налога с населения, 
которые дума планирует получить в размере 
как минимум 28,2 млн евро. Затем следуют 
доходы от налога на недвижимую собствен-
ность – около 4,5 млн евро, в который входит 
налог на здания и строения (51%), налог на 
землю (42%) и налог на жилище (7%).

В этом году самоуправление не изменило 
ставки налогов на недвижимое имущество, 
также сохранится базовая ставка кадастровой 
стоимости. В прежнем объеме сохранятся все 
льготы по налогу на недвижимую собствен-
ность, в том числе, неимущим и малообеспе-
ченным лицам – 90% и 70% соответственно, а 
налогоплательщикам с тремя и более детьми 
– в размере 50% за здания и землю, которые 
используются для проживания. Официальная 
информация свидетельствует о том, что дохо-
ды бюджета Вентспилсского городского само-

управления на 2020 год планируются в разме-
ре 67 468 226 евро, а расходы – на 9,29 млн 
больше, или 76 753 087 eвро. Остаток средств 
на начало года составляет 17 762 590 eвро, 
говорится в документе. 

А. Ландманис ранее подчеркнул, что оппо-
зиция думы обратилась с требованием при-
общить к процессу формирования бюджета 
Гиртса Валдиса Кристовскиса, Даце Корну, 
Иварса и Айвиса Ландманисов, а также обе-
спечить их необходимой в данной связи 
информацией, были также внесены пред-
ложения со стороны оппозиции. «Выполняя 
волю А. Лембергса, в отношении которого 
объявлены санкции, и на этот раз, подчиня-
ясь абсолютному влиянию санкционирован-
ного лица, депутаты позиции все требования 
и предложения оппозиции проигнорирова-
ли», – отметил А. Ландманис. 

Оппозиционный депутат в интервью порта-
лу BNN выразил обеспокоенность в вопросе 
о том, из каких источников и сколько обще-
ственных средств незаконно будет направле-
но на обеспечение интересов А. Лембергса, 
– ответ на этот вопрос неизвестен, «это тща-
тельно скрывается». 

«Все бюджеты за период восстанов-
ленной независимости Латвии – бюджет 
Вентспилсской городской думы, ее учреж-
дений, обществ капитала и обществ были 
разработаны под руководством Айварса 
Лембергса, в процессе их разработки не 
имели возможности участвовать депутаты 
оппозиции – все дискуссии, информация от 
оппозиции скрывались, что говорит об откро-
венном игнорировании Сатверсме и норм 
закона», – сказал А. Ландманис. 

Призер Олимпийских игр, ныне тренер Виктор Щербатых, который, пользуясь расположением обвиняемого 
в тяжких преступлениях Айварса Лембергса, жил в Вентспилсе еще в то время, когда сам являлся 
спортсменом, неделю назад сознательно распространил ложь, что из-за санкций в отношении Лембергса 
будет закрыт Вентспилсский центр тяжелой атлетики, так как государство лишило его финансирования и 
запретило содержать его самоуправлению. На самом деле, в соответствии с процедурами, финансирование 
на поддержку вентспилсских спортсменов высокого класса будет перечислено в феврале. 

Щербатых сознательно распространяет 
ложь о закрытии Центра тяжелой атлетики

С еребряный и бронзовый призер 
Олимпийских игр Щербатых 21 
января в издании «Kas Jauns» 
рассказывает, что уже вскоре 
прекратит действовать одна из 

ведущих школ тяжелой атлетики в Европе, 
так как после санкций, которые США при-
менили в отношении Айварса Лембергса в 
связи с коррупцией, лишен финансирова-
ния и вентспилсский дом спорта «Центрс», 
где тренируются все наши лучшие тяжело-
атлеты. Следует отметить, что «Центрс» 
находится под крылом олимпийского центра 
«Вентспилс», а не в прямом подчинении у 
государства или самоуправления, несмотря 
на то, что управленческая цепочка ведет к 
думе. 

ПУБЛИЧНАЯ ЛОЖЬ ЩЕРБАТЫХ 
Вот какую ложь распространил В. 

Щербатых: «Когда начались все эти пробле-
мы с санкциями, государство «взялось» и за 
Вентспилсское самоуправление – пересмо-
трело все его финансовые расходы и ска-
зало, что на развитие спорта такие день-
ги давать нельзя! Отняло финансирование 
в 300 000 eвро, сказало, что, может быть, 
что-нибудь даст вместо этого. Когда это 
будет, сколько дадут – неизвестно. Сейчас 
интерната больше нет, но, что будет завтра, 
мы не знаем. Дом у нас отобрали – в интер-
нате сохранены две комнатки из восьми, и 
пока что финансирование проживания юных 
тяжелоатлетов взяла на себя Федерация 
тяжелой атлетики». 

На самом деле интернат не закрыт, это 
подчеркивает и Вентспилсское городское 
самоуправление, указывая, что В. Щербатых 
сознательно лжет: «Виктор Щербатых ошиб-

ся, связывая с санкциями США задержку 
финансирования спортивному интернату со 
стороны Министерства образования и науки. 
Более того, связь с санкциями опровергает и 
тот факт, что это не первый год, когда задер-
живается финансирование от Министерства 
образования и науки. Мы можем утверждать, 
что центр по подготовке спортсменов высо-
кого класса продолжает действовать в обыч-
ном режиме, и спортсмены тренируются или 
находятся на сборах в соответствии с запла-
нированным графиком. В интернате – месте 
круглосуточного проживания в этом году 
зарезервировано и обеспечено восемь мест 
для тяжелоатлетов и трех легкоатлетов. В 
случае необходимости число мест будет уве-
личено, если к центру присоединится спор-
тсмен, у которого будет необходимость в 
месте для ночлега». 

НЕ ЗАМЕТИЛ УЧЕБНО- 
ТРЕНИРОВОЧНЫЕ ЛАГЕРЯ 

До сих пор все тяжелоатлеты работали в 
тренировочном лагере за границей, поэтому 
В. Щербатых «притянул за волосы» и попы-
тался представить как истину факт, что из-за 
отобранного финансирования никого боль-
ше на спортивной базе нет, и все уже уехали 
кто куда. «В интернате жили молодые тяже-
лоатлеты со всей Латвии, и это финанси-
ровало самоуправление. Если не найдется 

другое финансирование, с тяжелой атлети-
кой в Вентспилсе, скорее всего, будет покон-
чено. К этому пока что идет, – продолжил В. 
Щербатых. – Да, мы не можем больше пол-
ноценно готовиться к Олимпийским играм!» 

Интернат не был и не будет закрыт, под-
черкивает главный тренер тяжелоатлетов 
Эдуардс Андрушкевичс, который отмеча-
ет: высказывания Виктора Щербатых, мягко 
говоря, – недоразумение. По его словам, 
спортивная школа «Спарс» проинформиро-
вана, что в январе 2020 года тяжелоат-
леты будут находиться в учебно-трениро-
вочных лагерях вне Вентспилса, в связи с 
этим, поскольку финансирование МОН на 
январь еще не было выделено, достигнута 
договоренность, что нет необходимости в 
присутствии в интернате администраторов. 
Спортсмены из тренировочных лагерей вер-
нулись, и Э. Андрушкевичс утверждает, что 
учебно-тренировочный процесс идет пол-
ноценно, спортсмены готовятся к Летним 
Олимпийским играм, а также жилищные 
условия и питание обеспечены из средств 
спортивной школы «Спарс». 

МОН: финансирование обязательно будет 
Годовые расходы спортивного интер-

ната составляют около 270 000 евро, и 
договоренность предполагает, что полови-
ну этих средств выделяет государство – в 
конкретном случае Министерство образова-
ния и науки выделяет 135 000 eвро, а вто-
рую половину, то есть такую же сумму – 
Вентспилсское самоуправление. 

Вентспилсская дума, правда, выражала 
обеспокоенность по поводу задержки финан-
сирования, но МОН подтвердило, что финан-

Эдуардс Андрушкевичс: 
высказывания Виктора 
Щербатых, мягко говоря, 
– недоразумение

 Окончание на 5 стр.
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Крузбергс в шаге 
от финала A 
Вентспилчанин Робертс Крузбергс 
завоевал 8-е место на дистанции 1000 
м в чемпионате Европы по шорт-треку 
среди взрослых, до этого в полуфинале 
ему совсем немного не хватило, чтобы 
попасть в финал А. На дистанции 500 
м и 1500 м вентспилчанин занял 16-е 
место. В абсолютном общем зачете 
у него 12-е место. Робертс вместе с 
Карлисом Крузбергсом и двумя другими 
латышскими спортсменами в эстафете 
на 5000 м были дисквалифицированы. 
16-летняя Анна Янсоне в абсолютном 
общем зачете заняла 37-е место. 

Разгромная победа 
над студентами ЛУ 
Уверенную победу в очередной игре 
Латвийско-эстонской баскетболь-
ной лиги в субботу праздновал БК 
«Вентспилс», который на своей пло-
щадке с преимуществом в 37 очков 
разгромил спортсменов из Латвийского 
Университета – 98:61. Это стало 14-й 
победой БК «Вентспилс» в прошедших 
19 играх, клуб занимает стабильное 
4-е место. 

Янсоне – во второй десятке 
Молодая вентспилсская конькобеж-
ка Анна Янсоне на проходящих в 
Швейцарии Зимних олимпийских 
играх среди молодежи стартовала в 
шорт-треке на двух дистанциях: на 
1000 м у нее 12-е место, на 500 м в 
спринте – 18-е место. 

Шесть побед 
в «Курземской стреле» 
Представители вентспилсского клуба 
по стрельбе из лука «Одисейс» 
одержали шесть побед на прошед-
ших в Вентспилсе соревнованиях 
«Курземская стрела – I». В своих клас-
сах и возрастных группах победу празд-
новали Давис Блазе, Эгита Спургяша, 
Санита Ласмане, Сергей Михайлов, 
Юрис Сидерс и Артурс Пукис. 

Вентспилсские ветераны 
побеждают у себя дома 
В состоявшемся в Парвенте турни-
ре по футзалу победу одержали хозя-
ева – ветераны ФК «Вентспилс». В 
конкуренции среди пяти команд вент-
спилчане выиграли в трех из четы-
рех игр. В составе вентспилчан игра-
ли Герман Ростов, Андрей Марченко, 
Игорь Сондарс, Ренат Габдурахманов, 
Евгений Вулканов, Антон Смуров, 
Владимир Степанов, Дмитрий Косарев, 
Андрей Супе и Вадим Рыбаков. 

У кикбоксеров 5 серебряных 
и 2 бронзовые медали 
Юные вентспилсские кикбоксеры на 
открытом чемпионате в Лиепае на сей 
раз победу не одержали, но завоевали 
5 серебряных и 2 бронзовые медали. 
Сейчас спортсмены готовятся к между-
народному чемпионату по кикбоксингу 
«WAKO Latvia Open 2020», который 7 и 
8 марта пройдет в Вентспилсе. 

Можно подавать заявки 
на участие в Попеском кубке 
по волейболу 
До 6 февраля заинтересованные могут 
подавать заявки на участие в розы-
грыше Попеского кубка по волейбо-
лу. Сделать это можно, позвонив по 
тел. 27405136. Турнир пройдет 8 фев-
раля, игры начнутся в 10:00. В соста-
ве команды должны быть девять 
игроков-мужчин.

Лучшей командой года признан баскет-
больный клуб «Вентспилс», который в про-
шлом году испытал триумф в дебютном 
сезоне Латвийско-эстонской баскетбольной 
лиги, а чемпионат Латвии завершил, получив 
серебряные награды, так как в финальной 
серии уступил «ВЭФ Рига». 

Награду как образец в области спорта 
получил хорошо известный вентспилча-
нам бегун на дальние дистанции Айгарс 
Матисонс. Он не только поддерживает и тре-
нирует многих опытных бегунов и энтузиа-
стов-любителей, но и работает с легкоатле-
тами младшего поколения. 

Как спортсмен, на которого возлагаются 
надежды в области спорта, награду получи-
ла тяжелоатлетка Даниэла Иванова. В про-
шлом году воспитанница Э. Андрушкевичса 
на чемпионате Европы U-17, установив 
новый личный рекорд, завоевала золотую 
медаль, а на чемпионате Европы среди юни-
оров стала восьмой. Ей принадлежит и чем-
пионский титул на Латвийской молодежной 

Лучшие спортсмены года в Вентспилсе – 
Коха и Ласманис
 Окончание. Начало на 1 стр.

 Окончание. Начало на 4 стр.

Важную победу в игре чемпионата Лиги развития юниорского хоккея (ЛРЮХ) в 
прошедшее воскресенье отпраздновал вентспилсский хоккейный клуб «Вента–
2002», который у себя дома со счетом 5:2 одержал победу над лидерами – 
«DLSS» из Даугавпилса, таким образом прервав серию из трех поражений 
и одержав первую победу в этом году. Какова сегодня ситуация в главном 
клубе и как новый год начался для команд других возрастных групп? 

«Вента–2002» вернулась на путь побед

ОСНОВА ДЛЯ ПОБЕДЫ ЗАЛОЖЕНА 
УЖЕ В НАЧАЛЕ ИГРЫ 

«Вента–2002» заложила основы для побе-
ды уже в первом периоде матча, когда коман-
да забила четыре шайбы и вышла вперед – 
4:1. Затем игра выровнялась, и забить уда-
лось лишь в последнем периоде. Сначала 
гости забили одну шайбу и сократили разрыв 
в счете до 2:4, однако за неполных 10 минут 
до конца матча хозяева поставили победную 
точку – 5:2. По одной шайбе на счету защит-
ника Ренарса Камерграузиса, нападающих 
Кристерса Бергманиса, Кристерса Кришса 
Петрашкевичса, Валерия Пушкарева и 
Элвиса Кайминьша. 

После этой победы вентспилчане с 38 очками 
в 20 играх поднялись на третью позицию, а быв-
шие до сих пор лидерами «DLSS» с 21 очком в 
41 игре опустились на второе место. Новыми 
лидерами с 43 очками в 20 играх стали хоккеи-
сты «AKO/Mārupe». За «Вента–2002» с 35 очка-
ми в 20 играх следуют «Zemgale/Juniors».

ЛУЧШАЯ СТАТИСТИКА
Статистические данные свидетельству-

ют, что «Вента–2002» в этом сезоне пока 
занимает второе место по результативности, 

так как шайба была отправлена в ворота 
соперника уже 95 раз. На три шайбы боль-
ше у «DLSS», у которых, правда, на одну 
игру больше. Лучшая игра в большинстве – 
команда «AKO/Mārupe», которая таким обра-
зом забила 31 шайбу из 83, или более трети 
всех заброшенных шайб. У «Вента–2002» 
этот показатель пока очень скромный – всего 
восемь шайб, к тому же, вентспилчане про-
пустили пять шайб в большинстве, что явля-
ется не самым хорошим показателем. 

Вентспилчане – вторая самая дисципли-
нированная команда во всей лиге, которая 
до сих пор набрала 225 штрафных минут. 
Меньше только у «Zemgale/Juniors» (210 
минут), больше всего нарушений у «IHS/
Prizma», которая умудрилась накопить уже 
532 штрафные минуты. 

Лидер среди самых результативных игро-
ков – нападающий «Венты–2002» Эдгарс 
Цгоевс, который за прошедшие 18 игр забил 
12 шайб и сделал 26 передач, всего набрав 
38 очков. Элвис Кайминьш с 28 (13+15) очка-
ми – на 4-м месте, а Ренарс Камерграузис с 
22 (14+8) завершает первую десятку. Однако 
он является самым результативным защит-
ником во всей лиге. 

МОЛОДОЕ ПОКОЛЕНИЕ – 
С ПЕРЕМЕННЫМ УСПЕХОМ

Для старшей молодежной группы «Вента–
2002» этот сезон не самый удачный, что 
объясняется многими факторами. Сейчас 
команда занимает лишь предпоследнее, 
13-е место, однако на расстоянии победы – 
первая десятка. До сих пор в 13 играх заво-
еваны 3 победы, дважды команда потерпела 
поражение в овертайме или в серии булли-
тов, восемь поражений в основное время. 
Нужно отметить, что разница между забиты-
ми и пропущенными шайбами сравнитель-
но небольшая – 46 и 60. В последних двух 
играх вентспилчане сначала по буллитам 
со счетом 5:4 обыграли хоккеистов JLSS, 
а в выходные со счетом 4:6 проиграли ХШ 
«Ozolnieki/Tukums».

В возрастной группе U-15 B «Вента–2002» 
с 35 очками на втором месте, уступая семь 
очков лидерам – JLSS. В последнем матче 
со счетом 8:4 в гостях удалось обыграть 
«Orizma/Pārdaugava 06». Илья Сухоруков – 
пятый самый результативный игрок лиги – 23 
(11+12) очка. 

В свою очередь, в возрастной группе U-13 
в своем дивизионе вентспилчане с 14 очка-
ми в 16 играх пока занимают 13-ю позицию. 
В предпоследнем матче регулярного чемпи-
оната команда потерпела поражение, со сче-
том 1:5 проиграв каунасской «Baltu Ainiai». В 
данный момент на счету вентспилчан пять 
победных матчей. 

Значительно лучше успехи у команды воз-

олимпиаде. 
Сениор года – легкоатлет Валдис Цела, 

который эту награду получал уже неодно-
кратно. В свою очередь, за жизненный вклад 
в сфере спорта награждена Марите Струге – 
многолетняя заместитель директора по учеб-
ной работе директора спортшколы «Спарс», 
ныне методист в области спорта, которая 
всегда вносила вклад в развитие спорта и 
учила этому других. 

Обладателем приза симпатий вентспил-
чан стал Андрис Валертс – руководитель 
Вентспилсского клуба марафонцев. Он при-
нимает активное участие в организации 
спортивных мероприятий в Вентспилсе, 
сам является активным энтузиастом бега. 
Правда, и в этом случае церемония награж-
дения прошла в тени скандала. После 
публичного голосования уверенно лидиро-
вал создатель и руководитель клуба мото-
кросса «Родео» Арвис Сандерс. Позднее 
обнаружилось, что один из его фанатов 
нашел возможность обойти ограничения 
на голосование (можно было голосовать 
с одного IP-адреса один раз в сутки) и 

отдал за А. Сандерса намного больше голо-
сов, чем предполагалось правилами. Когда 
после высказанных жителями сомнений на 
данный факт обратило внимание и самоу-
правление, незаконно полученные голоса 
были стерты, и лавры победителя доста-
лись А. Валертсу. Подобное случается не 
впервые, и ранее результаты публичных 
голосований вызывали подозрения. 

Во время церемонии вручения наград 
генеральный секретарь Латвийского 
Олимпийского комитета Жоржс Тикмерс вру-
чил благодарности трем достойным: руко-
водителю Вентспилсского клуба керлинга 
Инге Апмане, которая в Вентспилсе регу-
лярно организует международные состяза-
ния и привлекает вентспилсскую молодежь 
к игре в керлинг, Эрику Фогелису, который 
на всех латвийских мототрассах комменти-
рует соревнования уже с 1987 года, и спор-
тивному врачу Эгилсу Дзерве, который забо-
тится о здоровье не только спортсменов 
спортшколы «Спарс» и олимпийского центра 
«Вентспилс», но и о здоровье каждого вент-
спилчанина. 

Щербатых сознательно распространяет 
ложь о закрытии центра тяжелой атлетики
сирование обязательно будет. Оно выде-
лено, но из-за необходимости выполнения 
соответствующих процедур его было невоз-
можно перечислить уже в январе. 

Правда, финансирование в этом году 
немного уменьшено – вместо запланирован-
ных думой 135 000 eвро самоуправление в 
виде дотации от государства получит на 27 
000 eвро меньше, или 108 000 eвро, отметил 
директор спортивного департамента МОН 
Эдгарс Северс. Окончательное решение о 
финансировании было принято на заседа-
нии Латвийского национального совета спор-
та 23 января. 

И представитель МОН, и самоуправле-
ние отмечают, что перечисление финанси-
рования и ранее происходило позднее, чем 
реально предполагает договор, – не в нача-
ле января, а месяцем позднее. Например, 
в прошлом году договор между МОН и 
Вентспилсским городским самоуправлени-
ем о выделении государственного софинан-

сирования центру подготовки спортсменов 
высокого класса был заключен 8 февраля. В 
этом году будет приблизительно так же, так 
как только после подписания договора день-
ги перечисляются Вентспилсской думе. 

Из выделенных Вентспилсскому самоу-
правлению 108 000 евро 48 000 будет выде-
лено команде тяжелоатлетов. Это означает, 
что в этом году выделенная государством 
сумма на одного воспитанника составля-
ет 6000 евро – 18 спортсменам: восьми 
тяжелоатлетам, шести легкоатлетам и трем 
шорт-трекистам. То, почему финансирова-
ние на 27 000 евро меньше, или на одного 
спортсмена вместо 7500 евро – 6000 евро, 
представитель МОН Э. Северс поясняет сле-
дующим образом: сейчас проводится подго-
товка к Летним Олимпийским играм, необхо-
дима большая поддержка Латвийской олим-
пийской сборной для оплаты спортсменов и 
тренеров, поэтому в 2020 году государствен-
ное финансирование одному воспитанни-
ку центра подготовки спортсменов высокого 
класса установлено в размере 6000 eвро. 

растной группы U-11, которая регулярный 
чемпионат завершила с 29 очками в 14 
матчах и занимает 4-ю позицию. От пер-
вой тройки вентспилчан отделяют 6 очков. 
В свою очередь, младшая команда – U-9 с 
тремя очками в восьми играх сейчас на 12-м 
месте. 

П о з д н е е 
В. Щербатых 
п о р т а л у 
«Re:Balt ica» 
коротко отве-
тил так: 
« Х о р о ш о , 
что я об этом 
начал гово-
рить, сегодня 
все в поряд-
ке». Никаких 
более ясных 
оправданий от 
него не про-
звучало, однако создается впечатление, что 
именно он разрешил им самим выдуман-
ную проблему и скандал. Пока неизвестно, 
ожидают ли его самого какие-либо санкции 
со стороны самоуправления и спортивной 
школы, но такая безответственность и рас-
пространение ложной информации и пропа-
ганды в стиле А. Лембергса не могут остать-
ся незамеченными… 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Один портал, название которого и интернет-адрес по известным причинам называть не будем, два дня назад 
опубликовал шокирующую новость под заголовком “В Вентспилсе констатированы первые случаи заболевания 
китайским коронавирусом». Сам факт публикации никакого удивления не вызвал, так как в Латвии мы уже 
годами не справляемся с различными «суперпорталами» и «новостями», которые сообщают о взрыве рижского 
супермаркета “Alfa, о трагической аварии автобуса в Ливаны с бесчисленными погибшими, о рухнувшем 
мосте через Лиелупе в Калнциемсе. Или же о других подобных нелепицах, которые просто родились в одной 
больной голове или, в ответ на опубликованные десять лет назад новости, смоделировали какое-нибудь 
«сегодняшнее событие», ловко манипулируя умами незрелых и, скажем дипломатично, доверчивых людей. 

Ложные новости, паникёры и китайский вирус 

под ложной новостью, которой он поделился, – «представьте себе, 
у всех этих пустоголовых, которые делятся такими новостями, ведь 
тоже есть избирательное право»…  И, продолжив эту мысль, сле-
довательно, есть большая возможность «впихнуть» некритичной 
массе что угодно.  

Не секрет, что распространение таких слухов и ложных ново-
стей в Латвии уже имеет определенный «багаж». Паника жителей 
Даугавпилса после появления слухов о том, что уже завтра будет 
закрыт “Swedbank”, и люди бросились к банкоматам, чтобы успеть 
ещё «вытащить» последние деньги… Отравленный бензин “Statoil”, 
которым на автозаправочных станциях успели отравиться целая 
группа людей в Видземе, что вызвало у местных жителей жела-
ние избегать конкретных автозаправочных станций…  Бродивший 
в окрестностях Олайне маньяк, который убивает местных женщин 
и которого полиция в течение нескольких месяцев никак не может 
поймать, что вызывает страх у жителей окрестностей Олайне и 
Елгавы.  Это только некоторые и к тому же известные в масштабах 
всей страны примеры ложных новостей с более или менее серьёз-
ными последствиями.  О распространении паники меньшего мас-
штаба, страхов и ложных угроз на местном уровне и говорить не 
стоит.  

Что ещё так же интересно и столь же опасно в смысле этих лож-
ных новостей (переоценить объяснения самих «поделившихся» 
ложными новостями, почему они это делали): «мы же делились, 
чтобы привлечь внимание, что вирус опасен». Другими словами, 
удивительная неспособность различать аргументы, причины и след-
ствия. Если хотим привлечь внимание к тому факту, что и Латвия, и 
Вентспилс в том числе, в эпоху глобализации на сто процентов не 
защищены от вируса, привезенного каким-нибудь путешественни-
ком (что так оно и есть), то делиться следовало бы новостями о том, 
как защитить себя от вируса, а не новостями (к тому же ложными), 
что в Вентспилсе распространилась почти что эпидемия, а людям 
уже завтра грозит смерть и они будут умирать, как мухи в более 
прохладную осень. Можем посмеяться по поводу такого легковерия, 
но на самом деле это совсем не смешно.  

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Школьница получила грамоту 
Ученица 7-го класса 2-й средней школы 
Алена Клёшова получила грамоту на олим-
пиаде по латышскому языку среди уча-
щихся школ национальных меньшинств. 

Награды для музыкантов 
Кандидатуры двух педагогов Музыкальной 
средней школы выдвинуты на получе-
ние Большого приза в области музыки – 
2019. Это певец Риналдс Кандалинцевс 
и композитор Андрис Дзенитис.  Награды 
будут вручены в Национальной опере 25 
февраля. 

Будут строить сети 
Предприятие самоуправления ООО 
«Удека» в этом году запланировало стро-
ить или реконструировать сети водоснаб-
жения длиной 1089 м и канализационные 
сети длиной 471 м.  

Открыта палата интенсивного 
ухода за пациентами после 
инсульта 
В отделении неврологии Северо-
курземской региональной больницы 
открыта обновленная палата интенсив-
ного ухода за пациентами, перенесши-
ми инсульт. Она оснащена современной 
системой мониторинга и новым оборудо-
ванием. В палате одновременно могут 
лечиться шестеро пациентов.  

Сгорела коляска 
В одном из многоквартирных домов на 
улице Сигулдас горела оставленная на 
лестничной площадке детская коляска. 
Из дома эвакуированы шесть человек и 
собака. 

Обокрал хозяина квартиры 
Некий специалист, проводивший ремонт в 
квартире, вынес из нее принадлежавшие 
хозяину вещи на сумму 1410 евро. Вор 
задержан и получил наказание в виде 320 
часов принудительных работ. 

Кража оленьего рога 
Завершено уголовное расследование по 
факту кражи оленьего рога из фотоуголка. 
Виновному лицу грозит лишение свободы 
на срок до одного года, принудительные 
работы или денежный штраф. 

Будут выданы пособия 
Семьи и лица, имеющие статус малообе-
спеченных или неимущих, одинокие пен-
сионеры и лица, у которых нет кормиль-
ца, если их доход на одного человека за 
последние 3 месяца не превышает 323 
евро в месяц, могут претендовать на под-
держку самоуправления для приобрете-
ния топлива или частичную компенсацию 
затрат на теплоэнергию.  

Выставка моментальных снимков
В малом зале Дома театра «Юрас варты» 
можно посетить выставку работ худож-
ницы Кристине Гуршпоне «Сосны». На 
ней представлены моментальные сним-
ки, которые автор делала на протяже-
нии многих лет. Экспозиция открыта до 
8 марта.
  Строят новый центр 
На улице Кулдигас, 4, начались стро-
ительные работы. Здесь будут распо-
лагаться новые помещения центра под-
держки для семей и детей с особыми 
потребностями «Цимдиньш». Ожидается, 
что на проведение работ потребуется 
около года.  

Курсы итальянского языка
В Доме молодежи до 26 марта каждый 
четверг можно будет посещать ускорен-
ный курс итальянского языка, в рамках 
которого можно изучить его основы.

О днако удивление вызывает нечто другое. А именно, 
упомянутая новость на неупомянутом портале вызвала 
значительный интерес среди довольно большого числа 
пользователей социальной сети “Facebook”.  И бедные 
«больные» Вентспилса рекламируются, достаточно 

лихо делясь сенсационной новостью, о которой, конечно, ангажиро-
ванные «обычные СМИ» просто молчат…  Наверное, было бы глупо 
апеллировать к разуму конкретных людей, так как некритическое 
мышление, неспособность отфильтровать даже самые абсурдные 
публикации типична, также было бы столь же глупо ещё и ещё раз 
объяснять, как отличить ложные (фейковые) новости от нормаль-
ных, информировать о причинах, почему вообще создаются и вос-
производятся такие новости…  Так сказать, всё равно не поймут. И 
будут везде искать теории заговоров, из какой бы области они не 
были – влияние сетей 5G на сотни только что родившихся нездо-
ровых гулбенских детишек, кислотный дождь в Скривери, который 
уничтожил все посевы озимых этого года и последующих пяти лет, 
заговоры масонов (евробюрократов, американских или российских 
спецслужб, промышленников или иностранных инвесторов-бизнес-
менов, итальянской мафии, глобальных корпораций – нужное под-
черкнуть) против выращивающих красную смородину…  

Гораздо опаснее в данной ситуации несколько других нюансов. 
Во-первых, очень конкретная вещь. Если, не дай Бог, действитель-
но произойдёт что-то плохое и драматичное, в общем потоке лож-
ных новостей может пропасть и реальная и полезная информация. 
(Хорошая новость в этом смысле заключается в том, что по мень-
шей мере «нормальные СМИ» обычно не занимаются разжиганием 
паники и проверяют свою публикуемую информацию). И, во-вто-
рых, категории людей, которые «попадаются» на такую информа-
цию, достаточно многочисленные, что, в свою очередь, означает, 
что у авторов слухов, ложных новостей и дезинформации (какие 
бы мотивы ими не руководили, чтобы тиражировать такие новости) 
есть достаточно большая возможность повлиять на процессы. И, 
будем честными, также на государственном или, как в данном слу-
чае, на уровне всего города. И тогда у нас могут быть достаточно 
серьёзные последствия. Как иронично написал один комментатор 
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как сейчас для LDz Cargo и BTS», — подчерки-
вает член правления БАТЛ Иварс Ландманис.

Марис Бремзе говорит, что самая боль-
шая проблема в сегменте железнодорож-
ных грузоперевозок – это до сих пор не 
открытый для свободной конкуренции рынок. 
«В Евросоюзе рынок грузоперевозок открыт 
еще с 2007 года, а значит, и Латвии как члену 
ЕС надо было обеспечить эти возможности 
конкуренции еще 12 лет назад. Но в дей-
ствительности мы полностью зависим от LDz 
и его дочернего предприятия LDz Cargo в 
плане тарифов, расходов на услуги и их 
доступности. Все приграничные участки до 
станций сдачи грузов до сих пор полностью 
монополизированы, перевозки из портов на 
сушу выполняет лишь LDz Cargo и ценовы-
ми инструментами распоряжается только и 
единственно LDz Cargo, и, соответственно, 
большую часть ответственности за объемы 
привлеченных грузов должно взять на себя 
правление LDz Cargo».

 «LDz все эти годы «росло» за счет унасле-
дованной от Советского союза бизнес-моде-
ли, то есть перевозя грузы с востока в наши 
порты, а теперь, когда этот грузопоток закон-

Baltijas Ekspresis: ситуацию в транзите улучшит открытие 
рынка для свободной конкуренции и смена политики LDz

чился, оказывается, что нынешняя желез-
нодорожная системы не жизнеспособна, — 
отмечает Марис Бремзе. – Плата за желез-
нодорожные услуги уже не соразмерная, и 
известно, что с февраля плата за инфра-
структуру снова поднимется. Когда-то было 
подсчитано, что плата за грузоперевозки по 
железной дороге от латвийской границы до 
борта судна составляет 80% и более от всех 
расходов».

«Пока почти во всей Европе плата за поез-
до-километр составляет 3 евро, в Польше 
– 5 евро, в Германии благодаря програм-
ме господдержки плата за инфраструктуру 
снижена до 1,5 евро за поездо-километр, у 
нас же эта плата – 11 евро!» — возмущает-
ся Бремзе.

По его словам, ситуация улучшится, если 
бы Латвия, наконец, выполнила свою «дав-
нюю домашнюю работу» — открыла бы 
рынок железнодорожных грузоперевозок для 
свободной конкуренции, а также создала 
бы привлекательное для клиентов, разум-
ное основное предложение по ценам на 
монопольные услуги. А еще необходимо 
проявить политическую волю и выделить в 
отдельное госпредприятие «дочки» LDz, а 
LDz оставить лишь функции управляющего 

инфраструктурой.
«В таком случае у управляющего инфра-

структуры не будет «семейного желания» 
поддерживать всеми силами свое дочернее 
предприятие и оно сможет сконцентриро-
ваться на эффективном с точки зрения рас-
ходов содержании железнодорожной инфра-
структуры, управлении движением поездов и 
обеспечении одинаковых правил игры всем 
перевозчикам», — подчеркивает Бремзе.

А БАТЛ говорит, что недопустима ситуа-
ция, когда из-за стиля работы предыдущего 
руководства LDz, а также из-за нежелания 
прислушиваться к остальным участникам 
отрасли, резко возросшие в последние годы 
расходы покрываются за счет работающих в 
отрасли частных предпринимателей и кли-
ентов, а не за счет самого концерна. В итоге 
Латвия проигрывает в международной конку-
ренции в сфере транзита.

«Работающие в транзитной отрасли пред-
приниматели надеются на активные дей-
ствия Министерства транспорта Латвии, 
ведь сфера транзита, составляющая 2,5% от 
ВВП, является одной из важнейших отрас-
лей экономики, и крайне важно не растерять 
ее потенциал в сегодняшних сложных усло-
виях», — говорит БАТЛ. 

С учетом сокращения потока транзита в Латвию в прошлом году общий грузооборот AО «Балтияс экспресис» 
был на 1,2 млн тонны меньше, чем годом ранее, свидетельствуют опубликованные предприятием данные. 

Сокращение объема транзитных грузов повлияло и на «Балтияс 
экспресис»; предприятие начало перевозку нефтепродуктов

В ходящее в общество «Балтийская 
ассоциация – транспорт и логи-
стика» предприятие начало про-
шлый год многообещающе, с боль-
шими надеждами на новый рекорд-

ный грузооборот. В первом полугодии объем 
железнодорожных перевозок в направлении 
Вентспилсского порта достиг 4,5 млн тонны – 
по сравнению с первым полугодием 2018 года 
он вырос на 45%, или 1,4 млн тонны. 

Однако с сентября 2019 года объем желез-

нодорожных перевозок существенно упал, 
и во втором полугодии он составил лишь 
2,4 млн тонны, что, по сравнению с первым 
полугодием, было на 2,1 млн тонны меньше. 

На это стремительное сокращение объе-
ма железнодорожных грузов непосредствен-
ное влияние оказало быстрое развитие рос-
сийских портов, что увеличило конкуренцию 
среди портов. Предприятие незамедлительно 
отреагировало: с учетом уменьшения пото-

ка транзитных грузов в Латвию предприя-
тие «Балтияс экспресис» еще более тща-
тельно работало над привлечением грузов. 
Результатом стало поначалу сравнительно 
небольшое позитивное движение – в ноябре 
прошлого года «Балтияс экспресис» нача-
ло перевозку нефтепродуктов из Литвы в 
Эстонию. За два последние месяца года в 
Эстонию было доставлено 22 поезда с грузом, 
объем которого составил 70 653 тонны. 
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Юркалне голосует ПРОТИВ 
На организованном руководством 
края собрании жители Юркалне кате-
горически отказались поддержать при-
соединение Юркалне к Кулдигскому 
краю и заявили о желании остаться в 
Вентспилсском крае. Для такого реше-
ния существует очень много причин: нет 
нормального автобусного сообщения 
между Юркалне и Кулдигой, волостной 
инвентарь принадлежит главным обра-
зом Вентспилсскому краю, который за 10 
лет вложил в Юркалне почти два милли-
она евро… Во время голосования, кото-
рое прошло в завершение встречи, за 
присоединение к Кулдигскому краю не 
проголосовал никто из местных жителей. 

Встреча с министром
Представители руководства края и 
сферы образования встретились с мини-
стром образования Илгой Шуплинской. 
Обсуждалась ожидаемая школьная 
реформа. Особенное внимание было 
уделено Угальской средней школе – 
важно сохранить здесь старшие классы. 
Первый заместитель председателя крае-
вой думы оценил встречу позитивно. 

Обсуждают мечты
В рамках общественного обсужде-
ния проекта Программы развития 
Вентспилсского края в 2020–2026 гг. 
в нескольких общественных центрах 
были организованы встречи с жителями. 
Состоялась презентация плана инвести-
ций, в который включено более 80 проек-
тов, а также выслушаны вопросы и пред-
ложения населения. 

«Юртака» уже действует 
Благодаря теплым погодным услови-
ям уже можно отправляться в поход 
по Морской тропе, или «Юртака». Это 
походный маршрут, который начинается 
в поселке Нида и заканчивается возле 
Таллинского порта. Маршрут можно 
пройти в обоих направлениях, он разде-
лен по дням и степени сложности – каж-
дый может выбрать для себя подходя-
щую дистанцию. 

Создан салон печати 
В Угале открыт салон печати «Перле». В 
нем можно напечатать пригласительные, 
поздравительные открытки, дипломы, 
грамоты и многое другое. Дизайн соз-
дается индивидуально, в соответствии с 
пожеланиями клиента. 

Продукция предпринимателей 
края – в Германии 
На ежегодной самой крупной в 
мире выставке пищевых продуктов 
«Internationale Gruene Woche 2019» 
в Берлине посетители могли оце-
нить выращенные и произведенные в 
Вентспилсе продукты: мед и продук-
ты пчеловодства, представленные пче-
ловодом Дагнией Гриезе, разнообраз-
ные соки к/х «Kalnarāji», консервирован-
ные продукты, цукаты и сушеные ябло-
ки Иветы Кенини, сыр Сандиса Герке, 
домашнее вино «Grodi» из Угале и ябло-
ки из пузеского к/х «Būdnieki».
 Хороший пример
Депутат Вентспилсской краевой думы 
Айгарс Матисонс замечен и оценен как 
хороший пример в области спорта. 

Волейбольный матч 
среди мужчин 
8 февраля в 10:00 в Попеском спортив-
ном центре начнется Попеский кубок 
по волейболу. Команды могут подавать 
заявки до 6 февраля. 

Нужно готовиться к забегу
Лето уже не за горами! Нужно начинать 
подготовку к чемпионату Латвии – забе-
гу на дистанции 10 000 м. В этом году 
он состоится 4 июля на Пилтенском 
стадионе. 

Выставка в средней школе
В Угальской средней школе проходит 
выставка картин выпускницы учебного 
заведения Линды Смилги–Шимпермане. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Ожидается, что на домашних страницах 
портов четыре раза в год должны будут 
публиковать главные финансовые показа-
тели и информационные доклады, подобно 
тому, как это делают общества капитала. Это 
внесет большую прозрачность в деятель-
ность портовых управлений. Также планиру-
ется на домашней странице всех трех портов 
публиковать отчет о достижении нефинан-
совых целей, информацию о маркетинговой 
стратегии, рекламных договорах и договорах 

В правлении Вентспилсского 
свободного порта нельзя 
будет работать более пяти лет 

о сотрудничестве. 
На заседаниях правления нужно будет 

рассматривать адресованные правлению 
порта заявления коммерсантов, касающи-
еся их деятельности в порту. Это поможет 
донести до правления информацию о про-
блемных ситуациях и позволит как можно 
быстрее разрешить их. Таким образом и 
предпринимателям будет дана возможность 
представить свою точку зрения в вопро-
сах, которые непосредственно связаны с их 
хозяйственной деятельностью, говорится в 
документе. 

Депутат не исключает 
вероятность того, что 
был инструмент для, 
возможно, хорошо 
продуманной кампании 
Шлесерса, так как 
сторонников у Кайминьша 
было довольно много.

AS “BALTIC COAL TERMINAL”
Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

АО “Baltic Coal Terminal” в 2018 году  
в бюджет Вентспилсского самоуправления  

в виде подоходного налога  
с населения заплатило 211 936 

евро. В виде налога на недвижимую 
собственность – 124 388 евро.

По мнению Кайминьша, пар-
тию KPV LV надо лик-
видировать. «Это нужно, 
чтобы деньги латвийских 
налогоплательщиков не 

служили «интересам внешних сил». Люди, 
которые сейчас в руководстве партии, карди-
нально поменялись. Избиратели не голосо-
вали за идеи, которые [сегодняшние] лидеры 
партии хотят осуществлять. [Например], я не 
верю, что сторонники KPV LV могли бы про-
голосовать против роспуска Рижской думы, 
как поступили депутаты нынешнего состава 
партии».

«Я думаю, что Лембергс и Шлесерс внутри 
KPV LV. Моя задача – сделать так, чтобы они 
не использовали имеющиеся финансовые 
ресурсы партии. Нынешний состав депута-
тов KPV LV, на которых, скорее всего, влияют 
[вышеупомянутые] экс-политики, не заслу-
жили денег налогоплательщиков Латвии», — 
считает Кайминьш.

Напомним, что после недавно принятых 
изменений в Закон о финансировании поли-
тических организаций (партий), KPV LV пола-
гается от государства 643 369 евро.

Политик подчеркивает, что общество 
должно быть внимательным. Если партия 
меняет свое название, то это не значит, что 
финансирование не будет предоставлено, 
ведь банковские счета те же самые.

Депутаты должны основать свою партию. 
Это будет честно по отношению к избирате-
лям KPV LV, говорит Кайминьш. «Поэтому 
надо раскрыть глаза, и 8 февраля, когда 
состоится съезд партии, проголосовать за 
ее самоликвидацию – сами построили, сами 
разрушили».

По мнению Кайминьша, влияние Шлесерса 
на партию чувствовалось и перед выборами 
в Сейм: «Мне неприятно сознавать, что я 
был бараном, потому что в тот раз не заме-
тил этого».

Депутат не исключает вероятность того, 
что был инструмент для, возможно, хоро-
шо продуманной кампании Шлесерса, так 
как сторонников у Кайминьша было доволь-
но много.

«Эпопея с «Dienas Bizness» – тому под-
тверждение. Думаю, что [Алдис] Гобземс 
по-прежнему лжет, когда утверждает, что 
Шлесерс не приложил руку к этому».

Кайминьш считает, что сегодняшняя KPV 
LV в будущем может сотрудничать с СЗК или 
«Согласием». «Чувствуется, что партия хочет 
отменить нынешний состав Сейма, свергнуть 
коалицию, чтобы СЗК было в правительстве».

Кайминьш: Я не спасу KPV LV от 
влияния Шлесерса, Лембергса и СЗК
«Я не могу спасти KPV LV от влияния Айнарса Шлесерса, Айварса Лембергса и Союза «зеленых» и крестьян 
(СЗК). Возможно, что на решения министров этой партии сейчас влияют желания олигархов, а я строил не такой 
«дом», — сказал в интервью BNN заочно исключенный из фракции основатель KPV LV Артус Кайминьш.

САНДИС, РАЛЬФ, РАМОНА, ИЛИ 
ВЛАСТЬ, ДЕНЬГИ И ЗЕРКАЛО

Одна из проблем – официальные и нео-
фициальные советники министров KPV LV, 
считает Кайминьш. «Там люди, которые рас-
хаживают с часами за 20 – 30 тыс. евро. 
Возьмем, к примеру, Ральфа Немиро. На мой 
взгляд, он работает на благо своего советни-
ка Павла Ребенока, а не наоборот. Ребенок, 
как известно, может быть хорошим другом 
Шлесерса».

Кстати, в 2009 году Ребенок баллотиро-
вался в Рижскую думу по списку партии 
Шлесерса LPP/LC.

«А еще продвижение Ребенока в правле-
ние «Latvenergo» показывает, что у министра 
[экономики] нет никаких моральных рамок».

Сандис, Рамона, Ральф – единствен-
ные из министров партий правительствен-
ной коалиции, которые ездили жать руку 
Лембергсу, отмечает Кайминьш.

По мнению основателя KPV LV, публич-
ные высказывания министра внутренних 
дел Сандиса Гиргенса напоминают ритори-
ку бывшего однопартийца — Гобземса. «В 
принципе происходит copy paste. И его заяв-
ление о смягчении требований к кандидату 
на должность начальника Госполиции явля-
ется абсурдом с его стороны».

«Также неприемлемо, что Гиргенс, исполь-
зуя пост министра внутренних дел, cкорее 
всего, продвигает себя на должность предсе-
дателя Латвийской футбольной федерации».

Говоря о Петравиче, Кайминьш считает, 

что она будет пожинать плоды не собствен-
ного труда, а того, что сделал предыдущий 
министр благосостояния Янис Рейрс.

Ситуации придает абсурдность, по мне-
нию Кайминьша, и то, что KPV LV предъяв-
ляет претензии только Новой консерватив-
ной партии (НКП). «Ни одного плохого слова 
о прошлых и сегодняшних действиях СЗК, 
ни одного [упрека] в адрес «Согласия», ни 
одного плохого слова о четырех исключен-
ных из KPV LV депутатах. «Достается» лишь 
одной партии».

«На мой взгляд, контролируемые 
Лембергсом, Шлесерсом СМИ – Neatkarīgā 
Rīta Avīze, Dienas Bizness – тоже готовят 
лестные статьи в своих изданиях».

«По-моему, министру экономики хочется 
денег. Министр внутренних дел старается 
укрепить позиции во власти. Один из при-
меров – скорее всего, отчаянное стремле-
ние на должность председателя Футбольной 
федерации. А министру благосостояния нра-
витcя свое отражение в зеркале», — счита-
ет Кайминьш.

ХВАТИЛО ОДНОЙ ПАРТИИ
«Партию уже не спасти. Там все испорти-

лось. Начнется «великое переселение». Я 
допускаю мысль, что в партию может вер-
нуться Гобземс, которые, на мой взгляд, 
работает на благо «Согласия» и СЗК. И 
[Дидзис] Шмитс, который похож на большого 
фаната СЗК, может вернуться», — рассужда-
ет депутат Сейма.

«Я разочарован. После того пожара, когда 
обгорели руки, вся та любовь к людям, кото-
рые [действовали] у меня за спиной, сгорела. 
Часть из них до сих пор не могут смотреть 
мне в глаза», — сказал Кайминьш о том, 
будет ли бороться за основанную им партию.

Говоря о дальнейшей политической карье-
ре, Кайминьш отмечает, что не собирается 
учреждать новую партию. «Хватило одной». 
Депутат продолжит работать в комиссии по 
правам человека и представлять коалицию 
Сейма. А на вопрос о том, вступит ли он в 
какую-либо из нынешних партий, он ответил, 
что «время покажет». 

Симона Шьядите BNN
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Шаги, сделанные 
в жизни и работе

По образо-
в а н и ю 
Эйнарс 
– авто-
м е х а -

ник высокого класса, обу-
чал работать с тяжелой тех-
никой и других, а в послед-
ние 11 лет он является 
руководителем крупней-
шей в Вентспилсе мастер-
ской жестянщиков, кото-
рая находится на улице 
Кулдигас. Он освоил ремес-
ло жестянщика не в специ-
альном учебном заведе-
нии, поскольку таковых в 
Латвии нет, а на практике, 
с нуля. Вывод, который сде-
лал Эйнарс, однозначный: 
работая добросовестно и 
с умом, и в своей стране 
можно добиться того же, 
чего и за границей; к тому 
же, не утрачивая самоу-
важения как гражданин и 
ремесленник, с чем на чуж-
бине столкнулись, но после 
возвращения на родину 
избегают говорить об этом 
кажущиеся удачливыми 

экономические эмигранты 
из Латвии. 

ОЦЕНИВАЯ ПУТЬ: 
СВОЙ И ТЕХ, 
КТО РЯДОМ 

 «Сосчитайте в жизни 
сделанные шаги/ Тихо, про 
себя – и длинные, и корот-
кие./» Эйнарс говорит, что 
никогда не писал стихов, 
эти строки пришли к нему, 
неизвестно как и неизвест-
но откуда. Но они оста-
лись с ним, и, как рефрен, 
«тихо, про себя», он повто-
ряет их, когда дел невпро-
ворот, когда считать шаги 
совсем нет времени. Но, 
на какое-то время замед-
ляя шаг, он всегда пытал-
ся задуматься о смысле 
человеческого существо-
вания. Свой смысл жизни 
он, кажется, нашел: каж-
дый «сделанный шаг» для 
него означает непрерыв-
ное совершенствование 
ума, чтобы выполнить мис-

Лучшими спортсменами минувшего года среди вентспилсских атлетов признаны тяжелоатлетка 
Ребека Коха и баскетболист 3×3 Карлис Паулс Ласманис, о чем стало известно во время церемонии 
вручения награды «Признание года в области спорта – 2019». 

1-го места в таблице индивидуального ранга 3х3 FIBA! 
Награду как лучший тренер, по традиции, завоевал тре-

нер нашей спортивной гордости – тяжелоатлетов Эдуардс 
Андрушкевичс, а также его помощник и бывший воспитанник 
Виктор Щербатых, который незадолго до церемонии стал 
участником громкого скандала – в связи с сознательно рас-
пространяемой дезинформацией и пропагандой обвиняемо-
го в тяжких преступлениях Айварса Лембергса, что вызвало 
обеспокоенность во всей Латвии. Он утверждал, что из-за 
санкций в отношении Лембергса государство лишило финан-
сирования центр тяжелой атлетики в Вентспилсе, который по 
этой причине закрывается. Честные люди, имеющие совесть, 
от награды отказались бы и публично принесли бы извине-

В правлении Вентспилсского 
свободного порта нельзя 
будет работать более пяти лет 

Р анее ни положе-
ние об управ-
лении Рижским 
свободным пор-
том, ни положе-

ние о Вентспилсском свобод-
ном порте не предполагало 
ограничения срока, в тече-
ние которого было допусти-
мо занимать должности. К 
примеру, Айварс Лембергс, в 
отношении которого США за 
коррупцию объявлены санк-
ции, в должности председате-
ля правления Вентспилсского 
свободного порта провел 
25 лет, всего на несколько 
лет меньше – его товари-
щи по партии и заместите-
ли Янис Витолиньш и Гунтис 
Блумбергс, еще немногим 
меньше – Дидзис Ошениекс, 
таким образом обеспечив 
себе значительный доход, 
который почти в четы-
ре раза превышал зарпла-
ту на основном месте рабо-
ты – в Вентспилсской город-
ской думе. После объявлен-
ных США санкций все четве-
ро покинули свои должности.

Впредь планируется уста-
новить четкие требования 
в отношении принципов и 
порядка оплаты аренды 
земли, финансовых и нефи-
нансовых целей, рассмотре-
ния жалоб, а также устано-
вить срок полномочий чле-
нов правления – пять лет. 
Таким образом будет обе-
спечена стабильная и дол-
госрочная работа правле-
ния, она будет независима 

от политического влияния, 
подчеркивает министерство. 

Как и в обществах капита-
ла, в портовых управлениях 
необходимо совершенство-
вать процедуры внутреннего 
контроля и создать структур-
ные подразделения внутрен-
него аудита, которые нахо-
дились бы в функциональ-
ном подчинении правления. 
Планируется, что правле-
ния порта будут утверждать 
среднесрочный стратегиче-
ский план внутреннего ауди-
та и годовой план аудита. 

Помимо этого, проект пра-
вил предполагает, что прав-
ление утверждает политику 
предотвращения коррупции 
и контролирует ее реализа-
цию на практике, в свою оче-
редь, портовое управление 
положение о предотвраще-
нии коррупции и ежегодный 
отчет публикует на своей 
домашней странице. 

Министерство также отме-
чает: с введением прин-
ципов хорошего управле-
ния занятые в портовых 
управлениях будут обязаны 
информировать управляю-
щего портом или правление 
о противоправных действи-
ях или бездействии. Таким 
образом удастся отслежи-
вать внутренние процессы 
и увеличить возможность 
своевременно предотвра-
щать возможные незакон-
ные деЙствия. 

Тенденцию уменьшения объема перевозимых гру-
зов в Латвии можно сбавить, срочно пересмотрев и 
существенно сократив цены на монопольные услуги 
ГАО “Latvijas dzelzceļš” (LDz), что возможно при зна-
чительном улучшении эффективности расходов на 
деятельность LDz, говорит председатель правления 
АО “Baltijas Ekspresis” Марис Бремзе.

«Латвия не 
м о ж е т 
надеять -
ся, что 
проблемы 

транзитной отрасли разре-
шатся сами собой и прирост 
грузов возникнет, к приме-
ру, под влиянием холодной 
зимы», — подчеркивает он.

Руководитель предпри-
ятия напоминает, что, по 
данным Министерства 
транспорта Латвии, объем 
железнодорожных транзит-
ных грузов через порты в 
2019 году был на 19,8% 
меньше, чем годом ранее. 
Как сообщало само LDz, 
объем перевезенных по 
железной дороге грузов 
оказался самым малень-
ким за последние 17 лет, 
а еще компания объяви-
ла об увольнении 1 500 
сотрудников.

Марис Бремзе гово-
рит, что в этом в большей 
степени виновато необду-
манное увеличение базы 
издержек при предыдущем 
руководстве, «и, соответ-
ственно, повышение тари-
фов на железнодорожные 
услуги, нежелание обеспе-
чивать одинаковые усло-
вия конкуренции всем гру-
зоперевозчикам. Вместо 
этого предприятие сосре-
доточилось на лоббирова-
нии интересов лишь сво-
его дочернего предприя-
тия LDz Cargo и АО “Baltijas 
Tranzīta serviss” (BTS)».

Следует отметить, что 
общество «Балтийская 
ассоциация – Транспорт 
и логистика» (Baltijas 
asociācija – Transports un 
loģistika, БАТЛ) неоднократ-
но подчеркивало, что нужно 
срочно думать о понижении 
платы за использование 
государственной железно-
дорожной инфраструкту-
ры во всей сети, о также 
об инвестициях в эффек-
тивизацию использования 
рельсовых путей, неотнося-
щихся расходов и государ-
ственном софинансирова-
нии содержания сетей.

«Расходы в латвий-
ском транзитном кори-
доре, несмотря на рас-
стояния до портов, долж-
ны быть одинаковыми в 
пересчете на тонну. Только 
так можно будет достичь 
сформулированную мини-
стром транспорта Талисом 
Линкайтсом цель – подстро-
иться под транзитно-транс-
портную цепочку так, чтобы 
латвийский транзитный 
коридор оставался привле-
кательным для грузоотпра-
вителей и получателей. Но 
эта цель достижима лишь 
тогда, когда и Министерство 
транспорта, и все участни-
ки транзитного рынка будут 
работать по существу, и 
никому не будут искусствен-
но создаваться особые бла-
гоприятные обстоятельства,  

 Окончание на 5 стр.

Тёплые зимы в 
Вентспилсе –  
не редкость

Оппозиции снова не 
позволяют участвовать 
в разработке бюджета

Олимпиец обманывает по 
поводу закрытия Центра 
тяжелой атлетики

Для того чтобы способствовать прозрачности в приня-
тии решений и доступности информации в соответствии 
с принципами OECD в Рижском порту и Вентспилсском 
свободном порту, правительство во вторник приняло и 
поддержало подготовленные Министерством сообщения 
изменения в положениях об управлении в обоих крупней-
ших латвийских портах. Они предполагают, что впредь 
срок полномочий членов правления как Рижского, так и 
Вентспилсского свободного порта составит пять лет. 
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Р. Коха, в очередной раз получившая эту награду, 
в прошлом году одержала победу на чемпиона-
те Европы среди взрослых и чемпионате Европы 
U-23, а на чемпионате мира по тяжелой атлетике 
среди взрослых завоевала восьмое место, несмо-

тря на то, что стартовала вскоре после того, как получила 
травму и не успела восстановиться. В мировом рейтинге наша 
вентспилсская спортсменка – на шестом месте. 

В свою очередь, К. П. Ласманис в составе сборной 
Латвии по баскетболу 3×3 на Кубке мира завоевал серебря-
ную медаль, одержал три победы в сериале соревнований 
«World Tour» на этапах в Дохе, Праге и Джидде. Особенно 
примечателен тот факт, что за время сезона он даже достиг 
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Оглядываясь на свою 
трудовую жизнь, ко-
торая до краев была 
наполнена работой, Эй-
нарс Вебергс усматри-
вает в ней некую зако-
номерность: он всегда 
трудился так, чтобы 
заработать средства 
для своей семьи здесь, 
в Латвии. Он не считал 
часов, был занят на двух 
и даже трех рабочих 
местах одновременно, 
но не собирался на 
поиски больших денег 
и в услужение чужим господам за границу, где 
его, наверное, встретили бы с распростертыми 
объятиями. 

Baltijas Ekspresis: ситуацию в 
транзите улучшит открытие рынка 
для свободной конкуренции и 
смена политики LDz

Кайминьш от 
олигархов KPV LV 
больше не спасёт

ния, но, очевидно, такой способ подачи «информации» для 
городского руководства до сих пор 
является допустимым. 

Лучшие спортсмены года в Вентспилсе – 
Коха и Ласманис

Возле мастерской 
жестянщиков ее мно-
голетний руководи-
тель Эйнарс Вебергс. 


